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Yapıların Olmazsa Olmazı; Yapı Kimyasalları…   

Yapı kimyasalları, kaliteli, sağlıklı ve konforlu 
yaşam alanları inşa etmek için hayati önem 
taşıyan konuların başında geliyor. Çünkü yapı 
kimyasalları, yapıların var olmasını sağlayan, 
onları güçlü ve sağlıklı kılan malzemeler ola-
rak karşımıza çıkıyor. Diğer yandan; korozyon, 
küf, rutubet ve mantar gibi olumsuz dış koşul-
lara karşı yapıları korumak için takviye görevi 
görüyor. 

Bu gün, kentsel dönüşüm ve renovasyon 
binalarıyla birlikte kaliteli ve yönetmeliğine 

uygun yapıların çoğaldığı konusunda hem fikiriz. ‘Kimyasallar ne kadar 
sağlıklı olabilir ki?’ diye mırıldandığınızı tahmin edebiliyorum. İşte tam 
da bu noktada, çevreye ve insan sağlığına zarar veren kimyasallardan 
uzaklaşan firmaların yüzümüzü güldüğünü ve çağrımıza kulak verdiğini 
söyleyebilirim. 

İçeriğe dair… 

Tüm bu konuştuklarımızın ışığında, önce insan olma güdüsüyle ve gü-
venli yapıların önemli olduğu bilinciyle, bu ayki dosya konumuzu ‘Yapı 
Kimyasalları’ olarak belirlediğimizi söylemeliyim. Yapıların güçlenmesin-
de bu denli önemli rol oynayan yapı kimyasallarını işlediğimiz bu sayıda 
bomba gibi bir dosyanın sizleri beklediğini de ayrıca belirtmeliyim. Bi-
limsel gelişmelerin ve yeniliklerin yanı sıra ekonomik, sosyal ve çevresel 
faktörleri de dikkate alarak hazırladığımız röportajların arasında, sektö-
rün duayen kuruluşu olarak nitelendirilebilecek Yapı Ürünleri Üreticileri 
Federasyonu’nun Başkanı M. Şefik Tüzün ile konuştuğumuz; Türkiye’nin 
de taraf olduğu Kyoto Protokolü ve yenilenen çevre limit değerleri 
gereğince, başta sanayi olmak üzere tüm sektörlerin ciddi teknolojik 
yatırımlar yapmaya başlaması da bulunuyor. Diğer yandan dosyamızda 
sektörün önemli kuruluşlarıyla yaptığımız çok önemli röportajlar ve 
ürün grupları da sizleri bekliyor…

Ayrıca; yeni işbirlikleri için ve sektöre dair önemli notları öğrenmek adı-
na 13-15 Nisan’da İstanbul Fuar Merkezi’nde düzenlenecek olan Beton 
İstanbul Fuarı’na davetlimizsiniz… 

Keyifli okumalar…
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Bu yıl 23.sü düzenlenen ulus-
lararası bayi toplantısı mas-
mavi bir huzurun ortasın-

daki Avustralya kıtasının merkezi 
konumundaki Sydney’de gerçek-
leştirilen toplantıda 2016 yılının 
değerlendirmeleri ve hedefler 
görüşüldü. Toplantının açılışına 
video-mesaj ile katılan Onduline 
Avrasya CEO’su Sayın Burhan Ka-
rahan, 2017 yılının Onduline Avras-
ya için başarılı geçeceğini ve sahip 
oldukları ivmenin daha da üzerine 
çıkacaklarını belirtti. Toplantıya 
onur konuğu olarak katılan Syd-

ney Başkonsolosu Melih Karalar 
ve Dış Ticaret Uzmanı Kutay Kesim 
Onduline Avrasya bayilerine Sy-
dney’de yaşayan Türk nüfusu, Sy-
dney’in demografik ve ekonomik 
yapısı hakkında detaylı bir bilgi-
lendirmede bulundu.

Onduline Avrasya bayileri 
başarılarından dolayı 
ödüllendirildi

Onduline Avrasya Genel Müdür 
Yardımcısı Fulya Özgül Koçak, 
Onduline Avrasya’nın gelecek dö-
nemdeki hedeflerini, ekonomik 

parametlerini anlatarak, iş gü-
venliği konusuna özellikle dikkat 
çekti. Onduline Avrasya Türkiye 
Satış Müdürü Hızır Şen ise, önü-
müzdeki dönemde uygulanacak 
satış stratejilerini aktardı. Şen’in 
ardından söz alan Onduline Avras-
ya Pazarlama Müdürü Fırat İçmeli, 
pazarlama ve iletişim faaliyetleri-
ni anlattığı sunumunun ardından 
Onduline Avrasya’nın gelecek 
dönemde çıkaracağı yeni ürünler 
hakkında katılımcılara bilgi verdi.

Geçtiğimiz yıllarda olduğu gibi bu 
yıl da Onduline Avrasya bayileri 
başarılarından dolayı ödüllendiril-
di. Türkiye - Kaplanlar dalında 10, 
İhracat Ciro Ödülleri dalında 1 ve 
Türkiye - En Büyük Ciro Ödülleri 
dalında 5 bayi ödüle lâyık görüldü. 
Toplantının ardından yerel Aborjin 
dansçıların şovlarıyla renklenen 
gala gecesi, Seher Şimşek’in eşsiz 
performansı ile son buldu. 

Onduline Avrasya Bayileri, Senenin 

Yorgunluğunu Sydney’de Attı
Onduline Avrasya, yine bir ilki gerçekleştirerek bayilerini Avustralya’nın Sydney kentinde 
ağırladı. Sydney’in eşsiz güzellikteki manzarası ve kapsamlı şehir turuyla senenin 
yorgunluğunun atıldığı toplantıya Türkiye’deki bayilerin yanı sıra, Onduline Avrasya’nın 
sorumluluğundaki Azerbaycan, İran, Türkmenistan, İsrail ve Lübnan’dan bayiler de dâhil 
olmak üzere toplam 155 bayi katıldı.
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Vaillant Group CEO’su 
Dr. Carsten Voigtlander 
yaptığı açılış konuşma-

sında, 2013 yılından bugüne 
Türkiye’de yüzde 51 artış gös-
teren cirolarının, tüm Vaillant 
Group için motive edici oldu-
ğunu söyledi. Ardından kürsü-
de yerini alan Vaillant Group 
Türkiye CEO’su Dr. Axel Busch 
yaptığı sunumla 2016 yılını de-
ğerlendirerek 2017 yılı hedefle-
rini açıkladı. 2016 yılında yaşa-
nan zorluklara rağmen yatırım 
stratejilerini koruduklarını da 
sözlerine ekleyen Dr. Axel Bus-
ch, şöyle devam etti. “Kombi 
hacmine göre yüzde 24, panel 
hacmine göre yüzde 21 büyü-

me göstererek pazar payımızı 
yaklaşık yüzde 2 arttırdık. Tam 
yoğuşmalı kombi geçişi, enerji 
bayiliği, VRF, eRELAX gibi ürün-
lerimizle yeni iş fırsatları elde 
etme hedeflerimize ulaştık.”

Toplantıda konuşma yapan Va-
illant Türkiye Satış ve Pazarla-
ma Direktörü Erol Kayaoğlu, 
2020  hedeflerinin iş hacmini 
ikiye katlamak olduğunu söyle-
di. 2016 mottolarının “Vites Bü-
yütüyoruz” olduğunu hatırlatan 
Erol Kayaoğlu, akıllı evlerin en-
düstri standartı haline gelme-
siyle birlikte, tüketicilerin akıllı 

telefonları ile kombilerini uzak-
tan kontrol edebilecek olmala-
rının önemine vurguladı. 

Vaillant ürün ailesinin yeni üye-
si ecoTEC’un Pure’ün de tanı-
tıldığı toplantıda En İyi Perfor-
mans, Tüketici Memnuniyeti ve 
Kalite Ödülleri” sahiplerini bu-
lurken, uzun süredir Vaillant’ı 
temsil eden yetkili satıcılar da 
plaketle ödüllendirildi. Keyifle 
geçen etkinliğin sonunda ya-
pılan anket ise bugüne kadar 
alınan en yüksek memnuniyet 
puanı ile sonuçlandı.

Aile Toplantısı Düzenledi
Vaillant Türkiye, 25. Yıl 

Türkiye’deki 25’inci yılını, 
Antalya’daki ailesinin 350 
üyesiyle birlikte kutlayan 
Vaillant’ın sloganı “Tam 
Yol İleri” oldu. 2016 
yılının değerlendirildiği 
toplantıda 2017 hedefleri 
de açıklandı.
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Resmi Gazete’de 2016 yı-
lında yayımlanarak yürür-
lüğe giren Gayrimenkul 

Sertifikası, Başbakanlık Toplu 
Konut İdaresi Başkanlığı (TOKİ) 
öncülüğünde hayata geçiyor. 
Gayrimenkul sektöründe yeni 
bir finansal yatırımı aracı olacak 
sertifika ile gayrimenkul alacak 
birikimi olmayan küçük yatırımcı, 
gayrimenkul projelerinden pay 
satın alarak projelere topraktan 
ortak olabilecek. İlk Gayrimenkul 
Sertifikası İstanbul Başakşehir’de 
inşaatına başlanan Park Mavera 3 
projesi ile halka sunulacak.

Dileyen herkes projeye ortak 
olabilecek

Gayrimenkul Sertifikasının detay-
ları, TOKİ Başkanı Mehmet Ergün 
Turan, Sermaye Piyasası Kurulu 
Başkanı Dr. Vahdettin Ertaş, Mak-
ro İnşaat Yönetim Kurulu Başkanı 
Ercan Uyan ve Vakıf Yatırım Ge-
nel Müdürü Kemal Şahin’in katılı-
mıyla gerçekleştirilen toplantıda 
paylaşıldı. Karara göre, gelir pay-
laşımı modeliyle TOKİ ve Makro 
İnşaat işbirliğiyle inşa edilen Park 
Mavera 3 Projesi’nin belli bir kıs-
mı paylara bölünecek. Bölünen 
paylar doğrultusunda inşaatın 
teslim süresi olan 36 ay boyunca 

Borsa İstanbul’da işlem görecek 
sertifikalarla, dileyen herkes pro-
jeye ortak olabilecek.  

“TOKİ ve iştiraki olan şirketler, 
şimdiye kadar yaklaşık 110 bin 
konut üretmiştir”

Gayrimenkul Sertifikasının konut 
sahibi olmak isteyenlere yeni fır-
satlar sunan önemli bir yatırım 
aracı olacağını belirten TOKİ Baş-
kanı Ergün Turan, uygulamanın, 
küçük birikimlerle yatırım yap-
mak ve konut edinmek isteyen-
leri cesaretlendireceğini söyledi. 
Turan, TOKİ’nin projenin tamam-
lanmasında “garantör” kuruluş 
olduğunu belirterek “Uygulama 
bu hali ile bir ilk olmakla birlikte, 
modelin altyapısında idaremizin 

çok güçlü bir birikimi ve tecrübe-
si bulunmaktadır.  TOKİ son 14 yıl 
içinde Gelir Paylaşımı Modeli ola-
rak tarif ettiğimiz bir modeli ha-
yata geçirmiş ve başarılı sonuç-
lar almıştır. Bu kapsamda TOKİ 
ve iştiraki olan şirketler, şimdiye 
kadar yaklaşık 110 bin konut üret-
miştir. Yeni hayata geçireceğimiz 
Gayrimenkul Sertifikası Sistemi 
de bizim açımızdan Hasılat Pay-
laşımı Modeli’nin bir üstüne çıka-
rak, küçük yatırımcılara alternatif 
yeni bir yatırım modeli sunmaktır. 
Gayrimenkul Sertifikası modeli 
ile sadece TOKİ değil, artık vatan-
daşlarımız da bu projeye ortak 
olabilecekler” diye konuştu.

Küçük Yatırımcıya Büyük Gayrimenkul Projelerine

Ortak Olma İmkânı!
TOKİ öncülüğünde 
gayrimenkul sektöründe bir 
ilke imza atılıyor. Sermaye 
Piyasası Kanunu ile 2016’da 
yenilenen Gayrimenkul 
Sertifikası arzı tebliği 
sonrasında, ilk kez bir 
gayrimenkul projesinde 
Gayrimenkul Sertifikası 
sistemi uygulanıyor.
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Eğitimlere Devam Ediyor!

Danfoss, ısıtma, soğutma 
ve motor kontrol sistem-
leri alanında eğitim ve 

seminerlere devam ediyor. Tür-
kiye’nin ve dünyanın dört bir 
yanında eğitim veren Danfoss, 
son alarak Dubai’de bir eğitim 
düzenledi. İki gün süren eğitim 
Danfoss Türkiye’den Gıda Pera-
kende ve Endüstriyel Soğutma 
Satış Müdürü Kıvanç Aslantaş 
tarafından verildi. 

Eğitimde birbirinden nitelikli 
ürünlerin tanıtımı yapıldı

Katılımcılara Evaporator kontrol 
cihazı ERC 21X, ve AK-CC 550A, 
kompresör grubu kontrol cihazı 
AK-PC 551, ETS Stepper Valf ve 
AKV PWM Valf ürün grupların-
da detaylı bilgi aktarılan eğitim-

de, tüm endüstriyel soğutma, 
ticari soğutma ve iklimlendirme 
projeleri tasarımlarının süreçle-
ri boyunca hassas hesaplama, 
basit parça seçimi ve akıllı des-
tek sağlamak üzere geliştirilen 
Coolselector programına yöne-
lik tanıtım da yapıldı. 

ERC 21X’te sıfır-çapraz teknolo-
jisine sahip röle ile uzun kulla-

nım ömrü ile toplantıda öne çı-
kan konulardan biri oldu. AK-CC 
550A’nın ise AKV – PWM Valf 
sürebilme ve patentli floating su-
perheat yazılımı özelliği ilgi çekti.  

Danfoss, 2017 yılında da geçtiği-
miz yıllarda olduğu gibi ihtiyaç-
lar ve talepler doğrultusunda 
konferans ve eğitim programı 
hayata geçirecek.

Danfoss, 2017’de de

Danfoss, Dubai ofisinde Pakistan’ın en önemli soğutma sistemleri 
distribitörlerinden olan Khan Brothers’a yönelik elektronik kontrol çözümleri 
eğitimi düzenledi.

Saray Alüminyum, uzun yıllar 
birlikte çalıştığı iş ortakları, 
bayileri ve kendinden des-

teklerini esirgemeyen sektörel 
yayınlar ile düzenlediği akşam 
yemeğinde bir araya geldi. Sa-
ray Alüminyum Yönetim Kurulu 
Başkanı Ahmet Saraylı’nın ev sa-
hipliğinde gerçekleşen etkinliğin 
açılış konuşmasını yapan Saray 
Grup Yönetim Kurulu Üyesi Talin 
Saraylı, “Saray Grup olarak, 1980 
yılından bugüne inşaat sektörü-
ne hizmet veriyor, geleceğin mi-
mari yapılarının inşa edilmesinde 

büyük rol oynuyoruz. 2001 
yılından itibaren İSO’nun 
ilk 500 büyük sanayi şirketi 
arasında yer alan firmamız, 
35 seneyi aşkın deneyimiy-
le, bugün 14 bin çeşit ürünü 
yurt içinde ve yurt dışında 
sektörün hizmetine sunu-
yor. Ar-Ge dehası ürünleri-
miz ise adeta bir referans noktası 
olarak dikkat çekiyor. Tüm bu ba-
şarılarımızın ardında ise elbette ki 
sizlerin imzası var.” ifadelerini kul-
landı. Saraylı, gerek çalışanlarıyla, 
gerekse bayileriyle çok büyük bir 

aile olduklarına dikkat çekti.

Saray Grup Yönetim Kurulu Üyesi 
Talin Saraylı, yemeğe katılan tüm 
katılımcılara, 2016 yılında göster-
dikleri başarılarından dolayı, te-
ker teker teşekkür etti.

Saray, Tüm İş Ortaklarına 

Teşekkür Yemeği Düzenledi 
Geliştirdiği yenilikçi ve öncü iç ve dış cephe çözümleriyle, inşaat sektörüne hizmet veren 
Saray Alüminyum, Türkiye’nin birçok ilinde ürünlerinin satışını yapan bayileri, iş 
ortakları ve sektör yayınlarıyla buluştu.
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Dünyada 220’den fazla ülke-
de üretim tesisi bulunan 
ve 160’ı aşkın ülkede satış 

hizmeti veren Knauf, Türkiye’de 
kuracağı beşinci üretim tesisinin 
haberini, bayileri ile gerçekleştir-
diği organizasyonda paylaştı. İki 
yüzü aşkın bayinin katılım göster-
diği toplantıda beşinci üretim tesi-
sinin kurulacağının bilgisini veren 
Knauf yönetimi, Türkiye’ye güven-
diklerini ve Türkiye’nin gelişmesi-
ne destek vermekten büyük mem-
nuniyet duyduklarını belirtti.

Yeni fabrika, Türkiye’den 
Ortadoğu’ya yapılacak olan 
ihracatlarda kapı görevi görecek

Osmaniye’de hayata geçirilmesi 
planlanan yeni üretim tesisinin 
kapasitesi ve teknolojisi ile global 
Knauf standartlarında tasarlandı-
ğını belirten Knauf yönetimi, yapı 
malzemeleri sektörüne yeni çö-
zümler sunmaya devam edecek-
lerine ve her zaman olduğu gibi 
çağdaş yaşam alanları sağlamak 
konusunda öncü olacaklarına söz-
lerinde değindi. Yeni kurulacak 
fabrikanın, bu bölgede bulunan 

insanlara yeni istihdam sağlaya-
cak olmasından da büyük mem-
nuniyet duyduklarının altını çizen 
yönetim, fabrikanın Türkiye’den 
Ortadoğu’ya yapılacak olan ihra-
catlarda bir kapı görevi göreceğini 
de ekledi. 

Günün erken saatlerinde başlayan 
ve her dakikası farklı farklı etkin-
liklerle programlanan organizas-
yonun mottosu “Knauf Türkiye’ye 
Türkiye Knauf’a Güveniyor” oldu. 
Organizasyon Selami Şahin’in sah-
ne performansıyla sona erdi.

Knauf, Beşinci Fabrikasını 

Osmaniye’de Kuracak!
Kuru yapı sektörünün dev ismi 
Knauf, beşinci üretim tesisi 
kararıyla Türkiye’de büyümeye 
devam ediyor. Ankara’da iki, 
İzmit’te ve Eskişehir’de birer 
fabrikası bulunan, alçı ve alçı 
plaka başta olmak üzere yapı 
malzemeleri sektöründe hizmet 
vermeyi sürdüren Knauf, beşinci 
fabrikasını da Osmaniye’de 
kurmayı planlıyor.
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Çukurova Yalıtım’ın Lond-
ra’da başlattığı bayi gezi-
sinde, Parlemento Binası, 

Big Ben Saat Kulesi, Westminister 
Köprüsü ve Manastırı, Trafalgar 
Meydanı, Amiral Nelson Anıtı, Ox-
ford ve Regent alışveriş caddeleri,  
Hyde Park, Buckignham Sarayı ve 
Thames Nehri ziyaret edildi.  

Bucak bucak Londra!

Gezinin ilerleyen günlerinde Çu-
kurova Yalıtım bayileri, Londra’nın 
sanat, tarih ve popüler müzelerini 
bir Londralı gibi keşfettikleri ge-
ziye dâhil oldu. Dünya tarihinin 
nadide eserlerinin bulunduğu 
Britanya Müzesi ile devam eden 
turda, meşhur filmleri ile herke-
sin yakından tanıdığı James Bond 
007’nin filmlerde kullandığı araç-
ların, kıyafetlerin ve daha birçok 
detayın bulunduğu Londra Film 

Müzesi’ne gidildi. Ardından, ünlü 
Müzikal Aslan Kral’ı izlemek üze-
re Lyceum Tiyatro’suna geçildi ve 
dünya üzerinde 100 Milyondan 
fazla kişinin izlediği bu müzikalde,  
sahne tasarımı, kostümler, koreog-
rafi, makyaj, efektler ve ışık görke-
mi katılımcılar tarafından büyük 
ilgi gördü.

Gezinin son günlerinde ise, Tha-
mes nehri üzerindeki Avrupa’nın 

bilinen en yüksek dönme dolabı 
olan London Eye dönme dolabın-
dan, Londra kuş bakışı izlendi. 1675 
yılında Kral II. Charles tarafından 
yapılan Greenwich Gözlemevi, 
Doğu ve Batı Yarım Küre’yi birbi-
rinden ayıran avludaki meridyen 
çizgisi ve denizcilik müzesi de 
katılımcılar tarafından beğeniyle 
karşılandı. Çukurova Yalıtım’ın dü-
zenlediği Londra seyahati, gala ye-
meğinin ardından sona erdi. 

Çukurova Yalıtım, 

Bayileri İçin Londra 
Gezisi Düzenledi

Çukurova Yalıtım, 2017 bayi gezilerine Londra’da başladı. Gezinin ilk gününe dopdolu 
bir programla başlayan katılımcılar, yapılan seyahatte keyifli vakit geçirdi. 



 

Nisan 2017 
   www.yapimagazin.com

    17

HABERLERYAPIMAGAZİN



   www.yapimagazin.com

 Nisan 2017 1818

HABERLERYAPIMAGAZİN

Geniş alanda birçok bina-
dan oluşan, hastane ve 
entegre tesis projelerinin 

kısa sürede hizmete geçebilme-
leri için yatırımcı firmalar Doka’ya 
güveniyor. Türkerler-Astaldi proje 
ortaklığının gerçekleştirdiği Av-
rupa’nın en büyük hastane yatı-
rımlarından biri olan 3 bin 566 
yatak kapasiteli Ankara Etlik Sağ-
lık Kampüsü’nün yanı sıra, Elazığ, 
Adana, Erzurum ve Gaziantep’te 
inşaatlarına başlanan hastane ve 
sağlık kampüsleri ile İstanbul’da 
inşaatı süren Çekmeköy Devlet 
Hastanesi Doka sistemleri ile inşa 
ediliyor.

İnşaatına 2013 yılında başlanan 
Ankara Etlik Sağlık Kampüsü’nün 
2017; inşaatlarına 2015’in son çey-
reğinde başlanan Elazığ ve Adana 
Entegre Sağlık Kampüsleri’nin ise 
2018’de faaliyete geçmesi hedef-
leniyor. Yatak kapasitesi olarak 

Türkiye’nin en büyük sağlık kam-
püsleri arasında yer alacak olan 
tesislerde Doka d2 masa tipi is-
kele sistemi tercih edildi. d2 ağır 
yük iskele sistemi yüksek taşıma 
kapasitesi ve modüler yapısı ile 
hastane gibi geniş alanlara kuru-
lacak olan ve farklı yükseklikler-
den oluşan yapılar için en ideal 
çözümü sunuyor.

Doka ile ideal çözümler

İşçiler için maksimum güvenlikte 
çalışma ortamı yaratan diğer bir 
ürün ise Gaziantep Sağlık Kam-
püsü’nün büyük asansör şaftla-
rında kullanılan 150F Tırmanır 
Kalıp Sistemi oldu. Ürün geniş ve 
her yönden kapalı çalışma plat-
formu ile firmanın beklentisini 
eksiksiz karşıladı. 150F Tırmanır 
Sistemi üzerine kalıp entegre edi-
lerek, tırmanma platformunun 
tek hamlede kalıpla birlikte kal-

dırılmasına olanak sağlandı. Bu 
da asansör boşluğu gibi dar nok-
talarda güvenli bir şekilde çalışıl-
masına imkân tanımış oldu. 

Doka ürünlerinin tercih edildiği 
bir başka hastane projesi de Er-
zurum Bölge Hastanesi ve Eğitim 
Araştırma Merkezi oldu. Projeye 
50 tırlık kalıp malzemesi temin 
edilerek, firmanın tüm kalıp ih-
tiyacı en güvenli ve hızlı sistem-
lerle karşılandı. Projede depreme 
karşı önlemler alınarak, binala-
rın altına mesnetler yerleştirildi. 
Yüksek taşıma kapasite, galvaniz-
li yapısı ve 5 milimlik et kalınlığı 
sayesinde herhangi bir burkulma 
veya bozulmaya olanak sağla-
madığı için proje için en güvenli 
çalışma ortamı sağlanmış oldu 
ve inşaat sırasında, Doka d2 ağır 
yük taşıyıcı iskelesi 90 cm’lik ağır 
döşemeler için en ideal çözümü 
sundu.  

Sağlık Kampüsleri ve Hastane Projelerinin Tercihi 

Doka’dan Yana Oldu

Doka, en büyük 
endüstriyel yatırımların 
çözüm ortağı olmaya 
devam ediyor. Ülkenin 
batısından doğusuna 
yatırımına başlanan 
entegre sağlık kampüsleri 
ve hastane projelerinin 
inşaat çalışmaları Doka 
tecrübesi ile hızla ilerliyor.
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Türkiye’nin ilk manyezit yapı 
levhası Modelpan tarafın-
dan düzenlenen “Mimari 

Tasarımda Malzemenin Rolü” ko-
nulu konferans Yapı Endüstri Mer-
kezi’nde (YEM) yapıldı. Konferans-
ta, Studio Molini Direktörü İtalyan 
Mimar Maurizio Molini, ODTÜ 
Mimarlık Fakültesi Öğretim Üyesi 
Prof. Dr. Celal Abdi Güzer, Mimar-
lar ve Han Tümertekin Kurucusu 
Han Tümertekin, TUŞPA NK Mi-
marlık ve Urban Atölye Kurucusu 
Nilüfer Kozikoğlu ve Hatırlı Mimar-
lık Kurucu Ortağı Yeşim Balcıoğlu 
Hatırlı konuşmacı olarak yer aldı. 
Konferansta aynı zamanda Ak Alev 
Manyezit Levha Üretim’in yeni ne-
sil levhası Modelpan’ın Lansman’ı 
da gerçekleştirildi. Modelpan’ın 
yalıtım ve üstün fonksiyonel özel-

liklerinin desteklediği Akıllı Panel 
temasının gündeme getirildiği 
lansmanda, Modelpan’ın binalara 
verdiği katma değerle akıllı binala-
rın oluşturulmasında malzemenin 
önemi vurgulandı.

“Çevre dostu malzeme içeriği 
sayesinde zararlı gaz salınımı 
yapmaması hayati bir fayda 
sağlıyor”

Modelpan Genel Müdürü Sibel 
Hızlan, “Akıllı yapı, sadece tekno-
lojik yapı değil” diyerek, akıllı yapı-
nın doğru malzeme ile fonksiyon 
kazandırılması sayesinde, birçok 
fonksiyonu gerçekleştirebilen ya-
pılar haline geldiğine dikkat çek-
ti. Modelpan ile yapı malzemeleri 
ve inşaat sektörü profesyonelleri-
nin yapı panellerinde aradığı tüm 
inovatif özellikleri tek bir panelde 
bir araya getirdiklerini söyleyen 
Hızlan, Modelpan’ın özellikleriyle 
ilgili şunları kaydetti:  “Modelpan 
Manyezit Yapı Levhası A1 sınıfı 

yanmazlık, su ve neme dayanık-
lılık, ekolojiklik, yüksek ısı ve ses 
yalıtımı, darbelere karşı dayanık-
lılık gibi pek çok özelliği aynı pa-
nelde buluşturan inovatif bir yapı 
panelidir. Ayrıca çevre dostu mal-
zeme içeriği sayesinde zararlı gaz 
salınımı yapmaması hayati bir 
fayda sağlıyor. Asbest, silis, orga-
nik çözücüler, yağ, toksik madde, 
ağır metal gibi çevreye ve insan 
sağlığına zararlı hiçbir madde 
içermiyor. Tüm bu fark yaratan 
teknik özelliklerinin yanı sıra çar-
pıcı esneklik, hafiflik, kolay kesim 
ve farklı şekillerde ebatlandırıla-
bilme avantajıyla benzersiz uy-
gulama kolaylığı, boyaya hazır 
yüzeyi sayesinde malzeme ve 
işçilik maliyetini azaltma olanağı 
sayesinde ekonomiklik gibi fayda 
ve avantajlarıyla yapı sektörün-
de fark yaratan inovatif bir ürün 
olma özelliği taşıyor.”

Mimari Tasarımda Malzemenin Rolü 

Masaya Yatırıldı

Malzeme ile akıllı yapılara dikkat çekmek isteyen 
Modelpan tarafından, Yapı Endüstri Merkezi’nin 
organizasyonuyla, “Mimari Tasarımda Malzemenin 
Rolü” konulu konferans düzenlendi. Konferansta, 
yapıların teknolojik destek dışında malzemelerle de akıllı 
yapı haline gelebileceği konusu akademisyen ve alanında 
uzman mimarlar tarafından tartışıldı.

Modelpan Genel Müdürü 
Sibel Hızlan
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Türkiye’de sadece gazbe-
ton sektörünün değil yapı 
malzemesi sektörünün ilk 

CE belgesini 2005 yılında alan 
AKG Gazbeton İşletmeleri, Sür-
dürülebilir Kurumsal Gelişme il-
kesiyle her yıl “ilklere” yenilerini 
ekliyor. Gazbeton sektörünün li-
der firmalarından AKG Gazbeton 

İşletmeleri, donatılı ürünü Lento 
ile sektöründe bir ilke daha imza 
atarak, Avrupa ürün mevzuatları-
na uygun üretimiyle sektöre ön-
cülük etmeyi sürdürüyor.

“Pazardaki gücümüzü her geçen 
yıl daha da arttırıyoruz”

AKG Gazbeton İşletmeleri Genel 
Müdürü Ali Şükrü Kahyaoğlu, 
2016 yılında AKG Gazbeton İşlet-
meleri’nin gösterdiği başarının, 
odaklanılmış stratejik hedefler 
olduğunun altını çizerek şunları 
şöyledi; “CE Belgeli AKG Gazbe-
ton Lento ürünlerinin uluslara-
rası standartlara uygun şekilde 
üretilmesi gazbeton sektöründe 
bizimle güvence altında. Avrupa 
Birliği pazarında serbestçe dola-
şım hakkına sahip ürünlerimizle 

bu pazardaki gücümüzü her ge-
çen yıl daha da arttırıyoruz. 2017 
yılına  yurt dışı ve yurt içinde iyi 
bir başlangıç yaptık. Ocak ayında 
Munih’teki BAU fuarı son yılların 
en başarılı fuarıydı. Ardından, 
yurt içinde, hükümetimizin dev-
reye aldığı yeni uygulamalarla in-
şaat sektöründe önemli bir geliş-
me yaşanacağını gözlemliyoruz. 
Avrupa’daki işbirliklerimizle ve 
yerli ürünlerimiz ile yurt dışında-
ki gücümüzü, satış ve pazarlama 
ağımızla da yurt içindeki gücü-
müzü arttıracağız.”

Türkiye Gazbeton Sanayisinin Tek Avrupalı Lentosu 

AKG Gazbeton’dan
Türkiye’nin lider gazbeton üreticilerinden AKG Gazbeton 
İşletmeleri, Avrupa standartlarında ürettiği lento ile bir 
ilke daha imza attı. 

AKG Gazbeton İşletmeleri Genel 
Müdürü Ali Şükrü Kahyaoğlu

Kastamonu Entegre, geri 
dönüşüm yüzdesini arttı-
racak ürün tasarım ve üre-

timi, tersine lojistik zincirlerinin 
kurulması, atık akışlarının daha 
iyi yönetilmesi ve izlenmesi gibi 
hedefleri olan ECOBULK Projesi 
kapsamında 1 Milyon TL’nin üze-
rinde hibe desteği almaya hak ka-
zandı. 12 farklı ülkeden 29 ortaklı 
projede “üretici” rolü üstlenen 
Kastamonu Entegre,  ağaç baz-
lı panel sektöründe Türkiye’den 
destek alan tek kuruluş oldu.

Döngüsel ekonomiye katkıda 

bulunmayı hedefleyen ECO-
BULK Projesi’nde, araştırma 
kuruluşlarının geliştirdiği 
teknolojilerle Kastamonu En-
tegre’nin üreteceği yüksek 
dayanımlı ürünler, mobilya 
üreticileri tarafından kullanı-
lacak. DELFT Teknoloji Üni-
versitesi liderliğinde, çevreye 
duyarlı inovatif tasarımların ya-
pılacağı bu projede, tasarımların 
hayata geçirilmesi için ihtiyaç 
duyulan levhaların üretiminde 
geri dönüşümlü malzeme mik-
tarının artırılması, Akzonobel ile 

biyo esaslı tutkal geliştirilmesi, 
proje ortaklarının geliştirdiği 
atık işleme ve plazma teknoloji-
si uygulamalarının hayata geçi-
rilmesi gibi konular Kastamonu 
Entegre’nin projedeki rolünü 
oluşturacak.

Kastamonu Entegre OlduAB’nin Ar-Ge Çözüm Ortağı 

Kastamonu Entegre, dünyanın en yüksek bütçeli sivil araştırma programı Horizon 
2020’nin desteklediği ECOBULK Projesi kapsamında 1 Milyon TL’nin üzerinde 
hibe almaya hak kazandı. Kastamonu Entegre, ECOBULK’da “üretimde üstleneceği 
rol” ile  sektöründe Türkiye’den destek alan tek kuruluş oldu.   
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Çatı her açıdan önemli bir 
unsur. Korunmanın ve gü-
venin yanı sıra sağlıklı ve 

kaliteli bir yaşamın da destekçi-
si. Tabi bu noktada çatı kaplama 
malzemelerinin de önemi yad-
sınamayacak kadar büyük. Sizin 
de işinizin büyük bir kısmının çatı 
kaplamaları olduğunu göz önüne 
alacak olursak bu konu hakkında 
sizin düşünceleriniz nelerdir?
Bir yapının olmazsa olmazların-
dan, yani en önemli ögelerinden 
biri çatıdır. ‘Neden olmazsa ol-
maz?’ dersek, çünkü başta yağ-
mur olmak üzere, kar, güneş ve 
tüm dış koşullara karşı binanın 
dayanmasını sağlıyor. Dolayısıy-
la güvenli bir çatı altında olmak 
nasıl ki bizler için önemliyse, bir 
yapının sağlamlığı için de aynı 
durumun söz konusunu olduğu-
nu söylemek mümkün. Bu yüz-
den çatının ilk önce iyi planlan-
mış olması, iyi yapılmış olması 
ve düzenli olarak bakımlarının 
yaptırılarak uzun süre dayanımı-
nın sağlanması gerekiyor. 

Bu noktada tabi ki malzemelerin 
kalitesi de büyük taşıyor değil mi? 

Kesinlikle! Zaten ilk önce çatı-
nın, yapının fiziksel şartlarına 

En Doğru Ürünlerle En Hızlı 

Çatı Çözümleri 
Nimeçatı’dan

Nimeçatı Genel Müdürü ve Yönetim Kurulu Üyesi Selçuk Aktepe, 25 yıllık 

geçmişlerine dayanan tecrübelerinin, Nimeçatı’yı diğer firmalardan ayıran 

en büyük özellik olduğunu düşünüyor. Nimeçatı olarak, uzun vadeli işlere en 

kısa sürede uygun çözümü sunmayı amaçladıklarını belirten Aktepe, sektörün 

gelişimine ve pazarın ihtiyaçlarına göre yeni ürün arayışına girdiklerinin altını 

çiziyor. Çatıda ısı yalıtımının önemine de dikkat çeken Aktepe, yalıtımın baştan 

aşağıya bir bütün olarak ele alınması gerektiğini vurguluyor. 

Nimeçatı Genel Müdürü ve 
Yönetim Kurulu Üyesi Selçuk Aktepe
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uygun olacak şekilde mimari ola-
rak tasarlanması ve bu tasarıma 
uygun çatı malzemesiyle kapla-
ması gerekiyor. 

Nimeçatı’nın sadece ürün sat-
maktan ziyade aslında bilgiyi 
ürünle birleştirip, hizmet olarak 
sunduğunu söyleyebiliriz. Bu 
noktada hizmet kalemlerinizden 
ve sunduğunuz çözümlerden 
bahsetmek gerekirse okuyucula-
rımızla neler paylaşırsınız?
Nimeçatı’nın adından da anla-
şılacağı üzere, kuruluşundaki 
uzmanlık konusu çatı kaplama 
malzemeleriydi. Buradaki en bü-
yük avantaj ise bu malzemelerin 
uygulaması noktasında çok iyi bi-
rikime sahip olunması. 

Nimeçatı’nın köklerine dayanan 
uygulama tecrübesi yaklaşık 
olarak 25 yılı bulmuş vaziyette. 
Kurucularının tecrübeleri, bu 
gün Nimeçatı’yı çatı kaplama 
konusunda birçok rakibinden 
ayırıyor.  Bu noktada uygulama 
tecrübemiz, hangi çatıya hangi 
malzemenin uygun olacağını, o 
malzemenin nasıl bir performans 
göstereceğini ve optimum mali-
yetle dayanıklı malzemeyi nasıl 
bir araya getireceğimizi bilme-
mizi sağlıyor. Bizler de bunu her 
daim projelerde ortaya döküyo-
ruz. 

Çatı kaplama malzemelerine 
bakıldığında esasen 3 ana kale-
me ayrıldığını görüyoruz. İlki kil 

esaslı malzemeler, yani klasik 
toprak kiremitler. İkincisi son 
dönemde artan talebiyle metal 
çatı kaplama malzemeleri, bun-
lar bazen tek kat, bazen sand-
viç, bazen de son kat kaplama 
olarak kullanılan malzemelerdir. 
Diğer bir kalem ise, bitüm esaslı 
ürünler… Bunlar da hammaddesi 
petrol türevi olan bitümden elde 
edilen, oluklu ya da düz olan 
kaplama malzemeleridir. Bu üç 
ana kalemde de hem malzeme 
tedariki hem de kardeş firmamız 
Ondutek ile uygulama noktasın-
da çözüm sunuyoruz.   

Benim merak ettiğim bir husus 
daha var. Yapı kimyasalları tara-
fı… Yapı Kimyasalları noktasında 
nerede duruyorsunuz? Ürün seg-
mentiniz nedir?
Çatı denildiğinde klasik manada, 
ahşap ya da çelik karkasla yapılan 
bir bölüm algılanıyor fakat bu-
nunla birlikte işin içine teraslar da 
girdiğinde çözümler biraz daha 
farklılaşabiliyor. Bu durumda da 
ürünler bitüm esaslı ve sürme 
esaslı olarak iki farklı gruba indir-
genmiş oluyor. Tabi sürme esaslı 
dediğimizde de doğal olarak yapı 
kimyasalı bölümüne kayıyoruz. 
Sürme esaslı yapı kimyasalı tar-
zındaki ürünler kendi içinde UV 
dayanımı olanlar ve UV dayanımı 
olmayanlar şeklinde ikiye ayrılı-
yor. Bu durumda da o ürünün dış 
koşullara dayanıklılığı söz konusu 
oluyor. 

Diğer yandan bu gruba bitüm 
esaslı ürünler ve poliüretan esaslı 
ürünler de giriyor. Bu ürünler ba-
zen rulo ve fırçayla sürülebilen, 
bazen de daha teknik bir maki-
ne vasıtasıyla uygulanan ürünler 
olabiliyor. Biz de bu bağlamda 
tedarikçilerimizle beraber farklı 
çözümler geliştiriyor ve bu çö-
zümleri de tüketicilerimize sunu-
yoruz. 

Bu bahsettiğiniz çözümler sade-
ce ürün tedariki noktasında mı 
oluyor yoksa yapı kimyasalları-
nın uygulanması tarafında da çö-
zümleriniz var mı?
Nimeçatı’nın en büyük özelliği bir 
ürünü sadece satması değil, talep 
edildiği her anda ürüne yönelik 
uygulama desteği vermesidir. 
Nimeçatı olarak, tüketicilere iş 
ortaklarımızla ya da kardeş kuru-
luşumuz olan Ondutek ile gerekli 
uygulama desteğini veriyoruz. 

Sektörde bunca yıldır olmanın 
verdiği bilgi birikiminin ve tec-
rübenin kalitenize artı bir değer 
kattığını söyleyebiliriz. Nime Ça-
tı’nın işlere ve olaylara kısa vade-
de yaklaşan bir firma olmasının 
sebebinin tecrübeyle sabitlendi-
ğini söyleyebiliriz değil mi?
Kesinlikle tecrübeyle sabitlendi-
ğini söyleyebiliriz. Zaten Nime-
çatı olarak amacımız, uzun vadeli 
işlere en kısa sürede uygun çözü-
mü sunmak. Tüm bunları yapabil-
mek için de belli bilgi birikiminin 
yanında tecrübenin de var olması 
gerekiyor. 

Sizlerin de takdir edeceği üzere 
her geçen gün pazar değişiyor ve 
gelişiyor. Durum böyle olunca da 
tabi ürün gamında da yenilik ge-
rekiyor. Bu noktada pazarın ihti-
yaçları doğrultusunda yeni ürün 
arayışınız oluyor mu?
Bu gün Nimeçatı’nın geçmişine 
baktığımızda, faaliyete başladı-
ğımız ürün gruplarıyla bu gün 
devam ettiğimiz ürün grupları-
nın çeşitliliği arasında çok ciddi 
gelişim olduğunu görebilirsiniz. 
Sektöre başladığımızda belki de 
sadece kil esaslı ürünler ağırlık-
ta iken, bu gün artık bitüm esaslı 
ürünlerin, sürme esaslı ürünlerin 
ve metal kaplamalı ürünlerin ön 
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plana çıktığını görüyoruz. Dola-
yısıyla Nimeçatı olarak her daim 
sektörün gelişimine ve pazarın 
ihtiyaçlarına göre yeni ürün ara-
yışı içine giriyoruz. Bunu illaki 
yeni bir tedarikçi anlamında dü-
şünmemiz gerekmiyor. Aslında 
amacımız, mevcut üreticilerimi-
zin o yönde ürün geliştirmesini 
sağlayarak, yeni geliştirdikleri 
ürünleri direk sahada deneye-
rek, ürünlerin performansına ve 
memnuniyet durumlarına göre 
pazardaki gelişimlerini sağla-
maktır. Nimeçatı bu noktada her 
daim yeniliğe açıktır. 

Peki, bu anlamda pazarın gelişi-
mini nasıl yorumluyorsunuz?
Bu konuda benim için ilk olarak 
yapı geliyor. Yapının ihtiyacına 
göre, en ekonomik ve en sağlam 
şekilde çözüme gidilmesi nokta-
sında detaya uygun çözümlerden 
yanayım. Bu gün birçok mimari 
tasarıma bakıldığında, yeni ürün-
ler olmadan o tasarıma çözüm 
bulmamızın mümkün olmadığını 
görüyoruz. Örneğin, yeşil çatı çö-
zümlerinde öyle yapılarımız var 
ki sürme esaslı ürünler kullanma-
dan o detayları çözmek mümkün 
değil.  Dolayısıyla 20 yıl önce böy-
le bir ürün yoktu deyip bu gün de 
bu tarz bir yapının çözümünde 
sürme esaslı ürünü kullanmazsak 
hem tasarımların önünü tıkamış 

oluruz hem de yapılan tasarıma 
doğru çözümleri üretemeyerek 
sektörün dışında kalabiliriz. 

Türkiye’ye genel olarak baktığı-
mızda, yapıların çatılarını sağlıklı 
ve amacına uygun buluyor musu-
nuz? Tabi buradaki amaç sadece 
mekânların üzerini örtmek değil. 
Bir çatının sahip olması gereken 
fonksiyonların tamamını bulun-
durduğuna inanıyor musunuz?
Bir çatıcı olarak, bir başka şehre 
ya da ülkeye gittiğimde doğal 
olarak gözlerim çatılara kayıyor. 
Çatıları incelemekten kendimi 
alamıyorum hatta. Son dönem-
lerde Türkiye’deki yapıların ça-
tılarına baktığımızda geçtiğimiz 
yıllara nazaran daha iyi çözümle-
re sahip olduğumuzu söylemek 
mümkün. Özellikle orta ve orta-
nın altındaki gelir seviyesine sa-
hip olan semtlerde gelişmiş ülke 
standartlarının altında olduğu-
muzu da söyleyebilirim. Maalesef 
birçok konuda ilk önce ürünlerin 
fiyatlarına bakılıyor ya da kısa va-
dede çözümlere gidiliyor. Bu nok-
tada da malzeme o yapıya uygun 
olarak seçilmiyor ve uygulaması 
da doğru şekilde yapılmıyor. 

Peki, bu durumu nasıl aşabiliriz?
Bu noktada en başta gelen unsur 
‘denetim’ olacaktır. Denetim de-
diğimizde asıl kastettiğimiz şey; 

yerel belediyelerce ve onların 
yetkilendirdiği yapı denetimciler-
ce yapılan bir takım faaliyetlerin 
arttırılması gerektiği. Diğer yan-
dan çatıcılar olarak ve ÇATIDER 
olarak da bir takım çalışmalar 
yapmamız gerekiyor. Tabi bu nok-
tada tüketicilerin de yapacakları 
araştırmalar büyük önem taşıyor. 
Bu tip araştırmalarla bu sorunları 
azaltabileceğimizi düşünüyorum. 

Araştırma kısmını sadece tüke-
ticilere mi bırakmak gerekiyor? 
Bilinci arttırmak adına firmalara 
da pay düşmüyor mu? 
Tabi ki firmalarında yapması ge-
reken bir takım çalışmalar var. 
Zaten böyle bir konuyu tamamen 
tüketicilere bırakmak doğru de-
ğil. Son kararı verenler tüketiciler 
olduğu için bu kararı vermeden 
önce gerekli araştırmaları yap-
maları gerektiğini düşünüyorum. 
Malzemenin daha önce kullanılıp 
kullanılmadığı, referansları ya da 
yapacak olan ekibin tecrübesinin 
olup olmaması konuları tüketici-
ler için önem taşıyor. Bu noktada 
aslında asıl sorgulayıcı da onlar. 
Bu yüzden tüketicilerin araştır-
ması büyük önem taşıyor.

Mimari tasarımda planlanmamış 
ve sonradan eklenen sistemler 
çatılara zarar veriyor mu?
Çatılara teknik olarak sonradan 
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sistemler eklenebilir ama son-
radan eklenecek olan sistemin 
ağırlığının o çatıya uygun olup 
olmadığının ve mevcuttaki kap-
lamanın yeni yapılacak sisteme 
uyup uymadığının tespit edilme-
si gerekiyor. Diğer yandan yapı-
lacak olan yeni sistemin doğru 
şekilde bağlantılarının yapılması 
ve buna uygun olarak yalıtım çö-
zümünün de yapılması gerekiyor. 
Bu adımlar izlendiğinde, çatılarda 
herhangi bir zarar gözlenmeye-
ceğini belirtmekte fayda var.

Yalıtım demişken, çatıda ısı yalı-
tımı gerekli mi?
Çatılardan kaynaklanan sorunları 
en iyi üst katta oturanlar bilir. Isı 
yalıtımı çatıda olmazsa olmaz bir 
unsurdur ve esasen en büyük ısı 
kaybına uğrama sebeplerinden 
biri de çatıdır. Çünkü ısınan hava 
yukarı doğru çıkar ve dolayısıyla 
çatıda bir yalıtım yoksa o ısı çatı-
dan dışarı gider.

Bir diğer önemli konu da ısı yalı-
tımın sadece yalıtım amaçlı değil, 
aynı zamanda oluşabilecek küf 
ve nem gibi olumsuz ortamların 
da önüne geçtiğidir. Yani insan-
lar, sadece yaşanan mekânlarda 
ısı yalıtım yaptırmayı düşünme-
melidir. Yapının yaşanmayan ve 
ısıtılması gerekmeyen çatı gibi 
bölümlerinde de ısı yalıtımı çok 
önemlidir. Burada atlanan bir di-
ğer nokta da yalıtımın aslında bir 
bütün olduğudur. Cephelerin ya-

lıtımı gerçekleştirilirken çatının 
yalıtımı yapılmıyorsa, sistemde 
bir eksiklik var demektir ve bu 
bölümdeki ısı kaybı daha da arta-
caktır. Dolayısıyla yalıtım bir bü-
tün olarak ele alınmalıdır. 

Nime çatı olarak yangın yalıtı-
mıyla ilişkiniz nedir?
Eğer bir çatı imalatı sırasında 
gerekli tedbirler alınırsa, zaten 
yangın çatıdan başlamaz. Bu nok-
tada bizim dikkat edeceğimiz en 
önemli unsur, malzemelerimizin 
yangını arttırıcı nitelikte olma-
ması olacak. Tabi ki tamamen 
yangını önleyen bir malzeme 
oluşturmak mümkün değil fakat 
dediğimiz gibi malzemenin yan-
gın dayanımının yüksek olması 
gerekiyor. Bu noktada ürünleri-
mizin büyük bir bölümünün de 
standartlara uygun olarak üretil-
diğini söyleyebilirim. Sonuç ola-
rak, çatı kaplama malzemelerinin 
yangını önlediğini söyleyemeyiz 
ama yangının büyümesini önle-
yeceğini söyleyebiliriz. 

Peki ya yeşil çatılar? Biraz da ye-
şil çatıların ruhundan bahseder 
misiniz?
Yeşil çatıların ruhunda tabi ki çev-
re bilinci yatıyor. İnsanoğlu olarak 
doğaya verdiğimiz tahribatın yanı 
sıra, yeşil çatı yaparak bir parça 
da olsa doğanın ruhuna hitap et-
meyi amaçlıyoruz. Bununla bera-
ber birer canlı olarak yeşile olan 
ihtiyacımız da bu noktada önemli 

rol oynuyor. Sadece görsel an-
lamda değil, ruhsal anlamda da 
insanlık için önemli bir olgu olan 
yeşili, özellikle şehir hayatında 
göremiyoruz. Yani yeşil çatılar bu 
noktada bir nebze de olsa içimiz-
deki o yeşil görme isteğini bastır-
maya yardımcı oluyor. 

2017’nin ilk çeyreğini içsel ha-
zırlıklarla geçirdiğinizi söylemek 
mümkün. Peki, 2017’nin kalanın-
dan beklentileriniz nelerdir?
Nimeçatı olarak organizasyonu-
muzla, iş ortaklarımızla ve teda-
rikçilerimizle ülkemize ve sektö-
rümüze olan güvenimizi hiçbir 
şekilde yitirmedik. 2016’da yaşa-
nan tüm olumsuzluklardan dola-
yı 2017’yi hem 2016’nın bir telafisi 
olarak hem de kendini kurtara-
cak bir yıl olarak görüyoruz. Bu 
anlamda da tüm hazırlıklarımızı 
ve yatırımlarımızı yaptık.

Bahar aylarıyla birlikte sektörün 
hareketleneceğini düşünüyoruz. 
Kaliteli üretim yapan ve işinin 
hakkını veren firmalar için de iyi 
bir yıl olarak geçeceğine inanıyo-
ruz. Çatı ve yalıtım sektörü büyü-
meye çok açık, çünkü yalıtım ve 
çatı kaplama hem yeni yapılar 
için hem de renovasyon binaları 
için önemli bir ihtiyaç durumun-
da. Nimeçatı’nın da bu anlamda 
2017’yi çok iyi geçireceğine inanı-
yoruz. 
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Öncelikle sizleri tanıyalım.
İlk, orta ve lise öğrenim 
hayatımı Gaziantep’te ta-

mamladıktan sonra İstanbul’daki 
cazip iş ve yaşam şartlarını da göz 
önüne alarak İstanbul   Bilgi Üni-
versitesi’nde Uluslararası Finans 
bölümünü okudum. Halen İstan-
bul Üniversitesi Liderlik ve Küre-
sel girişimcilik MBA programına 
devam ediyorum. 

Çalışma hayatı bizde, çok küçük 
yaşlarda babanızın ya da amcanı-
zın elinin altında çıraklıkla başlar. 
Ben bunu en iyi değerlendirenler-

den biri olduğumu düşünüyorum. 
Her fırsatta babamın bir adım 
arkasında bulunmak için küçük 
yaşlarda oyunlardan, arkadaşla-
rımdan ve eğlencelerden feragat 
ettim ama bugün, attığım her 
adımda küçükken aldığım nasi-
hatleri ve gözlemlediğim iş yapış 
şekillerini kullanabildiğimi düşü-
nüyorum. Bizde hiçbir zaman gö-
rev verilmezdi, talep edilir, alınır, 
yapılır ve daha iyisi yapılması için 
emek verilirdi. Ben de bu bilinçle, 
şirketimiz için elimden gelenin 
en fazlasını yapmaya çalışıyo-

rum. Bu nokta da üniversite ha-
yatımın da çocukluğumdan çok 
farklı geçmediğini söyleyebilirim. 
Neredeyse okula haftada bir iki 
gün gidiyordum. Çünkü zama-
nımın çoğunu şirkette geçirmek 
daha fazla hoşuma gidiyordu.  
 
Şu an şirketteki üretimlerden ve 
yeni yatırımlardan sorumluyum. 
Sevdiğim işi yaptığımı düşünü-
yorum, zaten en büyük hobimin 
yeni üretim tesislerini gezmek ve 
dünyanın bir ucundaki çok farklı 
üretim projelerini incelemek di-

ciddi çalışmalar yapıyoruz”
“Organizasyonlarımızın gelişimi için 

Türkiye’de bir ilk olan kendi 
tescilli markası American 
Siding ile 2001’de dış cephe 
kaplama malzemeleri 
üretimine başlayarak, inşaat 
malzemeleri sektörüne giriş 
yapan Eryap Grup hakkında 
konuştuğumuz Yönetim 
Kurulu Üyesi Selim Eruslu, 
Eryap Grup’un taş yünü 
üretimine ek kapasite olarak 
düşünülen yeni yatırımından 
bahsetti. 40 bin tonluk 
bir hat olarak planlanan 
bu yatırımın, üretim 
parkurlarının yenilenmesi ve 
kalite seviyelerinin artması 
anlamında kendilerine 
büyük katkı sağlayacağına 
inanan Eruslu, “Aldığımız 
kapasite artırım kararı ile 
taş yünü ürünümüzdeki 
pazar payımızı ciddi oranda 
artıracağımızı düşünüyoruz.” 
diyor. 

Eryap Yönetim Kurulu Üyesi Selim Eruslu
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yebilirim. Hayatımın sonuna ka-
dar da yeni bir üretim prosesi için 
ve yenilikçi düşünmek için çalış-
maya devam edeceğim. 

Eryap Grup’un kuruluşu ve işleyi-
şi hakkında kısaca bilgi alalım…
Eryap Grup, 2001 yılında Türki-
ye’de bir ilk olan, kendi tescilli 
markası American Siding ile dış 
cephe kaplama malzemeleri üre-
timine başlayarak inşaat malze-
meleri sektörüne girmiştir. Daha 
sonra yine Gaziantep’te tesis 
bünyesine kattığı polimer kapı 
ve pencere üretim hattının ar-
dından, yalıtım sektöründe ısı, su, 
ses ve yangın yalıtımına yönelik 
farklı ürünleri üretmek adına İs-
tanbul’da ve Sakarya’da tesisleş-
mesine devam etmiştir. Şu an 3 
ayrı üretim tesisinde 5 ayrı ürün 
üretimi ile Türkiye geneline ya-
yılmış bölge müdürlükleri, yaygın 
bayi ağı ve satış noktaları ile hiz-
met vermeye devam etmekteyiz.

Peki, Eryap Grup tarafında 
2016’yı nasıl değerlendiriyorsu-
nuz? Bir de 2017 ve sonrasından 
beklentilerinizi paylaşır mısınız?
2016 yılını yeni yatırımlardan 
ziyade, yapısal altyapılarımızı 
düzenlediğimiz, organizasyonel 
yapılarımızı gözden geçirdiğimiz 
ve özellikle de yeni yatırımlar için 

ciddi çalışmalar yaptığımız yoğun 
gündemli bir yıl olarak geçirdik.  
Bu süreçte İstanbul Çamlıca’da 
yaklaşık 2 bin 600 m2’lik alana ya-
yılmış yeni yönetim merkezimize 
taşındık. Taş yünü üretimimize ek 
kapasite yatırım kararı aldık ve 
organizasyonlarımızın gelişimi 
için ciddi çalışmalar yapıyoruz. 
Bu çalışmalarımızın neticelerini 
2017 yılından başlayarak 5 yıllık 
süreçte göreceğimizi ve tüm bu 
çalışmalarımızın Eryap Grup’ta 
ciddi gelişime yol açacağını dü-
şünüyoruz. Aldığımız kapasite 
artırım kararı ile taş yünü ürü-
nümüzdeki pazar payımızı ciddi 
oranda artıracağımızı düşünüyo-
ruz. Şu an sektördeki neredeyse 
tüm rakiplerimizin de gerçek-
leşmiş ve üretime geçecek yeni 
üretim hatları mevcut. Bu artan 
kapasitelerle beraber sektörde 
çok ciddi arz fazlası olacak an-
cak buna rağmen sektördeki li-
der oyunculardan biri olmak, bizi 
de yatırıma iten etkenlerden en 
önemlisi oldu.  

Taş yünü gibi diğer ürün grupla-
rımızda da yeni ürün çalışmala-
rımıza devam ediyoruz. Bununla 
birlikte Ar-Ge çalışmalarımız de-
vam ediyor ve çalışmalarımızın 
sonunda ortaya çıkacak sonuçla-
rın bir kısmını 2017 yılı içerisinde 

yatırıma çevirebileceğimize ina-
nıyoruz.

Yeni bir yatırımdan bahsettiniz… 
Bu yatırım hakkında ayrıntılı bil-
gi vererek, şahsi düşüncelerinizi 
paylaşır mısınız? 
Bu yatırım, taş yünü ürünümüze 
yapacağımız ek kapasite yatırımı 
olacak. Şu an çalışan hattımızın 
yatırımını 40 bin ton kapasiteli 
olarak yapmıştık ancak reelde 30 
bin ton üzerine çıkmakta zorlanı-
yoruz. Yeni hat yatırımımızı da 40 
bin tonluk bir hat olarak düşünü-
yoruz ancak fiiliyatı nasıl olacak 
göreceğiz. Taş yünü yatırımı ve 
üretime dönüşü diğer sektörler-
de bildiğimiz gibi anahtar teslim 
şeklinde kurulup hedeflenen 
günde ve tonajda çok kısa süre 
içerisinde gerçekleşemiyor. Hatta 
yapılan kontratlara bu durumlar 
dipnotlar halinde bile yazılıyor 
çünkü taş yünü üretimi tecrübe 
edilmeden öğrenilmeden yapıla-
cak bir iş değil, belirli kapasitele-
re ulaşmanız için zaman ve tecrü-
be bunlarla beraber ek yatırımlar 
ve geliştirme çalışmaları istiyor. 

Peki, sizi bu yatırımı yapmaya 
iten şey neydi?
2011 yılında yaptığımız aslında şu 
anki yatırım ortamını en iyi an-
latan örnek. Çok ciddi fizibilite 
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çalışması yapmış olmamıza ve 
Avrupa’nın en iyi makine üretici-
leri ile çalışıp çok ciddi maliyet 
ve emek harcayarak yatırımı ha-
yata geçirmemize rağmen üre-
tim kapasite kullanımımız ancak 
2016 yılında yüzde 90’lara ulaştı. 
Bu bir yatırımcı sanayici için ka-
bul edilebilir bir durum değildir. 
Yaklaşık 100 Milyon TL’lik yatırım 
yapıyorsunuz, şu an ülkedeki en 
gözde sektörlerden birinde bulu-
nuyorsunuz ama arz her zaman 
talebin önünde gidiyor. Haliyle 
satış fiyatları düşüyor, fizibiliteniz 
tutmuyor ve çok ciddi olan yatı-
rım kredi maliyeti yatırım maliye-
tinin üzerine binmiş oluyor. Özel-
likle taş yünü üretimi çok ciddi 
tecrübe, bilgi ve emek isteyen bir 
üretim. Doğadan çıkarttığınız çok 
agresif bir taşı 1500 derecelerde 
eritiyorsunuz, onu elyafa çevi-
riyorsunuz, çeşitli bağlayıcılarla 
tekrar bir araya getirip bir yalıtım 
malzemesi üretiyorsunuz. Agre-
sif bir taş diyorum çünkü üretim 
prosesinde tüm makine ve ekip-
manları aşındıran, rutin bakım ve 
yenileme çalışması ihtiyacı doğu-
ran bir prosesi var. Bu ilk yatırım 
sırasında tamamen göz ardı edili-
yor, zaten dünyada bu üretim ko-
nusunda günün son teknolojisini 
anahtar teslim size yapıp belirli 
garanti değerlerinde üretimi sağ-
layabilen makine üreticisi yok. 
Dünyadaki büyük taş yünü üreti-
cileri kendi teknolojilerini geliş-
tiriyor ve dış dünyaya açılmasını 
istemiyor. Haliyle bu yönüyle de 
yatırım yaptıktan sonra çok ciddi 
çalışmalar ve geliştirme sürecine 
mecburen siz de giriyorsunuz. 
Tabi bu süreçte ciddi ek yatırımlar 
yapmak zorunda kalıyorsunuz, işi 
öğreniyorsunuz ve tecrübe sahibi 
olmuş oluyorsunuz. İşte sizin so-
runuzun cevabı da burada yatıyor. 
Geçen 5 yıl içerisinde verdiğimiz 
emeği, yaptığımız ek yatırımları 
artık daha fazla kapasite ile be-
raber güncelleyerek, bu süreçte 
üretim teknolojimizi de yenile-
yerek yolumuza devam etmek 
istiyoruz. Şunu da net bir şekilde 
biliyoruz ki; taş yününe yeni yatı-
rım demek yine çok ciddi ve zor 
bir sürecin tekrar bizi beklemesi 

anlamına geliyor. Tabi bir de işin 
pazar tarafı var; 2016 yılında arz 
ve talep birbirini neredeyse tam 
olarak karşıladı ama 2017 yılında 
rakiplerimiz ve bizimki ile birlikte 
sektörde 3 yeni hat daha devreye 
girecek, bu da pazara ek olarak 
neredeyse yüzde 80 gibi kapa-
site girişi anlamına geliyor. Yeni 
hatların kapasiteleri çok yüksek 
oluyor ama pazardaki talebin bu 
kadar artmayacağı aşikar ve yeni 
dönemde de ciddi rekabet ve fi-
yat savaşları bizi bekliyor olacak 
gibi. 

Tabi bir de hali hazırda piyasada 
olan üreticilerin dışında bu ciddi 
rekabeti ve bu zor üretim şartla-
rını bilmeden sektöre girmek is-
teyen yeni oyuncular oluyor. Ne 
yazık ki bu 5 yıllık süreçte şahit 
olduğumuz üretime dahi geçe-
meden kapanan hatta hurdacıla-
ra hurda bedeline satılan yatırım-
larda olmadı değil. Kısacası taş 
yünü üretimi gerçekten bir ağır 
sanayi üretimi ve çok çok ciddi 
hesaplar planlar yapılarak giril-
mesi gereken bir iş. Bu işe yıllarını 
vermiş dünya devleri bile Türki-
ye’de yatırım yapmak için yıllarca 
çalışmalar yapıyor ancak piyasa-
daki oyuncuları, rekabeti ve yerli 
üreticide olan tecrübeyi görüp 
yatırım planlarını iptal ederek 
ülkelerine geri dönüyorlar. Bizler 
de yıllardır verdiğimiz emeğin ve 
bedelin karşılığını belki hemen 
alamasak da, boşa gitmemesi için 
ve yerli sanayicinin yerli olarak 
kalmasına devam etmesi için ça-

lışmalarımıza ve yatırımlarımıza 
hız kesmeden devam ediyoruz. 

Söylediklerinizden hareketle 
Türkiye’deki yatırımların doğru-
luğunu irdelemek gerekirse ne-
ler söylersiniz?
Türkiye’de nedense herkesin 
gönlünde bir üretim yapma ya 
da sanayici olma hayali yatıyor. 
Mesela, sadece taş yünü ürün 
grubumuz için bahsetmiyorum; 
ürünlerimizi alıp satan, üretti-
ğimiz toplam miktarın sadece 
yüzde 5’i ile yüzde 8’i civarında 
alıp satan bir müşterimiz bu mal-
zemeyi bu kadar alıp satıyorum 
neden üretmeyeyim deyip yatı-
rım yapıyor. Tabi ki bu kadar sığ 
düşününce neticesinde ülkemi-
zin parası atıl durumda olan ithal 
makinalar için yurt dışına gidiyor. 
Bu tarz bir yatırım taş yününde 
olamaz çünkü yatırım bedelleri 
çok yüksek. Ancak bu sefer de 
farklı düşüncelerle yanlış fizibi-
liteler yapılarak yanlış yatırımlar 
yapılıyor. Kaybeden yine bizler 
oluyoruz, yine Türkiye oluyor. 
Böyle büyük yatırımlar için yurt-
dışında en az 2-3 yıl çalışma ya-
pılıyor, sadece iç pazar için nere-
deyse hiç yatırım yapılmıyor ama 
ülkemizde bu şekilde değil. Ciddi 
yatırımlarda nakit akışları, yatırım 
sürecinde yaşanacak aksaklıklar, 
ülkenin içinde olduğu durumlar 
çok önemli hale geliyor. Yeteri 
kadar güçlü olmayan olası sorun-
larda ayakta duramayacak olan 
firmalar yatırım yaptığında işler 
beklediği gibi gitmediğinde ya 
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da ek yatırımlar yapması gerekti-
ğinde bunları gerçekleştiremeyip 
kapanmak zorunda kalıyor. 

Biz ilk yatırımımızı tamamla-
dıktan sonra 5 yıl içerisinde 10 
Milyon TL’den fazla ek yatırım 
yapmışızdır. Çünkü ilk yatırım 
aşamalarında ekipman üretici-
leri bunu önünüze çıkarmıyor. 
Atıklarınızı bertaraf etmeniz ge-
rekiyor, verimlilikte rakipleriniz-
den geri kalıyorsunuz ve ne yazık 
ki bunu üretime geçmeden öğre-
nemiyorsunuz. Yatırımcı firmanın 
gücü de işte bu gibi durumlarda 
ortaya çıkıyor.   

Peki, söz konusu yatırımın sektö-
re ve Eryap Grup’a ne tür katkıla-
rının olması bekleniyor?
Öncelikle bizim için üretim par-
kurumuzun yenilenmesi ve ka-
lite seviyemizin daha da artması 
anlamında direkt katkısı olacağı-
na inanıyorum. Geçen yıl arz ko-
nusunda uzun temin sürelerine 
neden olan problemlerin de aşı-
lacağı ortada. Ancak sektörümüz 
için aynı olumlu gelişmelerin ol-
mayacağı kanısındayım, çünkü 
yine önümüzdeki birkaç yıl arz 
fazlası olacak ve çok ciddi fiyat 
rekabetleriyle karışılacağız. Taş 
yünü navlun maliyetinden çok 
ciddi etkilenen bir ürün olduğun-
dan ihracat pazarı çok kısıtlı. İç 
pazardaki en küçük yavaşlama-
nın ve daralmanın yeni yatırım 
sürecindeki tüm rakiplerimizi 
zorlayacağını düşünüyorum.  

Taş yünü nasıl üretilir? Biraz üre-
tim sürecinden bahsedebilir mi-
siniz?
Her zaman söylerim; taş yünü 
üretebilmeniz için çok iyi ma-
den bilgisi edinmelisiniz. Çünkü 
taş ocağından gelen hiçbir parti 
taş bir önceki ile aynı özellikler-
de gelmez ve bunu tamamen 
kontrol altına almalısınız. Taşı 
eritmek için genelde çok yüksek 
kalorili özel koklaştırılmış kö-
mür kullanılır. Bunun için kömür 
koklaştırma ve enerji piyasaları 
hakkında da bilginiz olmalı. Elyaf 
haline geldikten sonra bunları bir 
araya getirme aşamasında da cid-
di anlamda kimya bilginiz olmalı. 

Kısacası, tüm bunla-
rı birleştirebilmeniz için tüm mü-
hendisliklerin en yetkin olanları-
na sahip olmanız gerekmektedir. 
Taş yünü üretimi bir ağır sanayi 
işidir ve dünyada geçerli olan ne 
bir reçetesi vardır ne de aynı şart-
larda taş ile aynı şartlarda kömür 
aynı şartlarda üretim hatları bir 
araya gelemez. Bunun içindir ki 
sektörde yıllarını tamamlamış ve 
hala ayakta kalabilen sayılı üreti-
ci çok önemlidir.    

Enerji verimliliği ve sürdürüle-
bilirlik anlayışınız bağlamında 
konuşacak olursak, Eryap olarak 
enerji verimliliğine ve sürdürüle-
bilirlik kavramlarına bakış açınız 
nedir?
Bizim neredeyse ürettiğimiz her 
ürün; çevre, ekonomi ve enerji 
tasarrufu için artı değer oluştu-
ran ürünlerdir. Ürettiğimiz poli-
mer grubu ürünler dahi yalıtım 
odaklı ürünler olduğu için enerji 
tasarrufu adına direkt katkı sağ-
lamaktadır. Tabi bunların yanında 
biz de tüm üretim tesislerimizde, 
üretim süreçlerimizin her adı-
mında daha verimli, daha tasar-
ruflu çalışma ve sıfır atık politi-
kası adına çalışmalar yapıyoruz. 
Her yıl ciddi bütçelerle tesisle-
rimizi enerji tasarrufuna ve ülke 
kalkınmamıza katkı sağlar hale 
getiriyoruz. Tabi ki biz yalıtım 
malzemeleri odaklı üretim yapan 
bir firma olduğumuz için enerji 
tasarrufu bizim üretimlerimizin 
her alanında ana konumuz ve asli 
sorumluluklarımızdan biri olmuş 
oluyor.

Türkiye’deki inşaat sektörünün 
önemli sorunları nelerdir ve bu 

sorunlara çözüm önerileriniz ne-
dir? Daha açık bir ifadeyle Türki-
ye’deki sektöre ilişkin sorunlara 
nasıl bir projeksiyon tutuyorsu-
nuz?
Bir inşaatın üç temel unsur üze-
rine kurulduğunu söyleyebiliriz. 
Bunları; kaliteli malzeme, doğru 
proje ve doğru uygulama şeklin-
de ifade edebiliriz. Projelendirme 
konusunda ülkemizde ciddi bir 
yol kat edildiğini düşünüyorum. 
Artık çok ciddi çalışmalarla yapı-
lan mimari ve uygulama projeleri 
görmekteyiz. Ancak aynı duru-
mun doğru malzeme seçimi ve 
doğru detay çözümünde doğru 
malzemeyi kullanma konusun-
da da geçerli olduğunu söyle-
yemeyeceğim. Ülkemizde hala 
yönetmeliklere uymayan, yanlış 
noktalarda yanlış malzemelerin 
kullanıldığını görüyoruz. Bunun-
la beraber kalitesiz ürünlerin 
piyasada bulunması ve denetim 
eksikliği de cabası. Daha önce 
de bahsettiğim gibi ciddi rekabet 
sonucunda ürünler kalitesizleşi-
yor, standartların dışına çıkıyor 
ve bunlara talep artarak hiç bir 
denetim mekanizmasına uğra-
madan inşaatlarımızda kullanır 
hale geliyor. Bu sebeple inşaat 
malzemeleri üreticileri olarak ka-
liteye, Ar-Ge ve inovasyona odak-
lanmamız gerekirken standartlar 
dışında üretim yapan üreticiler-
le uğraşmak zorunda kalıyoruz. 
Bu konuda denetimlerin artırılıp 
standartlara uygun ürünlerin pi-
yasaya ulaşması sağlanmalı. Böy-
lece kaliteli uygulama ile doğru 
ve kaliteli ürünler sektörle bulu-
şabilir. 
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Öncelikle sizi tanıyalım ve 
okuyucularımızın da siz-
leri doğru tanıyabilmesi 

adına AMD Mühendislik hakkın-
da bilgi alalım.
Elektrik ve elektronik mühendis-
liği bölümünden 2016’da mezun 
oldum. Açıkçası ufak birkaç dene-
yim dışında, AMD’nin ilk iş dene-
yimim olduğunu söyleyebilirim. 

Öncelikle sektöre farklı bir pro-
jeyle ve yeni bir buluşla girmek 
istediğimizi belirtmeliyim.  As-
lında AMD Mühendislik’i kur-
mamızın sebebi de bu. Öğ-
renciliğimin bitimine doğru 
ilk adımını attığım bu pro-
jeyi yakın çevremizden 
aldığımız destekle hayata 
geçirdik. Tabi benim de 
bir takım araştırmalarım 
oldu, özellikle yurtdışında 
bu alanda yapılan çalışma-
ları inceledim ve daha son-
ra üzerinde fikirler üretmeye 
başladık. Diğer yandan havuz 
kapatma sistemlerinin dışında 
taahhüt, çizimler ya da inşaat-
lardaki elektrik projelerinden 
diğer projelere kadar mühen-
dislik hizmet verdiğimiz de 
paylaşmak isterim. 

Peki, nedir havuz kapatma 
sistemi? Çeşitleri var mı?
Havuz kapatma sistemleri, ha-

Havuz Kapatma 
Sistemleriyle 
Tanışıyor!

Türkiye, AMD Engineering 
Solutions Önderliğinde 

Havuz kapatma 
sistemlerini bir ilk olarak 
Türkiye’ye getiren AMD 
Engineering Solutions 
Yönetim Kurulu Üyesi 
Ali Mert Doğan, havuz 
kapatma sistemlerini, 
havuzlarının kullanımını 
iptal etmeden mekânlarına 
fazladan alan kazandırmak 
isteyenlere öneriyor. 
Sistemin her tür havuza 
uygulanabildiği bilgisini 
paylaşan Doğan, “Biz 
bu sistemi havuzlara 
uyguladığımız andan 
itibaren insanlar 
alanlarını ister havuz 
olarak ister bahçe 
olarak kullanabiliyorlar 
ve en önemlisi 
çocuklarını havuza 
düşme tehlikesinden 
koruyorlar.” diyor. Mobil 
teras, hareketli taban ve 
katlanabilir teras olmak 
üzere üç farklı havuz 
kapatma sistemi olduğuna 
dikkat çeken Doğan, 
projelerinde alüminyum 
yapı kullandıklarını ve 
bu sayede elektrik ile 
suyun temas etmediğini 
vurguluyor. 

AMD Engineering Solutions 

Yönetim Kurulu Üyesi Ali 

Mert Doğan
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vuzların kullanımını iptal etme-
den mekâna fazladan alan kazan-
dıran sistemlerdir. Biz bu sistemi 
havuzlara uyguladığımız andan 
itibaren insanlar alanlarını ister 
havuz olarak ister bahçe olarak 
kullanabiliyor ve en önemlisi ço-
cuklarını havuza düşme tehlike-
sinden koruyorlar. 

Biz bu projede alüminyum yapı 
kullanıyoruz. Bu alüminyum yapı, 
metrekare başına 150 kg ve 350 
kg arasında taşıma kapasitesine 
sahip. Tabi taşıma kapasitesi de 
havuz büyüklüğüne göre değişik-
lik gösterebiliyor ama bizim tüm 
havuz tiplerinde garanti ettiğimiz 
maksimum ağırlık 1,5 ton diyebi-
lirim. 

Diğer yandan öne çıkardığımız 
mobil teras, hareketli taban ve 
katlanabilir teras olmak üzere üç 
farklı havuz kapatma sistemimizin 
olduğunun da altını çizelim.

Elektrik ve suyun bir arada oldu-
ğu düşüncesi bile bizleri korkut-
maya yetiyor. Peki, bu sistemde 
elektrik ve su nasıl bir arada ola-
biliyor?
Aslında partnerlerimizle bu pro-
jeyi konuşurken onların da ilk 
sorduğu soru bu oldu. Biz bu sis-
temde en çok şuna dikkat ediyo-
ruz; hiçbir elektrik kablosunu ve 
elektrik panelini havuza temas 
ettirmiyoruz. Bunu da su geçir-
mez alüminyum yapı ile sağlıyo-
ruz. Diğer yandan sistemin çalış-
masını sağlayan motoru da her 
havuzda var olan motor yuvasın-
da muhafaza ediyoruz. 

Peki, bu sistem tüm havuz çeşit-
lerine uygulanabiliyor mu? Nasıl 

çalışıyor? Hangi standartlarda 
üretimi gerçekleştiriyorsunuz?
Şöyle söylemeliyim ki sistem her 
tür havuza uygulanabiliyor fakat 
kurulacağı havuza ve bahçe ala-
nına göre sistemde değişiklikler 
gerekebiliyor. Sistemimiz, hem 
uzaktan kumanda hem de cep 
telefonlarıyla bağlantılı olan bir 
kontrol paneli yardımıyla çalışı-
yor. 

Mobil teras adıyla kullandığımız 
sistem, tekerlekler sayesinde ha-
vuz kenarlarındaki raylarda ha-
reket ediyor ve sistem motoru 
güneş paneli sayesinde çalışıyor. 
Maksimum 1,5 ton yük taşıma ka-
pasitesine sahip olan bu sistem-
de manuel kullanım da mevcut 
ama tam güvenlik için otomatik 
kullanımını tavsiye ettiğimizi söy-
lemekte fayda olduğunu düşünü-
yorum. 

Hareketli taban da, tamamen ha-
vuzun yüzeyini kaplayan bir sis-

tem. Bu sistem aslında havuzun 
hem tabanını oluşturuyor hem 
de kapatmasını oluşturuyor. Hid-
rolik silindir sistemi kullandığımız 
hareketli tabanı, yaklaşık 4 metre 
derinliğe kadar olan havuzlara 
entegre edebiliyoruz. Diğer yan-
dan bu sistemde kullanıcılar, de-
rinliği santim santim ayarlayabil-
me ayrıcalığına sahip oluyor. 

Son çeşidimiz olan katlanabi-
lir terası daha çok bahçe alanı 
kısıtlı yerlerde öneriyoruz. Sis-
tem ‘ters v’ şeklinde katlanarak 
açılıyor ve düz bir duvar haline 
geliyor. İsteğe göre alta sakla-
nabiliyor, bahçeye yatırılabiliyor 
ya da bir duvar gibi köşeye yas-
lanabiliyor.

Tüm bu havuz kapatma sistem-
lerindeki kalite standardımızı 
ve havuz kapatma sistemlerinin 
kurallarını belirleyen NF P 90 
308’dir. 
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Nedir bu kurallar?
Bu kurallar, kontrol panelinin beş 
yaşından küçük çocukların ula-
şamayacağı yerlerde olmasını ve 
beş yaşından küçük çocukların 
bu sistemi açamayacak şekilde 
yapılması gerektiğini kapsıyor. 
Diğer yandan havuz kapatma 
panelinin bulunduğu yerin tüm 
havuzu görebilecek şekilde ol-
ması gerekiyor. Yani siz havuzu 
kapattığınızda havuzun tamamını 
en doğru açıdan görebilmelisiniz. 
Tabi biz yine de güvenlik adına 
herhangi bir açık bırakmamak 
için ve aksi bir durumla karşılaş-
mamak adına sensörler kullanı-
yoruz. Eğer sensörler belli mesa-
fede bir cisim algılarsa durup ters 
yönde hareket ediyor. 

Sistemi kurmak için sizin de için-
de bulunduğunuz bir ekip keşfe 
gidiyor değil mi? Bir de bu sis-
temler kullanıcı isteğine göre 
üretilebiliyor mu?
Tabi ki kullanıcıya en uygun çö-
zümü sağlamak için alanı keşfe 
gidiyoruz. Diğer yandan kullanıcı 
istekleri de bizim için çok önem-
li.  Fakat havuzun ve bahçenin 
boyutu da bu sistemi kurabilme-
miz için büyük önem taşıyor. Eğer 
bahçenizde istediğiniz havuz ka-
patma sistemini karşılayabilecek 
alan yoksa ona göre size farklı bir 
çözüm öneriyoruz. Çünkü sırf kul-
lanıcı öyle istiyor diye, sonradan 
sorun çıkaracak bir sistemi yap-
mak bizi de tatmin etmeyecektir. 

Havuz ve bahçe arasında kalma-
ya son! Havuz kapatma sistemiy-
le ikisine birden sahip olabilirsi-
niz!

Havuz kapatma sistemlerinin 
avantajlarından bahseder misi-
niz? Kullanıcılar neden havuzla-
rını kapatmalılar?
Bu sisteme başlarken öncelikle 
şunu düşündük, artık kullanıcıla-
rımız evlerinde havuzdan ya da 
bahçeden birini seçmek zorunda 
kalmayacak. Yılın küçük bir bölü-
münde kullandıkları ama yine de 
vazgeçemedikleri havuzlarından 
arta kalan zamanda bir bahçeye 
de sahip olabilecekler. Ayrıca, in-
şaat sektörü açısından bakacak 
olursak havuz kapatma sistemleri 
evlerinin maddi ve manevi değe-
rini arttıracak. Diğer yönden ev-
lerine estetik ve konfor katacağı 
da aşikâr. Tabi bu sistemler bir de 
kış bakım kolaylığı sağlıyor, kışın 
havuzun kirlenmesi ya da suyun 
donması gibi sorunların da önüne 
geçiyor. Bir diğer ve aslında bizim 
için en önemli avantajı da çocuk 
güvenliği… Özellikle çocukların 
ne yapacağını kestiremediğimiz 
için onların güvenliğini sağlamak 
ebeveynlerin görevi. Açık havuz-
larda meydana gelen kazaları en-
gellemek adına havuz kapatma 
sistemleri büyük önem taşıyor.

Yani tamamen güvenli bir sistem 
olduğunu söyleyebilir miyiz? 
Bizden yana olan kısımlar için 
bunu söyleyebilirim fakat kulla-

nıcı davranışlarını ne yazık ki de-
netlememiz mümkün değil. Biz 
en güvenli şekilde sistemi kuru-
yoruz, kullanım anlamında kalan 
sorumluluk da kullanıcılarımızın 
oluyor. Ki zaten biz kullanıcıla-
rımıza kullanım açısından bilgi 
aktarımını sağlıyoruz ve çeşitli 
uyarılarda da bulunuyoruz. 

Bu anlamda kullanıcı eğitimi ve-
receğinizi düşünmek yanlış ol-
maz herhâlde değil mi?
Teknik şartnamelerimize göre za-
ten bu konuya önem vermemiz 
gerekiyor. Biz alanda önce dene-
melerimizi yapacağız. İnsanlarla 
birebir iletişime geçerek, siste-
min çalışmasını göstereceğiz ve 
nasıl kullanacaklarını anlataca-
ğız. Sistemi kurmadan önce han-
gi durumlarda neler yapmaları 
gerektiğini ya da neyi nasıl kon-
trol etmeleri gerektiğini paylaşa-
cağız. Zaten birebir görmelerine 
fırsatını vererek sistemi kuraca-
ğız, böylece onlar da kurulumu 
deneyimlemiş olacaklar. Çünkü 
kullanıcılarımızın akıllarında hiç-
bir soru işaretinin kalmasını iste-
miyoruz. 

Tabi burada bir ilklik de söz ko-
nusu. Patentinizi aldınız mı?
Hem isim patentimizi hem de 
faydalı model patentimizi alabil-
mek için yaptığımız başvuruları-
mız onay sürecinden geçti. Son 
aşamaların tamamlanmasını bek-
liyoruz. 
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Blanco Öztiryakiler Türk gi-
rişimciliği ve tecrübesiyle 
birleşen kaliteli ürün an-

layışını ve etkin hizmeti Türkiye 
pazarına nasıl sunuyor?
Öncelikle şunu belirtmek iste-
rim ki, Türkiye’de ve yurtdışında 
iki ana markayı pazara sunma-
ya çalışıyoruz. Biri, ev tipi eviye, 
armatür ve aksesuar konusun-
da dünyada bir numara olan 
ve dünyada hammadde olarak 
paslanmaz çelik, silgranit ve se-
ramikten eviye üreten tek marka 
olan Alman menşeili Blanco… 
Diğeri ise yine dünyada çok iyi 
tanınmış ve Türkiye’nin bir nu-
marası olan Öztiryakiler markası. 

Biliyorsunuz ki Blanco 90 yıldır, 
Öztiryakiler ise 70 yıldır sektö-
re hizmet ediyor. Firmaların da 

uzun yıllar boyunca sektörde 
var olmalarını sağlayan şeyin; 
kalitede belli bir çizgiye sahip 
olmaları, sürekli yenilikler peşin-
de koşmaları ve bu kaliteyi en iyi 
şartlarda nihai tüketiciye sunma-
ları olduğunu söyleyecek olur-
sak, biz bunu kendimize vizyon 
edinmiş bir markayız. Üretim 
konusunda ise, her iki kuruluşun 
da güçlü Ar-Ge departmanları 
var ve bu departmanlarda hem 
mevcut ürünler sürekli geliştiri-
liyor hem de geleceğe yönelik 
olarak çalışmalar yapılıyor.

Blanco Öztiryakiler, profesyo-
nel ve ev tipi mutfak gereçle-
rini dünya ve Türkiye pazarına 
başarıyla sunuyor, bunu zaten 
biliyoruz. Daha açık ifadelerle 
bağlamak gerekirse, bir mutfak-

Hepsi Blanco 
Öztiryakiler’de!

Mutfağınıza Temelde Ne Gerekirse…

90 yıllık Blanco ve 
70 yıllık Öztiryakiler 
kalitesinden bahseden 
Blanco Öztiryakiler 
Genel Müdürü Dr. H. 
Nadir Erbil, uzun yıllar 
boyunca sektörde 
var olmalarını, ürün 
kalitesinde belli 
bir çizgiye sahip 
olmalarına, sürekli 
yenilikler peşinde 
koşmalarına ve kaliteyi 
en iyi şartlarda nihai 
tüketiciye sunmalarına 
bağlıyor. Blanco olarak 
ihtiyaçları karşılama 
noktasında önemli 
çalışmalar yaptıklarının 
da altını çizen Erbil, 
bir mutfakta olması 
gereken ürünleri en iyi 
şartlarda, en ergonomik 
ve fonksiyonel şekilde 
kullanıcılara sunmayı 
hedeflediklerini 
belirterek “Bir mutfağı 
komple bir paket 
halinde kullanıcılara 
sunabiliyoruz.” diyor. 

Blanco Öztiryakiler Genel Müdürü Dr. H. Nadir Erbil



  

RÖPORTAJYAPIMAGAZİN

 

37Nisan 2017 
   www.yapimagazin.com

    

ta olması gereken tüm ürünlerin 
üretimini sağlıyor musunuz? 
Bir mutfakta olması gereken ne-
ler var? Tezgâh, eviye, armatür, 
ocak ve fırın vb... Blanco olarak 
tüm bu ihtiyaçları karşılama nok-
tasında önemli çalışmalar yapı-
yoruz. Yani bir mutfağı komple 
bir paket halinde kullanıcılara 
sunabiliyoruz. Tabi bu noktada 
kafaları da karıştırmak isteme-
yiz, biz kesinlikle mutfak dolabı 
üretmiyoruz. Bahsi geçen mutfak 
dolaplarına uygun cihazları ve 
tezgâhları tüketiciye sunuyoruz. 

Anladığım kadarıyla üretimleri-
nizle ve sağladığınız desteklerle, 
kullanıcıların mutfağındaki ihti-
yaçlarını azaltma noktasında çe-
şitli faaliyetler gösteriyorsunuz. 
Sanıyorum ki bu doğrultuda tü-
ketici beklentilerine mükemmel 
şekilde uyum sağlayan çözümler 
ürettiğinizi söyleyebiliriz… Peki, 
kullanıcı taleplerine göre üretti-
ğiniz ürünler var mı?
Biz aslında temele göre hareket 
ediyoruz. Daha açık şekilde ifade 
etmek gerekirse; mutfakta olma-
sı gereken ürünleri en iyi şartlar-
da, en ergonomik ve en fonksiyo-
nel şekilde kullanıcılara sunmayı 

hedefliyoruz. Bizlere özel bir ta-
lep geldiğinde, projeye göre ürün 
üretilmesi istendiğinde elimizde-
ki ürünlerin en uygun olanını kul-
lanıcıya sunmaya çalışıyoruz.  

Hepimizin bildiği üzere UNICERA 
Fuarı, banyo ve mutfak anlamın-
da sektördeki önemli fuarlardan 
biri. Buradan hareketle; fuarda 
hangi ürün gruplarını sergiliyor-
sunuz? 
Blanco Öztiryakiler, 1998’den bu 
yana ev tipi mutfak ürünlerini 
üreten ve kullanıcılara sunan bir 
markadır. Ev tipi mutfak ürünleri-
ni gruplandıracak olursak; eviye-
ler, armatürler, ankastre cihazlar, 
doğaya uyum sağlayan kuzineler, 
çok fonksiyonlu akıllı mutfaklar, 

insinkerator (yiyecek atığı öğütü-
cüleri) ve atık saklama sistemleri 
şeklinde sıralayabiliriz. Biz UNI-
CERA Fuarı’nda da bu ürün grup-
larını sergiliyoruz. Aynı zamanda 
standımızı ziyaret edenlerin ‘mut-
fağıma ne gerekli’ sorusunu tam 
anlamıyla cevaplayabiliyoruz. 
Yani bir mutfağın ihtiyacı olan 
ürünleri sunuyor ve ihtiyaçlar 
doğrultusunda çözüm üretiyoruz.  

Peki, bu bahsettiğiniz ürünlerde 
enerji verimliliğine nasıl bir ba-
kış açınız var? 
Bu konuyu ürün grubuna bağlı 
olarak değerlendirmekte fayda 
olacağını düşünüyorum. Eviye ve 
armatürleri dikkate aldığımızda 
buradaki enerji, en değerli nimet 
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olan sudur. Su tasarrufu noktasın-
da, banyo ve mutfaklarda kullanı-
lan armatürler önem taşıyor. Biz 
kullandığımız teknolojilerle su 
tüketimini azaltmayı hedefliyo-
ruz ve bunu hayata geçiriyoruz. 
Yine aynı şekilde eviyelerimizin 
hemen hemen hepsi sifon kon-
trollüdür. Bu da etkin derecede 
su tasarrufuna yardımcı oluyor.

Diğer yandan ocak ve fırınla-
rımızda da enerji verimliliğine 
katkı sağlamak anlamında daha 
kısa sürede pişirme ile ilgili tasa-
rımlarımız oluyor. Yani çevreyi ve 
enerji verimliliğini dikkate alarak 
çalışmalarımızı sürdürüyoruz. 

UNICERA Fuarı ile ilgili düşün-
celeriniz neler? Türk seramik, 
banyo ve mutfak sektörü için bu 
fuarın önemi sizce nedir?
Maalesef Türkiye’de fuar konu-
sunda markalaşma henüz müm-
kün olmadı fakat markalaşma 
konusunda adımları olan fuarların 
başında UNICERA geliyor. Bu fuara 
her yıl ciddi şekilde katılım söz ko-
nusu fakat UNICERA’nın ana tema-
sının banyo ve mutfak olmasına 
rağmen, mutfak ile ilgili firmaların 

pek fazla katılım sağlamadığına 
şahit oluyoruz. Tabi yıllar geçtik-
çe fuarlara olan ilginin de azaldığı 
yadsınamaz bir gerçek. Çünkü ge-
lişen ve değişen dünyadaki sanal 
ortam, kullanıcıların ürünleri daha 
kolay ve hızlı şekilde inceleyebi-
leceği bir mecra haline geldi. Tabi 
ürüne dokunmak ve ürünü ince-
lemek anlamında fuarların hala 
önemli olduğunun altını çizmekte 
fayda var. Bu anlamda da UNICE-
RA Fuarı’nın çok faydalı bir fuar 
olduğunu düşünüyorum. 

Peki, 90 yıldır varlığını sürdüren 
Blanco olarak, yapı sektörünün 
yıllar içindeki değişimini nasıl 
yorumluyorsunuz?

Yapıdaki ve bunun esas bölümü 
olan inşaat sektöründeki geliş-
meleri dikkate alırsak; yıllar önce 
inşaatlar sadece müteahhitlerin 
istekleri doğrultusunda gerçek-
leştiriliyordu. Yani müteahhit 
size ne sunarsa onu kabul etmek 
durumunda kalıyordunuz. Yıllar 
içerisinde devletin de katkısıyla 
bu durumu ortadan kaldırmak 
mümkün oldu ve bu durumun 
günden güne daha da iyileştiğini 
görüyoruz. Diğer yandan tüketici 
de bilinçlenmeye başladı ve ben 
bu yüzden geleceğe umutla ba-
kıyorum. Sektör daha da iyileşe-
cek.    
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kirecin inşaatta kullanımını 
geri kazanmak”

“Sektörümüz için önemli olan şeylerden biri de,

Kireç Sanayicileri 
Derneği’nin üyeliğinin 
dışında faaliyet gösteren 
hiçbir kireç üreticisi 
olmamasını sağlayarak daha 
güçlü bir dernek olmayı 
hedeflediklerini söyleyen 
Kireç Sanayicileri Derneği 
Başkanı ve KarGroup 
Yönetim Kurulu Üyesi Erol 
Üçüncü, kireç sektörünü 
birleştirici faaliyetlerine 
devam etmenin yanı sıra, 
yeni pazarlar oluşturmak 
için güçlü projeler üretmeye 
devam edeceklerinin altını 
çizdi. Her sektörde olduğu 
gibi kireç sektöründe de 
haksız rekabetin büyük 
sorunlar ortaya çıkardığını 
ekleyen Üçüncü, bu sorunun 
ortadan kalkması için 
mücadele vereceklerine 
dikkat çekti. 

KarGroup Yönetim Kurulu Üyesi Erol Üçüncü

Siz KarGroup tarafından bil-
diğimiz bir isimsiniz. Kireç 
Sanayicileri Derneği’ndeki 

görevinize de henüz yeni başla-
dığınızı söyleyebiliriz. Konu hak-
kındaki görüşlerinizi ve duygula-
rınızı alabilir miyiz? 

Sektöründe 30 yıldır hizmet et-
miş, güçlü üyeleri olan, birçok 
duayen kişilerin başkanlık ettiği 
KİSAD’da başkanlık yapmanın ya-
şattığı duygunun tarifini yapmak 
nasıl zorsa; bu görevin sorum-
luluğunu taşımak da bir o kadar 
zor diyebilirim. Tabi ki yönetim 
kurulumuzla ve üyelerimizle bir-
likte sektöre en iyi hizmeti vere-
ceğimizden şüpheniz olmasın. 
Görevimi layığıyla yerine getir-

diğimde daha da güzel duygular 
yaşayacağımızın teminatını vere-
bilirim. 

Elbette kendinize şimdiden belli 
hedefler belirlemişsinizdir. Biraz 
bahseder misiniz?
Derneklerin birinci görevi birleş-
tiriciliktir. Benimde ilk görevim 
KİSAD’ın üye sayısını artırmak 
ve derneğin dışında kalan kireç 
üreticisi olmamasını sağlayarak 
daha güçlü bir dernek olmak. 
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Diğer yandan, yasal mevzuatlar 
açısından üyelerimizi bilgilendi-
rerek, çalışanlarına eğitim amaçlı 
seminerler düzenlemek asli gö-
revlerim arasında yer alıyor. 

Sektörümüz için önemli olan 
şeylerden biri de, kirecin inşa-
atta kullanımını geri kazanmak. 
Sosyal olarak baktığımızda kire-
cin zaten insan hayatına birçok 
katkısı olduğunu görüyoruz.  Bu-
nunla ilgili olarak, kireçli sıva-
ların dışında kullanılan muadil  
ürünlerin yaşam alanlarının hava 
almasını engelleyerek  kişilerin 
sağlıklı ortamlarda yaşamasını 
sağlamadığını söyleyebiliriz. Ek 
olarak şunu da belirtmek isterim 
ki, vatandaşların bilinçlerini art-
tırmak için, üniversite düzeyin-
de eğitimler düzenlemeyi ve en 
önemlisi televizyonlarda kamu 
spotu reklamlarıyla kirecin öne-
mini geniş kitlelere duyurmayı 
planlıyoruz.

Peki, Kireç Sanayicileri Derneği 
olarak sektöre yeni bir ivme ka-
zandırmak adına belirlediğiniz 
stratejiler var mı? Bu stratejiler-
den hareketle sektörü nasıl de-
ğerlendirdiğiniz de ayrıca merak 
konusu…
1987 yılında kurulan KİSAD, mo-
dern teknolojilerle üretim yapan 
ve kendine üretin yapan kireç 

fabrikalarının üretimleri hariç 
üretim kapasitesiyle Türkiye pa-
zarının yüzde 80’ine hâkim olan 
üyelere sahip bir dernek. Biz de 
bu misyonla çıktığımız bu yolda; 
kireç sektörünü birleştirici faali-
yetlere devam etmenin yanı sıra, 
yeni pazarlar oluşturmak için de 
güçlü projeler üretmeye devam 
ediyoruz. Kirecin dünyadaki uy-
gulama alanlarını ve teknolojik 
gelişmelerini takip ederek bu 
gelişmeleri üyelerimizle birlikte 
projeler yaparak ve bu projeleri 
uygulatarak kireç kalitesini artı-
rıyor ve böylece ihracatta dün-
yayla rekabet edebilir pazarlar 
yaratmayı hedefliyoruz. 

Her sektörde olduğu gibi kireç 
sektöründe de haksız rekabet 
sektörün önemli sorunları ara-
sında yer alıyor. Siz de sektördeki 

haksız rekabetle ve kalitesiz üre-
timle mücadele edecek önem-
li isimlerden birisiniz. Peki, bu 
önemli problemi nasıl çözmeyi 
planlıyorsunuz?
Üretim kapasitelerinin talepten 
fazla olmasından dolayı ve -mer-
diven altı olarak tabir edilen- ka-
liteli ürün üretme yeterliliği ol-
mayan bir takım kişilerin yaptığı 
üretimler sektör açısından büyük 
sorun teşkil ediyor.  Kaliteli ürün 
üreten yüksek teknolojik mo-
dern kireç fırınlarla bu kişilerin 
yaptıkları üretim arasındaki ma-
liyet farklarından oluşan haksız 
rekabet ile KİSAD olarak savaşa-
cağız. Sonuç olarak, yakın zaman 
içinde pazarın kaliteli ürün talep-
lerinin artacağını düşünüyorum. 
Modern üretim yapmayan kireç 
fırınlarının da bizim gibi yeni 
yatırımlarla teknolojilerini yeni-
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lemek zorunda kalacaklarını ve 
böylece haksız rekabet şartları-
nın düzeleceğini düşünüyorum.          

Sürekli değişen dünya ve ülke 
koşullarında, kirece dayalı mal-
zemeleri üreten kuruluşların ge-
lişen ihtiyaç ve sorunlarına karşı 
çözüm önerileriniz nelerdir?
Sektörün en önemli sorunla-
rından bir diğeri de kireç satış 
pazarının azalması… Bunun ne-
deninin de demir çelik, seker 
fabrikaları gibi müşterilerimizin 
yıllardır devam eden yatırım-
larla üretici konumuna geçerek 
kendi ihtiyaçlarını karşılamaları 
olduğunu söyleyebilirim. Tüm 
bunların bu şekilde devam etme-
si, Türkiye’deki kireç üretimi açı-
şından gelecekte çok önemli so-
rum oluşturacak ve bu durumun 
çözüme kavuşmaması ileride bu 
işte uzmanlaşmış ve pazar ihti-
yaçlarını karşılayacak üreticilerin 
olmamasına kadar gelecek. Bu-
nun yaşanmaması için kendine 
üreten üreticilerle birlikte ortak 
projeler geliştirerek bunu önle-
memiz gerekiyor. Herkes kendi 
ihtiyacının karşılamak için yatı-
rımlar yaparsa,  Türkiye’de atıl 
duruma gelmiş yatırımlarla karşı 

karşıya geliriz. Bizim burada asıl 
yapmamız gereken, üretimleri-
mizi birleştirerek üretim maliyet-
lerimizi düşürmek ve bunu ülke-
miz için kazanca dönüştürmek. 

Bunun çözümü için kamuya ve 
özel sektörlere önemli sorumlu-
luklar düşüyor ve bu doğru bilin-
cinin oluşması için dernek olarak 
bütün muhataplara ulaşacağız. 

Son olarak, Karayolları Genel Mü-
dürlüğü ile yol yapımında kireç 
kullanımının artırılmasıyla ilgili 
yaptığınız çalışmaları konuşalım… 
Karayollarında killi zeminlerin 
kireç ile iyileştirilmesi çalışması 
yıllardan beri derneğimiz tara-
fından takip edilen bir projedir. 
Uzun çalışmalar sonunda ilk ola-
rak 2003 yılında Köy Hizmetleri 
Ankara İl Müdürlüğü’nün tahsis 
ettiği Yukarı Yurtçu Köyü yolun-
da 300 metrelik bir deneme ya-
pıldı. 2004 yılında ise Karayolları 
Genel Müdürlüğü ile hazırlanan 
protokol gereği; Ankara bölge-
sinde Bala Ayrımı-Kulu Ayrımı 
arasında TCK bölünmüş yolunda 
ve Kırklareli şehir geçişinde top-
lam 900 metrelik iki deneme yo-
lunda başarıyla uygulandı.

Bilimsel gelişmeler ışığında yapı-
lan uygulamalar, kireç stabilizas-
yonu ile yol zeminlerinin trafik 
ve hava koşullarına dayanıklılığı-
nı artırarak standartların yüksel-
tildiğini ortaya koyu- yor. Bu uy-
gulama ile karayolları hem daha 
ekonomik hem de daha emniyet-
li hale geliyor.

Karayolları Genel Müdürlüğü ile 
işbirliği yaparak sürdürülen bu 
çalışmalar sonunda, yol yapımın-
da killi zeminlerin stabilizasyo-
nunda kireç kullanım koşullarını 
belirleyen “Kireç Stabilizasyonu 
Teknik Şartnamesi” hazırlanarak 
yayınlandı.

Geçen yıl kütle ve zayıf zemin 
iyileştirilmesi stabilizasyonu ko-
nusunda derneğimizin yürüttüğü 
çalışmalardan sonra, ilgili kurum-
larla gerekli mevzuat düzenle-
melerini yapabilmek amacıyla, 
uygulamaları ve uygulamada 
kullanılan makine ekipmanlarını 
yerinde görmek ve izlemek için 
iki aşamalı teknik bir gezi düzen-
lendi.

Gezi dönüşü, tüm fiyat analizleri 
ve KGM Teknik Şartnamesi’nde 
yer alacak tüm veriler belirlendi. 
Bu günlerde Karayolları Teknik 
Şartnamesi’nin stabilizasyon bö-
lümünün güncellenmesi, derne-
ğimizin danışmanı Kocaeli Üni-
versitesi Öğretim Üyelerinden 
Doç. Dr. Aydın Kavak tarafından 
yapılıyor.

Sıcak asfalt karışımlarına kireç 
katılarak asfalt kalitesinin geliş-
tirilmesi çalışması da Karayol-
ları Teknik Araştırma Dairesi ve 
ODTÜ ile yürütülüyor.  
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“Girift yaklaşım,

yatırımın ve projenin değerini 
artırıyor”

Mimari mekân üretimindeki yaklaşımlarından bahsettiğimiz Slash Architects 
Kurucu Ortakları İpek Baycan ve Şule Ertürk Gaucher, tasarlanabilir her konuyu ve 
ölçeği girift bir şekilde ele alıyor ve hepsine aynı hassasiyetle yaklaşmayı önemsiyor. 
Tasarım detaylarını ele alış biçimlerinin; güçlü bir konsepti uygulamanın son 
noktasına getirene kadar aynı etkide devam ettirebilmek olduğunu söyleyen Slash 
Architects Kurucu Ortakları, her projenin kendine ait sürprizleri veya esprileri 
olduğunu düşünüyor. 

Çağdaş mimarlığı nasıl ta-
nımlarsınız? Bu noktada 
kendinizi çağdaş mimar 

olarak nitelendiriyor musunuz?
Mimarlık pratiğini, mimarlığı 
besleyen bütün tasarım kanal-
larını birleştirerek ele almaya 
çalışıyoruz. Slash Architects 
de bu anlamda ismini ‘slasher’ 
kavramından alıyor. Daha net 
açıklamak gerekirse ‘slasher’ 
kavramı, farklı uzmanlıkları 

bünyesinde barındıran ve bu 
şekilde daha bütüncül tasa-
rımlara ulaşmayı hedefleyen 
bir yapıyı ifade ediyor. Biz de 
Slash Architects olarak çağdaş 
mimarlığı ‘tek kişinin elinden 
çıkan’ bir üretim olmaktan öte, 
daha bütüncül ele alınması ge-
reken farklı vasıf ve deneyim-
lerin ortak ürünü olarak ortaya 
koymayı hedefliyoruz. 

Projelerimize, üzerinden za-
man geçtikten sonra dönüp 
baktığımızda aslında yaklaşı-
mımızın dünyadaki mimarlık 
pratiğinin bir uzantısı olduğunu 
ve projelere bakış açımızın, mi-
mari bilgi birikimimizin izlerini 
taşıdığını fark ediyoruz. Bu bi-
rikimin üzerine bizim yorumu-
muzun ve yaklaşımımızın etkili 
olduğunu görüyoruz. 
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Başka bir değişle “çağdaş” ol-
mayı, tüm bu bilince ek olarak 
‘projeye katabileceğimizin ne 
olduğunu araştırmak’ şeklinde 
yorumladığımızı söyleyebiliriz. 
Mekâna yaklaşım biçimimizi de 
güncel biçimde günümüzün ya-
şam alışkanlıkları ve teknolojik 
gelişmeler ışığında ele almaya, 
bu anlamda güncel ve dinamik 
kalmaya özen gösteriyoruz. 
Seçtiğimiz malzemeler, mekân 
kompozisyonları ve mekânları 
yorumlama biçimimiz hep bu 
çağdaş yaklaşımın bir uzantısı. 

Slash Architects’in mimari mekân 
üretimindeki yaklaşımından bah-
seder misiniz?
Mekân üretimine giriştiğimizde, 
mekânın bağlam ile kurduğu iliş-
ki bizim için ön plana çıkıyor. Bu 
bahsettiğimiz bağlam sadece ko-
num ya da çevre olmuyor, bazen 
de bizim konu ile ilişkilendirdiği-
miz edebi ya da felsefi bir meta-
for olabiliyor. Bazen bir çağrışım 
ya da ilişkilendirme meselesi 
projelerin ortaya çıkışında rol 
oynayabiliyor. Bunu, pek tabii bi-
çimsel öykünmelerle değil, pro-
jenin arketipindeki (özündeki) 
bir yaklaşımda düşünebiliyoruz. 

Tasarım kararlarına yön veren il-
hamı farklı noktalardan alabiliyo-
ruz. Bazen yatırımcının söylediği 
bir sözden farklı bir çıkarım yapı-
yoruz, bazen de gördüğümüz ilk 
hissiyattan etkileniyoruz. 

Tasarlanabilir her konu ve ölçeği 
girift bir şekilde ele alarak, hep-
sine aynı hassasiyette yaklaşma-

yı önemsiyoruz. Mimari mekân 
üretimindeki yaklaşımın, tipolo-
jilerinin yeniden düşünülmesi ve 
kent bağlamı içerisinde yeniden 
yazılması yönünde, 2013 yılından 
bu yana farklı ölçeklerde proje-
ler geliştiriyoruz ve her ölçekten 
başka biçimlerde besleniyoruz. 

Tasarımlarınızda genellikle dik-
kat ettiğiniz detaylar nelerdir? 
Bu detaylar mimarlık kariyeriniz 
boyunca değişime uğradı mı, 
yoksa bu zamana kadar hep aynı 
çizgide mi ilerlediniz?
Tasarıma yaklaşımımız ve detay-
ları ele alışımız her zaman güçlü 
bir konsepti, uygulamanın son 
noktasına getirene kadar aynı 
etkide devam ettirebilmek olu-
yor. Projeye yaklaşırken kurgu-
ladığımız ana fikri zayıflatacak 
noktaları fark ettiğimizde, onları 
yine büyük resme bakarak tutarlı 
biçimde ele almaya özen göste-
riyoruz. Başka bir deyişle proje-
yi ele alış biçimimiz her zaman 
detaya varıncaya kadar tutarlı-
lığını koruyup koruyamayacağı 
yönünde oluyor. Kapsamlı bir 
biçimde konu üzerine kafa yoru-
yoruz ve tüm detaylarımızın pro-

jenin kimliğine uygunluğunu her 
daim tartıyoruz. Malzeme seçim-
lerinden, detayların veya kütle-
lerin bir araya gelişlerine kadar 
tüm projeyi bütünsel olarak de-
ğerlendiriyoruz ve böylece sür-
prizleri en aza indirmiş oluyoruz. 

Detaylar ölçeğe bağlı olarak de-
ğişiyor, ama her projede en faz-
la dikkat ettiğimiz şey, mekânı 
yorumlama biçimi. Her projenin 
kendine ait sürprizleri veya es-
prileri oluyor. 

Bazen kısa sürede üretilmesi gere-
ken büyük ölçekli projelerle kar-
şılaştığımız oluyor. Bu projelerde 
yapı ölçeğinden peyzaj ölçeğine 
kadar, ortaya çıkacak işi değerlen-
dirme şansına kullandığımız geliş-
miş modelleme programları ile hâ-
kim oluyoruz. Ofis ileri modelleme 
ve parametrik tasarım yöntemleri-
ni çok efektif kullandığımızı söyle-
yebiliriz. Bu, hem süre anlamında 
hem de işin realitede karşılaşıla-
cak sonuç ürününün tespitinde bizi 
çok rahatlatıyor. Bu sayede çeşitli 
alternatifleri yüksek detay sevi-
yesinde modelleyerek bakıyor ve 
daha hızlı karar alabiliyoruz. 
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“İşletimsel parametreleri hassa-
siyetle harmanlayan projeler ba-
şarılı oluyor”

Mimaride kentsel, işletimsel ve 
mekânsal potansiyelleri ortaya 
çıkarmanın sizin için önemli oldu-
ğunu biliyoruz. Peki, mekânları 
bu doğrultuda nasıl kurguluyor-
sunuz? Nasıl bir yol izliyorsunuz?
Mimarlığı ve mimari müdaha-
leyi her zaman bağlamına göre 
değerlendirmeyi önemli buluyo-
ruz. Ölçeği ne olursa olsun, proje-
ye kente ve kamusallığa katkısının 
ne olacağını ve nasıl olacağını sor-
gulayarak yaklaşıyoruz. Kentsel 
parametreler bağlamımızı oluş-
turmamızda büyük rol oynuyor. 
Yatırımcının verdiği briefin üzeri-
ne düşünürken, kentsel-kamusal 
faydalara da yönelik düşünmeye 
devam ediyoruz, nitekim bu girift 
yaklaşımın da yatırımın ve pro-
jenin değerini artırdığına inanı-
yoruz. Yapılan mimari müdahale 
oluşturulurken kentsel ve kültürel 
sorumluluklar da gözetildiği tak-
dirde, dolaylı ya da direkt şekilde 
yatırımcıya mutlaka fayda sağlı-
yor. İşletimsel parametreleri bu 
hassasiyetle harmanlayan proje-
lerin başarılı olduğuna inanıyoruz. 

Sizin de bildiğiniz üzere yeşil bina-
lara verilmesi gereken önem gün-
den güne artıyor. Zaten doğanın 
korunması adına ve sürdürülebilir 
enerji bağlamında yeşil binalar 
çok önemli bir noktada duruyor. 
Peki, siz yeşil binalar konusunda 
hangi noktada duruyorsunuz? Ya 
da doğa ile ilişkilendirdiğiniz tasa-
rımlarınız var mı?
Genel eğilimimiz; projenin yeri 
neresi olursa olsun, doğayla 
veya doğadan öğelerle entegre 
ettiğimiz, seçtiğimiz malzeme-
lerle organik, geri dönüşümlü 
malzemeler kullanmak ve imkan 
olabildiğince kendi enerjisini 
üretebilen ya da enerji verimini 
maksimum düzeyde kullanabi-
leceğimiz projeler geliştirmek. 
Bize göre günümüz mimarisin-
de en önemli yaklaşım, projenin 
başından itibaren kurgusunu bu 

şekilde geliştirmek. Dolayısıyla 
bu konuda oldukça hassas bir ta-
vır izliyoruz ve alanında uzman-
laşmış danışmanlardan destek 
alıyoruz. 

Kentsel ölçekli projelerde rekre-
asyon akslarını ve yeşil kuşakları 
mutlaka projeye entegre ettiği-
miz, genel olarak betonlaşmanın 
önüne geçmek istediğimiz bir 
mimari yaklaşımımız söz konusu. 
Örneğin “Erbil New Town” proje-
sinde mümkün olduğunca geniş 
bir rekreasyon aksını konut/ofis/
ticaret işlevlerinin beslediği sir-
külasyona entegre ettik. Bu rek-
reasyon aksının yeni mahallenin 
yaşam alışkanlıklarına ve dış me-
kanı kullanımına olan etkisini çe-
şitli donatılarla besleyerek aktif 
bir kullanım sağladık. Dış mekâna 
taşan dükkânların yanı sıra bo-
tanik bahçeler, çocuk parkları ve 
yürüyüş parkurları projenin en 
vazgeçilmez öğesiydi. 

Daha küçük ölçeklerde ise yeşil 
dokunuşumuzu mutlaka katıyo-
ruz. Örneğin The Bussiness Year 
projemizde, müstakil bir ofisten 
plazaya taşınan ofis çalışanları için 
kreatif, keyifli ve yeşille iç içe bir 
ofis tasarladık. Sukulentler ve te-
raryumlarla desteklediğimiz mo-
bilyalar, hatta duvarlar tasarladık. 

Son olarak “Çanakkale Savaşı 
Araştırma Merkezi” tasarımınız-
dan konuşmak istiyorum. Çünkü 

kişisel olarak projenin mistik bir 
görüntüye sahip olduğu kanaa-
tindeyim ve oldukça başarılı bir 
çalışma olduğunu söylemeden 
de geçemeyeceğim. Evet, proje 
ile ilgili bizimle neler paylaşmak 
istersiniz?
Öncelikle sözleriniz için teşek-
kür ederiz. “Çanakkale Savaşı 
Araştırma Merkezi” oldukça öz-
gün bir yarışma projesiydi. Ge-
rek jürisiyle, gerekse konusuyla 
dikkatimizi çekmişti ve kendi-
mizi konu üzerine kafa yorarken 
bulduk. Genel anlamda Türki-
ye’de yarışmalara katılırken ol-
dukça seçici davranıyoruz. Jene-
rik tasarım konularının (örneğin 
belediye binası) genellikle jene-
rik tipolojiler üzerinden ödüllen-
dirildiğini görüyoruz.

Projenin bizlere göre dramatik/
şiirsel bir yönü var. Belleğimizde-
ki “Çanakkale Savaşı algısı yapıya, 
kente ve kullanıcıya nasıl yaşatıl-
malı?” sorusunu kendi aramızda 
çok tartıştık. Bunun mekânsal 
karşılığı üzerine çok uzun süre 
kafa patlattık. Savaşın yarattığı 
karanlık ve iç burkucu duruma zıt-
lık olarak araştırma ve geliştirme 
işlevlerinin yarattığı aydınlanma 
metaforunu kullandık. Kabuğunu 
kıran, rijit ve sıkışmış bir kütlenin 
yarılarak içinin aydınlanması ve 
kristalize bir iç yüzey ile bizi kar-
şılaması, projenin vurgulamak 
istediğimiz yanıydı. Bu yarışmada 
“Araştırma Merkezi” programının 
çok işlevli yapısı ve kamusal-özel 
ilişkisindeki çeşitliliği dikkatimizi 
çekti. ‘Savaş Araştırma Merkezi’ 
oluşu ise burada yaratacağımız 
dramatik ve masalsı tavrın bir 
başlangıcı oldu. 
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İstanbul merkez ofisinin dı-
şında Tokyo, Bükreş, Kiev ve 
Dubai’deki ofislerinde Av-

rupa, Orta Asya ve Uzakdoğu’da 

projeler üreten Y. Mimar Gökhan 

Aktan Altuğ liderliğindeki Tago 

Architects, kurumsal firmalar 

için mimari ve iç mimari ölçek-

te ofis tasarımlarına imza atıyor. 
Biçimin fonksiyonu takip etti-
ğini savunan bir anlayışla farklı 
sektörlerden firmaların çalışma 
alanlarındaki farklı ihtiyaçlarına 
çözümler üreten Tago Architects,  
ofis projelerine işlevin gerektirdi-
ği niteliklerde çok yönlü bir bakış 

açısıyla yaklaşıyor. 

“Ofis alanındaki sosyal yaşam 
kurgusu ve birimler arasındaki 
ilişkiler”

Her ofis yapısının, içerisinde üre-
tilen iş bağlamında hem fark-
lı bir tasarım anlayışı, hem de 
farklı bir mekân organizasyonu 
gerektirdiğine inanan Gökhan 
Aktan Altuğ, çekirdek yerinin ve 
aks sisteminin iyi kurgulandığı, 
zaman içerisindeki değişiklikle-
re uyum sağlayacak mekânsal 
planlamaya sahip, bölünebilir 
ofisler tasarlamanın gerekliliği-
ne inanıyor. 

Değişen iş yapma biçimleri, ge-
lişen teknoloji ve yeni kuşakla-
rın beklentileriyle birlikte ofis 
mekânlarında tasarım açısından 

Yüksek Mimar Gökhan Aktan Altuğ’a Göre 

Yeni Nesil Ofislerin Üç Ana Trendi;

Mekansızlaşma, Yenilenebilir 
Enerji ve Sosyal Yaşam Kurgusu… 

Kurumsal birçok firma için 
ofis projeleri tasarlayan Tago 
Architects Kurucusu Y.Mimar 
Gökhan Aktan Altuğ, ofis 
kültürünün geçmişten günümüze 
değişen bütün parametreleriyle 
farklı bir noktaya evrildiğini 
düşünüyor. Çağdaş ihtiyaçlara 
yönelik olarak beklentilerin de 
değiştiğine dikkat çeken Altuğ, 
değişimin gerçekleşmesinde, iş 
yaşamında kendine yer edinmiş 
dinamik, ne istediğini bilen ve 
kararlı Y kuşağının büyük rolü 
olduğunu söylüyor.

Tago Architects kurucusu 

Y.Mimar Gökhan Aktan Altuğ
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da yeni bir anlayışın gerekliliğini 
ifade eden Y. Mimar Gökhan Ak-
tan Altuğ, “Eskiden ofis tasarım-
larında, çalışan beklentileri çok 
fazla dikkate alınmıyordu; ancak 
güncel durumda ofisler arası 
görsel bağlantının, ortak sosyal 
alanların iş gelişimine ve çalışan 
bağlılığına katkılarının farkına 
varıldı. Burada teknoloji ile iç içe 
büyüyen, dinamik ve gelişime 
açık Y kuşağının istekleri önemli 
parametreler olarak karşımıza 
çıkıyor. Güncel eğilimlerin, ofis 
alanındaki sosyal yaşam kurgu-
su ve birimler arasındaki ilişkiler 
olduğunu rahatlıkla söyleyebili-
riz. Eskiden birimleri kat kat bö-
lerken, şimdi artık farklı bir bakış 
açısı içerisindeyiz. Dolayısıyla 
tasarımlarımızı, o ofiste üretilen 
işin kendi dinamiklerini de dik-
kate alarak yapıyoruz.” diye ko-
nuşuyor. 

“Yenilenebilir enerji sistemleri 
ofis tasarımlarına entegre edil-
meli”

Bursa, Osmangazi’de konumla-
nan ve yerel doğalgaz distribü-
törlerinin merkez binası olarak 
tasarlanan EWE & Bursagaz 
Merkez Ofisi, Tago Architects’in 
mimari tasarım ile yenilenebi-
lir enerji sistemlerini birbiriyle 
entegre bir şekilde uyguladığı 
projelerin başında geliyor. Ofis 
yaşamı ve doğa dostu enerji sis-
temleri arasında pozitif bir bağ 
kurulan EWE & Bursagaz Merkez 
Ofisi’nde bu sayede yapı içerisin-
de iklim kontrolü sağlanarak bi-
nanın enerji tüketimi ve üretimi 
arasında bir denge yakalanıyor. 
Etrafındaki pek çok ikonlaşmış 
proje arasından doluluk-boş-
luk oranları,  farklı malzemeleri 
birbirine etkileyici bir şekilde 
entegre eden cephe kurgusu ve 
kendine has mimari kimliğiyle 
sıyrılan Ulugöl Otomotiv Ofis Bi-
nası’nda ise bu değerler ışığında 
standart bir ofis tipolojisi sorgu-
lanarak yeniden yorumlanıyor. 
Tago Architects, Ulugöl Otomo-

tiv Ofis Binası’nda yeşil teraslarla 
ofis işlevi birlikteliğini ve ortak 
alanlarla da çalışanlar arasında-
ki sosyal etkileşimini sağlamayı 
başarıyor. 

Yeni Nesil Ofislerde ‘Mekansız-
laşma’

1930’larda Frank Lloyd Wright’ın 
modern bir bakış açısıyla tasar-
ladığı, açık ofis kavramının ilk 
örneklerinden biri olarak de-
ğerlendirilen “Johnson Wax Bu-
ilding DK 8” ofisi ile Amerika’da 
başlayan çözülmenin hızlı bir 
şekilde ve evrilerek devam etti-
ğini ifade eden Y.Mimar Gökhan 

Aktan Altuğ, süregelen zaman 
içerisinde birçok dinamikle şe-
killenen ‘yeni nesil ofis’ algısın-
da, ‘mekansızlaşma’nın giderek 
önem kazandığına inanıyor. Bu 
yeni eğilim, toplantı odalarının, 
seminer salonlarının ayrıca ki-
ralandığı, ofis içerisinde açık bir 
kurguyla hareket edildiği, sosyal 
mekânların da çalışma alanı ola-
rak kullanıldığı bir yapılaşmaya 
işaret ediyor. Çalışanların ofis 
içerisinde bulunma süreleri ve 
zamanlarının da değişmesiyle 
klasik mesai saatleri esniyor ve 
bu da ofis mobilyaları başta ol-
mak üzere tüm tasarıma yansı-
yor. Öte yandan kolektif ofislerin 
artık hiç de yabancı olmadığımız 
bir kavrama ve duruma dönüş-
tüğüne işaret eden Altuğ, bütün 
bu çoklu yaklaşımların ofis tasa-
rımlarını da kökünden değiştir-
diğini ve daha da değiştireceğini 
savunuyor.
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kalitemizin ve rekabet 
gücümüzün tescilidir”

“Türkiye çimento sektörünün, dünya ihracat 
sıralamasında ilk 3 içinde yer alması

Yapı Ürünleri Üreticileri 
Federasyonu Başkanı M. 
Şefik Tüzün, Türkiye’nin 
de taraf olduğu Kyoto 
Protokolü ve yenilenen 
çevre limit değerleri 
gereğince, başta sanayi 
olmak üzere tüm 
sektörlerin ciddi teknolojik 
yatırımlar yapmaya 
başlamasıyla ilgili 
düşüncelerini paylaştı. 
Türkiye ekonomisindeki 
büyümenin ağırlıklı olarak 
iç taleplerden kaynaklı 
olacağına değinen Tüzün, 
2017 öngörülerini şöyle 
aktardı: “2017 yılının ilk 
iki ayında konut satışları 
yüzde 5,7’ye kadar artış 
göstermiştir. 2017 yılında 
kamu yatırımları ile 
kentsel dönüşüm sürecinin 
inşaat sektöründe büyüme 
ivmesini desteklemeye 
devam edeceği 
öngörülmektedir.” 

Yapı Ürünleri Üreticileri Federasyonu Başkanı M. Şefik Tüzün

YÜF’ün haksız rekabet-
le mücadele etmek 
maksatlı yürüttüğü 

çalışmalarla, ülkemizin eko-
nomik kalkınmasında etkin 
rol oynadığı aşikâr. Peki, re-
kabet gücünün arttırılması-
na katkı sağlama noktasında 
sürdürülebilir bir yaklaşım 

izlediğiniz söylenebilir mi?

YÜF üyesi birlik ve dernekle-
rin birçoğu haksız rekabetten 
şikâyetçi. YÜF olarak bizim 
önem verdiğimiz konuların 
içinde sektörde yaşanan hak-
sız rekabetin nasıl ortadan 
kaldırılabileceği ve bunun 
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için nasıl çalışmalara imza atıl-
ması gerektiği yer almaktadır. 
Türkiye’de yaşanan haksız re-
kabetin temelinde kayıt dışılık, 
mevcut kural ve düzenlemele-
rin ihlali veya yeterli seviyede 
uygulanmaması, yeterince de-
netlenmemesi yatmaktadır.  YÜF 
üyeleri uyguladıkları, üretimde 
ve yerinde testler, çapraz test 
ve kontroller gibi yöntemler ile 
kendi üye kuruluşlarında sürekli 
ve düzenli kaliteyi sağlamakta-
dır. 

Rekabet gücümüzün artırılma-
sı deyince benim aklıma global 
pazarlarda rakiplerimizle mü-
cadele edebilecek kaliteli ve 
markalı ürünler geliyor. Bu ko-
nuda da başarılı olduğumuzu 
söyleyebilirim. Türkiye çimento 
sektörünün, dünya ihracat sıra-
lamasında ilk 3 içinde yer alması 
kalitemizin ve rekabet gücümü-
zün tescili anlamına gelmekte-
dir.

YÜF olarak her zaman serbest 
rekabet ortamının geliştirilmesi 
ve iyileştirilmesi hedefimizi ko-
ruyoruz ve ülke ekonomisinin 
gelişmesi için bu konuya çok 
önem veriyoruz.

Gerçekleştirdiğiniz 2016 yılı-
na ait 13. Olağan Genel Kurul 
(seçimli) toplantısında 2017’de 
dünyayı bekleyen risklerden 
bahsedilmişti. Aynı zamanda 
Türkiye ekonomisindeki bü-
yümenin ağırlıklı olarak iç ta-
leplerden kaynaklı olduğu da 
öngörülmüştü. Tüm bu ibareler 

ışığında 2017 için öngörülerinizi 
bir kez daha paylaşır mısınız?
Geçtiğimiz dönem içerisinde 
bankalar tarafından yapılan faiz 
indirimleri ve KDV teşvikleri 
sonrasında, konut satışlarında 
belirgin canlanma gözlenmiş ve 
2016 yılının toplamında konut 
satışları, geçen yıldaki düzeyinin 
yüzde 4 üzerine çıkarak rekor 
kırmıştır. Geçen yıl içerisinde 
inşaat sektörü yılı ülke büyüme-
sinin üzerinde büyüme ile kapa-
tan tek sektör olmuştur. 

2017 yılının ilk iki ayında konut 
satışları yüzde 5,7’ye kadar artış 
göstermiştir. 2017 yılında kamu 
yatırımları ile kentsel dönüşüm 
sürecinin inşaat sektöründe bü-
yüme ivmesini desteklemeye 
devam edeceği öngörülmekte-
dir. 

Ülkemizi geleceğe taşıyacak 
3. Havalimanı, Çanakkale 1915 
Köprüsü, Avrasya Tüneli ve İzmit 
Körfez Geçişi gibi mega proje-
lerin hayata geçirilmesi sektö-
rümüzdeki hareketliliği devam 
ettirmektedir. Diğer yandan, 
yüksek finansman gereksini-
mi bulunan altyapı projelerinin 
seyri açısından piyasa koşulları 
önem taşımakta; global ekono-
mide iyileşmenin henüz netlik 
kazanmamış olması, küresel li-
kidite koşullarındaki daralmalar, 
jeopolitik riskler, döviz, enflas-
yon ve faiz tarafındaki olumsuz 
gelişmeler ülke ekonomisinin 
finansmanı ve dolayısıyla inşaat 
yatırımları üzerindeki risk unsur-
larını artırmaktadır.

Kalkınma Bakanlığının verileri-
ne göre 2017’de, kamu yatırım-
larının yüksek seyredeceği an-
laşılmaktadır. Buna göre kamu, 
2017’de yatırımlarını yüzde 17 ar-
tırmayı planlamaktadır. Toplam 
yatırım artışı içinde en önemli 
unsur ise yine inşaat yatırımları 
olacaktır. Özel sektör kanadında 
konut yatırımlarının da canlan-
ması ile birlikte 2017 yılı yine 
inşaat sektörü ve bu sektörün 
içinde yer alan YÜF üyeleri için 
büyümenin olduğu bir yıl ola-
caktır.

Yılın ilk yarısında ortalama yüz-
de 3 ile 3,5 bandında kalabilecek 
büyümenin, yılın ikinci yarısın-
da azalan belirsizlikler ve kamu 
tarafında alınan tedbirlerin des-
teğiyle yüzde 4-5 bandına çı-
kabileceği değerlendirilmekte 
olup bu süreçte bölgesel jeo-
politik risklerin seyri belirleyici 
olacaktır. Federal Rezerv Siste-
mi (FED)’nin faiz artırım seyri ve 
gücü de dünya ekonomisinde 
önemli rol oynamaya devam 
edecektir. Görünen o ki, 2016 
yılındaki belirsizlik ortamı hem 
global piyasalar hem de ülkemiz 
için bu yıl da devam edecektir.

Sektörel büyüme verilerine 
göre, 2016 yılının üçüncü çeyre-
ğinde yıllık bazda ana sektörler 
arasında yalnızca inşaat sektö-
ründe reel artış kaydedilmişti. 
Peki, bu seyir 2017’de değişim 
gösterecek mi? 2017’de yapı 
kimyasalları sektöründe ne gibi 
değişimler gözlenebilir?
2017’de ABD’de yeni yönetimin 
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ekonomik ve politik yaklaşımla-
rının ne boyutta uygulanacağı-
nın henüz belirsiz olması, buna 
karşılık diğer ülkelerin yaklaşı-
mının yine henüz netleşmemiş 
olması ihtiyatlı olmamızı gerekli 
kılmaktadır. Böyle bir ortamda 
Türkiye’nin kendi iç dinamikleri 
içinde ekonomiyi canlı tutması 
ve inşaat sektöründe yatırım-
lara ağırlık vermesi en olası se-
naryodur. Bu nedenle, ekonomi 
yönetiminin, sektörü destek-
leyecek tedbirleri almakta ve 
var olanları devam ettirmekte 
kararlı olduğunu düşünüyoruz. 
Böyle bir konjonktürde imalat 
yapmak, ticaret yapmak önemli 
ölçüde risk içerecektir. Ekonomi 
yönetiminin bu riskleri azaltacak 
ve sektörlerimizin önünü açacak 
her türlü uygulamasına ihtiyaç 
vardır.

2017’den itibaren inşaat sektö-
rü Türkiye açısından çok daha 
önemli hale gelmiştir. Bunun 
nedeni, TÜİK(Türkiye İstatistik 
Kurumu) tarafından milli ge-
lir hesabında yapılan yeni dü-
zenlemedir. 2016 Aralık ayında 
açıklanan yeni milli gelir hesabı 
sonrasında inşaat sektörü kat-
ma değeri Türkiye’de yüzde 55 
yukarı yönlü revize edilmiştir. 
Yani inşaat sektörü, geçmişten 
farklı olarak artık resmi kayıt-
lara gerçek değeri ile yansıya-
caktır. Bu da inşaat sektörünün 
ekonomideki göreceli ağırlığını 
artırmaktadır. Eskiden yüzde 9 
civarında olan inşaat yatırımla-
rının Gayri Safi Yurtiçi Hasıla’ya 
oranı yeni düzenleme ile yüzde 
16’ya çıkmıştır. Yapılan revizyon 
sonrasında GSYH içinde inşaat 
sektörünün payı yüzde 80’e ya-
kın artış göstermiştir. Milli gelir 
hesabındaki yeni düzenleme 
sonrasında ekonomi yönetimi, 
inşaat sektöründeki gelişmelere 
çok daha duyarlı hale gelecektir. 
Bu da inşaatın alt sektörleri ola-
rak bizlerin, girdi sağlayıcıların 
üretimini daha da önemli kıl-
maktadır.

Küresel ısınma ve iklim değişik-
liği konusunda harekete geç-
mek, yaşanabilir bir çevre yarat-

mak adına büyük önem taşıyor. 
Bu bağlamda, Türkiye’nin de 
taraf olduğu Kyoto Protokolü ve 
yenilenen çevre limit değerleri 
gereğince başta sanayi olmak 
üzere tüm sektörler ciddi tekno-
lojik yatırımlar yapmaya da baş-
ladı. Peki, bu konu hakkındaki 
düşünceleriniz nelerdir?
Türkiye Kyoto Protokolüne taraf 
olduğunda, protokole taraf olan 
ülkelerin emisyon azaltım ta-
ahhüt dönemleri başlamıştı. Bu 
nedenle, Türkiye Kyoto Proto-
kolü kapsamında azaltım taah-
hüdü almadı. Bununla birlikte, 
Kyoto Protokolü’nün sona ere-
ceği 2020 yılından itibaren Paris 
Anlaşması geçerli olacak. Paris 
Anlaşması kapsamında Türkiye 
ulusal niyet beyanını Birleşmiş 
Milletler’e sundu. Bu beyanda, 
Referans Senaryoya göre sera 
gazı emisyonlarında 2030 yılın-
da yüzde 21 oranına kadar azal-
tım yer alıyor. Böylece, Türkiye 
küresel ölçekte 2oC hedefine 
ulaşmak için düşük karbonlu 
kalkınma yolunda önemli bir 
adım atmış oluyor.

Türkiye’nin Birleşmiş Milletlere 
sunduğu ulusal katkı beyanında, 
sanayi sektörüne ilişkin aşağıda-
ki hedefler yer almaktadır:

“Enerji Verimliliği Strateji Bel-
gesi” ve “Eylem Planının” uygu-
lanması ile enerji yoğunluğunun 
azaltılması 

Sanayi tesislerinde enerji ve-
rimliliği uygulamalarının hayata 
geçirilmesi ve verimlilik artırıcı 
projelere mali destek sağlanması 

Uygun sektörlerde atıkların al-
ternatif yakıt olarak kullanılma-
sının artırılmasına yönelik çalış-
malar yapılması 

Atıkların; yeniden kullanımı, geri 
dönüşümü ve ikincil hammadde 
elde etme amaçlı diğer işlemler 
ile geri kazanılması, enerji kay-
nağı olarak kullanılması veya 
bertaraf edilmesi 

Endüstriden kaynaklanan atıkla-
rın başka bir sektörde alternatif 
hammadde veya yakıt olarak 
kullanılması, bir sektörden çıkan 

atığın başka bir sektörün ham-
maddesi olabilmesini sağlayan 
endüstriyel simbiyoz yaklaşımı 

Bu kapsamda, sanayi sektörü-
nün enerji verimliliği, atıkların 
geri kazanımı, endüstriyel simbi-
yoz ve döngüsel ekonomi esas-
ları kapsamında yatırımlarını 
yönlendirmeleri önem taşımak-
tadır. YÜF üyeleri 2020 sonrasına 
hazırlık yapmakta, ilgili kurum 
ve kuruluşlar ile işbirliği içinde 
yeni düzenlemelerin oluşturul-
masında aktif rol almaktadır.

Atıkların geri kazanımı ve dön-
güsel ekonomi uygulamalarına 
örnek olarak çimento sektörün-
de belediye çöplerinin değer-
lendirilmesi örnek verilebilir. 
Belediye çöplerinin içeriğinde 
bulunan ve geri dönüşümü 
mümkün olmayan yanabilir 
malzemeler (kirlenmiş her türlü 
plastik ambalaj, yumurta karton-
ları, yoğurt kapları, kutular gibi) 
parçalanıp kurutulduğunda, çi-
mento fabrikalarında alternatif 
yakıt olarak kullanılabilir. Tür-
kiye’de 28 milyon ton belediye 
katı atığı üretiliyor ve bu atıklar-
dan 7 milyon ton ek yakıt üretimi 
mümkün. Bu atıklarının tamamı-
nın çimento sektörü tarafından 
kullanılma potansiyeli bulunu-
yor. Böylelikle, geleneksel yakıt-
lardan kaynaklanacak yıllık 1,7 
milyon ton CO2 tasarrufu ve fosil 
yakıtlardan kaynaklanacak CO2 
emisyonlarının yüzde 7 oranın-
da azaltımı olanak dahilindedir. 
Üstelik bu sistemlerin kurulum 
ve işletimi, diğer atık yakma çö-
zümlerine nazaran son derece 
düşük maliyetlidir.

Yenilenen çevre limit değerle-
ri uyarınca, sektörün uyumlaş-
tırması devam eden mevzuat 
kapsamında yatırımlar yapması 
gereklidir. Sektör bunun bilin-
cindedir ve gerekli teknik çalış-
malar başlatılmıştır. Bu konuda 
önemli olan sektöre yeterli ge-
çiş süresinin verilmesi ve limit 
değerlerin ülkemiz koşulları dik-
kate alınarak belirlenmesidir. 
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SUTOP B-21 ile 

Sızıntılara Son!

Özellikle içme suyu, atık 
su depoları, barajlar, tü-
neller ve yeraltı otpark-

larında su yalıtımına karşı gü-
venle kullanabileceğiniz SUTOP 
B-21, kür süresi boyunca kapiler 
boşluklar içerisinde düzgün kris-
tal lifler oluşmasını sağlar. Bu lif-
ler sayesinde, betondaki boşluk-
ların azalması sağlanır ve suyun 
beton karışımı içinden geçmesi 
engellenir. Kürünü tamamla-
dıktan sonra 0,5 mm’ye kadar 
çatlakları kristalizasyon etkisi ile 
kapatan bu ürün, tüm bu özel-
liklerinin yanı sıra zamandan ta-

sarruf sağlar ve işçilik maliyetini 
azaltır. 

Çevreye zarar vermiyor!

Sıvı halde olduğundan karıştır-
ma işlemi sırasında topaklanma 
yapmaz ve betonun nefes alma-
sını engellemez. Aynı zamanda 
çevreye zarar vermeyen ve bu 
özelliğiyle çevre dostu olarak ni-
telendirilebilecek bu ürün, içme 
suyuna da onaylıdır. Sürekli aktif 
halde olan ürün, betonun kalıcı 
bir parçası haline gelir ve tam 
geçirimsizlik sağlar, donatıyı ko-
rozyona karşı koruma altına alır. 

Betonda su yalıtımı için kullanılan inorganik sıvı karışımı SUTOP 
B-21 Kapiler Su Yalıtımı Beton Katkısı, betonu pozitif ve negatif 
taraftan çok yüksek su basıncına karşı geçirimsiz kılıyor.  

Birikmiş Sızıntı Sularına Karşı Uzun Süreli Çözüm;

Binaların su geçirimsizliği, bod-
rum katları, temeller gibi top-
rakla temas eden yapı eleman-
larının zemin nemine karşı üstün 
koruma sağlayan SUTOP HİBRİD, 
solvent ve bitüm içermiyor. Ta-
mamen kürlendikten sona su 
geçirmez olan ve maksimum 5 
mm’ye kadar olan çatlakları ona-
ran ürün, doğal yer altı sularına 
karşı da üstün bir dayanım ser-
giliyor. +5 ºC / +35 ºC arasındaki 

sıcaklıkta hafif nemli yüzeylere 
çok iyi yapışan ürün, astarsız da 
kullanılabiliyor. 

Nasıl uygulanıyor?
Sert, sağlam, düz, çıkıntı ya da 
delikler olmayan mineral yüzeye, 
kolayca uygulanabilen ürünün 
uygulaması 2 kat halinde yapılı-
yor. Diğer yandan, geniş alanlar-
da 60 gr/m² geotekstil keçe ile 
uygulama yapılması öneriliyor. 

SUTOP HİBRİD
Birikmiş sızıntı sularına karşı uzun süreli koruma 
sağlayan SUTOP HİBRİD Solvent İçermeyen Su Yalıtım 
Malzemesi, kuruduktan sonra büzüşme ve çökme 
yapmayan binalar için uygun bir yalıtım malzemesi 
olarak karşımıza çıkıyor. 

84 85

SUTOP® B-21 KRİSTALİZE KAPİLER SU YALITIMI BETON KATKISI

KULLANIM ALANI 

İçme suyu ve atık su depolarında, 
Temellerde, betonarme perdelerde, 
Prekast beton elemanlarda, 
Barajlarda, tünellerde,
Yer altı otoparklarında
Asansör çukurlarında, 
Kütle betonlarda 
Su kanallarında, 
Arıtma suyu tesislerinde, 
Fore kazıklı temellerde, 
Yüzme havuzlarında su yalıtımına karşı güvenle 
kullanılır.

ÖZELLİKLER

Betonda su yalıtımı için kullanılan inorganik sıvı 
karışımdır.
Betonu pozitif ve negatif taraftan çok yüksek su 
basıncına karşı (14 bar) geçirimsiz kılar. 
Kür süresi boyunca, kapiler boşluklar içerisinde 
düzgün, kristal lifler oluşmasını sağlar. Bu lifler, 
betondaki boşlukları azaltarak suyun beton karışımı 
içerisinden geçişini engeller.
Kürünü tamamladıktan sonra 0,4 mm’ye kadar 
çatlakları kristalizasyon etkisi ile kapatır. 
İşçilik ve zaman açısından maliyeti düşürür. 
Kullanımı kolaydır. 
Sıvı halde olduğu için karıştırma sırasında topaklan-
ma yapmaz. 
Betonun nefes almasını engellemez. 
Çevreye zarar vermez. 
İçme suyuna onaylıdır. 
Sürekli aktif haldedir, betonun kalıcı bir parçası 
haline gelir. 
Donatıyı korozyona karşı korur.
Her türlü akışkanlaştırıcı ve su azaltıcı katkı ile 
uyumludur. 
Fore kazıklı radye temel yalıtımında en uygun 
çözümdür. 
Betonun sertleşme ve kuruma özelliklerine yan etkisi 
yoktur. 
Betonun mukavemetini ve donma-çözünme daya-
nımını arttırır. Yapılan tüm testlerde betonun basınç 
mukavemetini % 3 oranında arttırdığı gözlemlen-
miştir. 
Zarar görmesi mümkün olmadığı için korumaya 
gerek yoktur.
Betonlarda başka bir su yalıtımına gerek kalmaksızın 
kesin ve sürekli su yalıtımı sağlar.

UYGULAMA

HARÇ HAZIRLAMA VE UYGULAMA
SUTOP B-21 katılacak betonun çimento su karışım 
oranının 0,55’ten az olmasına dikkat edilmelidir. 
SUTOP B-21 kullanmadan önce iyice karıştırılır. 
Betona eklendikten sonra çalışma süresi yaklaşık 45 
dakikadır.
II ve III tip portland çimento kullanıldığında priz 
geciktirici kullanılması faydalı olur. Kullanımdan önce 
uygunluk testleri yapılmalıdır. 
SUTOP B-21’in +8 ºC’nin altında saklanması duru-
munda kristalleşme meydana gelebilir. Malzeme 
karıştırıldıktan ve homojen hale getirildikten sonra 
tekrar kullanılabilir.

TÜKETİM

SUTOP B-21 ile su yalıtımı yapılacak betonlarda
• Su/çimento (w/c) ≤ 0,45 ise; çimento miktarının 

% 2’si kadar 
• 0,45 < Su/çimento (w/c) ≤ 0,50 ise; çimento 

miktarının % 2,5’i kadar 
• 0,50 < Su/çimento (w/c) ≤ 0,55 ise çimento mikta-

rının % 3’ü kadar 
• SUTOP B-21 betona katılır. 
• Su/çimento oranı (w/c) ≤ 0,55 olan betonlarda; 

SUTOP B-21 ile su yalıtımı yapılması uygun değildir. 
Beton santralinde dozajlama: 
• SUTOP B-21, en son bileşen olarak karışım suyuyla 

beraber karışıma eklenebilir. 
Şantiye sahasında dozajlama: 
• SUTOP B-21, miksere % 2-3 oranında katılarak 3-5 

dakika karıştırılır. Gecikme olmadan karıştırma 
işlemi yapılmalıdır.

TEKNİK DEĞERLER

Renk Şeffaf kahverengi

Oluşum Sıvı

Yoğunluk 1,17 g/cm3 

pH 11,2

Uygulama Sıcaklığı +5 ºC / +30 ºC

NOT: Teknik değerler +23 °C sıcaklık ve % 50 bağıl 
nem şartlarına sahip ortamlar için verilmiştir. 

KATKILAR

AMBALAJLAMA VE SAKLAMA

30 kg’lık bidon ve 200 kg’lık varillerde sunulmaktadır.
Uygun depolama koşullarında raf ömrü üretim 
tarihinden itibaren 12 aydır.
Açılmamış orijinal ambalajlarında, serin ve kuru 
ortamda (20 ºC üzeri ortamlarda), güneş ışınlarından 
ve dondan korunarak depolanmalıdır. 

UYARILAR

• SUTOP B-21 uygulanmış betonlarda karışımdan 
dolayı köpürme meydana gelebilir. 

• Korozif etkisi yoktur ve donatıya zarar vermez.
• Gerekli olduğu durumlarda, betona diğer katkılar 

ekleneceği zaman uygunluk testleri yapılmalıdır.
• Uygunluk testleri belirli standartlara göre uygula-

madan önce yapılmalıdır. 
• Etrafa bulaşmaması için çevrede gerekli önlemler 

alınmalıdır.
• Agregaların elek boyutları düzgün olmalıdır. 
• SUTOP B-21 eklenmiş betonlar uygun normlara 

göre üretilmeli, dökülmeli ve yerleştirilmelidir. 
• Betonun yerleşmesine nadiren etki edebilir. 
• Sevkiyatı yapılırken saklama koşulları göz önünde 

bulundurulmalıdır.
• Uygulama esnasında İş ve İşçi Sağlığı kurallarına 

uygun iş elbisesi, koruyucu eldiven ve gözlük 
kullanılmalıdır.

• Direkt solumayınız. 
• Ciltle ve gözle temasından kaçınınız. 
• Yutulması halinde acilen doktora başvurunuz.
• Uygulama alanlarına yiyecek ve içecek sokulma-

malıdır.
• Çocukların erişemeyeceği yerlerde depolanma-

lıdır. 
• Belirtilen uygulama alanı ve kullanma talimatı 

dışına çıkmayınız.
• Daha fazla bilgi için ürün güvenlik föyünü isteyiniz.
• Diğer tüm uygulama koşulları ile ilgili ve teknik 

sorularınız için bize danışınız.

UYGUNLUK BELGESİ
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Sürekli büyüme noktasında 
küresel hedefiniz nedir?  
Büyüme ve verimliliği artır-

mak için ne gibi atılımlarda bulu-
nuyorsunuz?
Bu yıl kuruluşumuzun 80. yılını 
kutluyoruz. Bu 80 yıla İtalya ve 
tüm dünyada sayısız başarılı yeni 
proje, yenileme ve restorasyon 
işleri sığdırdık. Mükemmelliği ya-
kalamak için var olan azmimiz hiç 
eksilmedi, bundan sonra da bu 
motivasyonumuz artarak devam 
edecek. Türkiye’de henüz yolun 
başındayız diyebilirim ama kısa 
sürede burada da önemli proje-
lerin parçası olmayı başardık. Her 
yerde olduğu gibi ülkemizde de 
amacımız uzmanlaşma, global 
entegrasyon, işe özel hizmet sun-
ma, ürünlerimizi uygulayan ve 
kullananların sağlığına, güven-
liğine verdiğimiz önem, MAPEI 

dünyasını oluşturan insanların 
gelişimi ve değerinin bilinmesin-
den oluşan MAPEI felsefesini yer-
leştirmek.

Biz her yıl, yıllık ciromuzun yüz-
de 5’ini Ar-Ge çalışmalarımıza 
ayırıyoruz. Dünya çapındaki 9 bin 
çalışanımızın yüzde 12’si dünyaya 
yayılmış 18 Ar-Ge laboratuvarımız-
da görev yapıyor.  MAPEI’nin ba-
şarısının özünde de aslında Ar-Ge 
çalışmaları yatıyor. Dünya genelin-
deki tüm laboratuvarlarımız, Mila-
no’daki merkez laboratuvarımızla 
işbirliği içerisinde. Bunlardan biri 
de Ankara’da bulunan laboratuva-
rımız. Bir ülkenin ihtiyaçlarını be-
lirlerken ve o ülkeye yönelik ürün-
ler geliştirirken yapılan çalışmalar, 
o bölgedeki yerel laboratuvarla 
İtalya’daki merkez laboratuvarın 
işbirliğiyle yürütülüyor. Verimlili-

ğin arttırılması Ar-Ge çalışmala-
rımızın ilk hedefi. Daha dayanıklı 
ve uzun süre hizmet veren ürün 
geliştirmenin doğal kaynakların 
korunması anlamına geldiğinin bi-
lincindeyiz ve bunu sağlamak için 
de elimizden geleni yapıyoruz.

MAPEI için büyüme, tüm dünya-
da 5 kıta ve 33 ülkedeki yatırım-
larımızın sürekli artması demek. 
Bu büyüme trendini yıllardır sür-
dürüyoruz, 2017 yılında ülkemi-
zin geleceğine olan inancımızın 
etkisiyle, Türkiye’de de yeni yatı-
rımlar planladık. Ülkemizin farklı 
bölgelerinde yeni üretim tesisleri 
kurulması için araştırmalarımız 
devam ediyor. Bunun yanında, 
bu yıl içinde Polatlı tesisimizde 
çimento üreticileri için öğütme 
yardımcıları üretimi yapacak 
ekipmanların kurulumunu ta-

Verimliliğin 
Artırılması!

MAPEİ’deki Ar-Ge 
Çalışmalarının İlk Hedefi;

Türkiye’nin geleceğine olan 
inançlarının etkisiyle, 2017’de 
yeni yatırımlar yapmayı 
planladıklarını belirten 
MAPEI Teknik Servis ve 
Yapı Grubu Müdürü M. Salih 
Helvacı, Türkiye’nin farklı 
bölgelerinde yeni üretim 
tesislerinin kurulması için 
araştırmaların devam ettiğini 
söyledi. Altyapının güçlenmesi, 
yaşam ve çalışma alanlarının 
kalitesinin artmasıyla birlikte 
yapı kimyasallarına olan 
ihtiyacın, yenileme ve tamir 
ürünlerine doğru kaydığı 
bilgisini de paylaşan Helvacı, 
bu durumun yapı kimyasalları 
üreticilerinin hizmet alanını 
genişletirken, pazara da 
katma değeri yüksek ürünler 
sunulması yönünde imkân 
sağladığını ekledi. 

MAPEI Teknik Servis ve Yapı Grubu 

Müdürü M. Salih Helvacı
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mamlayacağız. Amacımız, en kısa 
sürede MAPEI’nin tüm dünyada 
en fazla ve en farklı ürün üreten 
kuruluş olması.

Yapı sektöründe kullanılan ve 
son teknoloji ile üretilen yapı 
kimyasalları, geleneksel yapıştı-
rıcıların ve klasikleşmiş güçlen-
dirme tamir malzemelerinin yeri-
ne kullanılıyor. Peki, sizce bunun 
sektöre katkıları nelerdir?
Ülkemizde altyapının güçlenme-
si, yaşam ve çalışma alanlarının 
kalitesinin artmasıyla birlikte yapı 
kimyasallarına olan ihtiyaç, yeni-
leme ve tamir ürünlerine doğru 
kayıyor. Bunun yanında gün geç-
tikçe, adam/saat maliyetlerinde-
ki artış, kullanılan malzemelerin 
kuruma süreleri, çok yönlülükleri 
ve faydalı ömürleri gibi özellikle-
rinin iyileştirilmesi ihtiyacını do-
ğuruyor. Örneğin; uygulandıktan 
yarım saat sonra üzerini boyaya-
bileceğiniz ve hem beton tamiri-
ni hem de tesviyesini yapabilecek 
özellikte bir çimento esaslı harç 
olan Planıtop Tamir & Tesviye R4, 
şantiyede büyük zaman tasarrufu 
sağlarken, işi yapmak için birden 
fazla ürün kullanmanın getirece-
ği lojistik ve adam/saat maliyet-
lerinin azaltılmasını sağlıyor. 

Diğer yandan, MAPEWRAP C se-
risinden karbon elyaf kumaşlar, 
MAPEWRAP 31 T gibi özel reçine-
ler ve harçların kullanıldığı mo-
dern güçlendirme ürünleri, eski 
yapıların yeniden kullanılması, 
depreme karşı tedbir alınması 
veya yapının mevcut kullanım 
amacının değişmesi gibi durum-
larda, yapının yıkılıp yeniden 
yapılmasının yerine düşük mali-
yetli,  uygulanması çabuk sistem-
lerle yatırımcı ve bina sahiplerine 
büyük avantajlar sağlıyor.

Bu tip sofistike çözümler, yapı 
kimyasalları üreticilerinin hizmet 
alanını genişletirken, pazara da 
katma değeri yüksek ürünler su-
nulması imkanını veriyor.

Yapı kimyasalları dediğimizde as-
lında; yapıştırıcılar, mastikler ve 
derz dolguların dışında daha bir-
çok ürün de işin içine dâhil oluyor. 
Bu noktada biraz da ürünlerinizle 
ilgili konuşmak isterim. 2017’de 
sektöre ivme kazandıracak yeni 
ürünler piyasaya sürecek misiniz 
yoksa mevcut ürünleri geliştirme 
noktasında mı duracaksınız?
Türkiye’de henüz yolun başında-
yız. Ürün gamımıza sürekli yeni 
ürünler ekleniyor. Tabi bunu yapa-
bilmek, ham madde araştırmasın-

dan pazar analizine, laboratuvar 
performans testlerinden şantiye 
denemelerine kadar çok aşamalı 
süreçleri tamamlayarak mümkün 
olabiliyor. MAPEI olarak hedefi-
miz, var olana alternatif sunmak-
tan çok, performansı geliştirilmiş 
ürünlerle içinde bulunduğumuz 
pazarı yeniden yapılandırmak. Bu 
amaçla bu yıl içinde temel altı su 
yalıtımı, beton tamiri ve seramik 
yapıştırıcılar alanında yepyeni 
ürünleri kullanıcıların hizmetine 
sunuyor olacağız. Ayrıca yıl içinde 
tamamlamayı hedeflediğimiz çi-
mento öğütme yardımcıları yatırı-
mımız da çimento üreticileri için, 
maliyet optimizasyonu yaparken 
ürün performanslarının arttırıl-
ması noktasında, hem çimento 
hem de yapı sektörüne olumlu 
katkılarda bulunacak.

Sizlerin de bildiği üzere son dö-
nemlerde yeşil çevre konusu gün-
demden düşmüyor, biz de tabi bu 
durumdan oldukça memnunuz. 
Bir yapı kimyasalı firması olarak 
siz, doğanın korunması noktasın-
da nerede duruyorsunuz?
MAPEI için çevreye saygı ve sür-
dürülebilirlik sadece güzel vaat-
lerden ibaret değil, bizim işimizin 
çok önemli bir parçası. Sürdürü-
lebilir bir şirket olmak adına ta-
kip ettiğimiz birçok adım var. Ba-
ğımsız laboratuvarlar tarafından 
belgelendirilen uçucu organik 
bileşenlerle ilgili standartlar ve 
sertifikasyon süreçleri bunlardan 
biri. Ürünlerimizi geri dönüştürü-
lebilir maddelerden üretmemiz 
de öyle. Sadece üretim aşama-
sında değil, dünya genelindeki 
67 üretim tesisimizde yerel üre-
tim yaparak ürünlerimizin uzak 
noktalara taşınmasında oluşacak 
karbondioksit emisyonuna engel 
olurken yerel hammaddelerin 
kullanılmasına verdiğimiz önem 
de yine bu adımların bir parçası. 

Doğanın korunması, sadece ham 
maddeler ve karbon emisyonları 
noktasında değil, daha uzun hiz-
met veren yapılar yapmakla da 
sağlanabiliyor. Örneğin ağır ko-
şullara maruz kalan otoyol viya-
dükleri, iskeleler, köprü gibi sanat 
yapılarının sülfat, karbondioksit, 
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donma-çözülme, buz eritici tuzlar, 
deniz suyuyla temas gibi aşındırı-
cıların etkisiyle daha sık onarıma 
ihtiyaç duymalarını ortadan kaldı-
ran ürünler, doğaya olan etkimi-
zi azaltmanın başka bir yolu. Bu 
amaçla bu tip yapıların beton ka-
buk yüzeylerinin, -20° C’da esnek-
liğini kaybetmeyen, karbon ve klor 
penetrasyonuna karşı yapıyı 50 
yıla kadar varan sürelerde koru-
yan MAPELASTIC serisi ürünlerle 
kaplanması, bizim geliştirdiğimiz 
ve uluslararası kuruluşlara test et-
tirip onaylattığımız bir yöntem.

Peki, inşaat ve bina yapımında 
kullanılan yardımcı malzemeler 
olarak karşımıza çıkan yapı kim-
yasalları alanında faaliyet göste-
ren MAPEI, yapıların LEED şema-
sına nasıl katkıda bulunuyor?
Pek çok endüstri sektörü, özel-
likle yapı endüstrisi ürünlerinin 
sürdürülebilirliği sağlaması ve 
iyileştirilmesi ile ilgili taleplerle 
karşı karşıya. Sadece LEED değil, 
BREEAM (İngiltere Yapı Araştırma 
Kuruluşu Çevresel Değerlendir-
me Metodu), DGNB (Alman Sür-
dürülebilir Yapı Konseyi) ve HQE 
(Fransa Yüksek Çevresel Kalite 
Belgelendirmesi) gibi bir çok bel-
gelendirme kuruluşu daha çok 
yapılar için sürdürülebilirlik kri-
terlerini değerlendiriyorlar, bu-
nunla da yetinmeyerek aynı za-
manda yaşam döngüsü analizleri, 
çevresel dengeler ve emisyon-
lara dayanan spesifik yapı ürün 
gereksinimlerini de tanımlıyorlar.

Ek olarak, mimarlar ve yeşil teda-
rik kurumları (GPP, Yeşil Kamu Te-
dariği, bazı AB ülkelerinde zorun-
lu) uluslararası sürdürülebilirlik 
standartlarını karşılayan ürünleri 
talep ediyorlar. Son olarak bazı 
AB ülkeleri birliğin çeşitli düzen-

lemeleri ve ulusal standartlarıy-
la sürdürülebilirliği zorunlu bir 
kriter olarak uyguluyor. Kısacası 
endüstrimiz, ürettiği ürünlerin 
bu standartları karşıladığını gös-
termesi yönünde gittikçe artan 
taleplerle karşı karşıya. Ürünle-
rimizin ham madde ve yapıların 
enerji tüketimleriyle ilgili etkileri 
sürekli değerlendiriliyor. MAPEI 
olarak ürünlerimizin çevresel 
etkilerini göstermenin en etkin 
yolunun bağımsız kuruluşlar ta-
rafından belgelendirilen Çevre-
sel Ürün Beyanları olduğunu dü-
şünüyoruz ve tüm ürünlerimizle 
ilgili yoğun bir şekilde bu çalış-
maları sürdürüyoruz.

Yapı kimyasalları sektö-
rünü iyileştirmek adına 
yapılması gerekenleri sı-
ralamanızı istesek, bizlere 
neler aktarırsınız?
Sektörde üreticiler, uygu-
lamacı ve müteahhitlerin 
daha çok iletişim halinde 
olmasını gerektiğini dü-
şünüyorum. Gerçi biz ve 
sektördeki diğer üreticiler 
seminerler, şantiye eğitim-
leri, ürün tanıtımları gibi fa-
aliyetlerle bunları yapmaya 
çalışıyoruz.

Ayrıca ülke olarak başarılı 
olduğumuzu düşündüğüm 
ürün standartlarının belir-
lenmesi ve kullanılmasının yanı 
sıra uygulama standartlarının da 
tamamlanıp kullanılması, sektö-
re güvenilirlik kazandıracaktır.

Son olarak eklemek istedikleri-
niz nelerdir? 
23-27 Mayıs 2017 tarihlerinde, 
tüm müşterilerimiz ve sektör 
temsilcilerini Yapı Fuarı’ndaki 
standımızda bekliyor olacağız. 

Bu fuar hem yeni teknolojilerimi-
zi sunmak hem de önümüzdeki 
süreçte hedeflerimizi anlatmak 
açısından çok verimli geçeceğini 
umduğumuz bir etkinlik. İlgile-
nen herkesi standımızda misafir 
etmekten mutluluk duyarız.
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Mapei’in dünyada en çok satan 
su yalıtım sistemi.

• Büyük mühendislik yapılarını korumak için 
tasarlandı

• Balkonlar, teraslar, havuzlar ve banyolar için 
ideal

• Uygulaması kolay
• Mevcut karoların üzerini kaplamaya uygun
• Koruyucu, dayanıklı, çok amaçlı 

Uygulama aşaması

Tüm yüzeylerde su yalıtımı için 
çimento esaslı elastik membran.
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Son iki aydır YAPKİM Genel 
Müdürü olarak görevinize 
devam ediyorsunuz. Emi-

nim kendinize bir takım hedefler 
belirlemişsinizdir. Biraz bahseder 
misiniz?  
Adnan Akbaş: Baktığımız zaman 

bir firmanın markalaşabilmesi için 
belli hedefler belirlemiş olması ve 
bu hedefler doğrultusunda çeşitli 
çalışmalar yapıyor olması gereki-
yor. Bunun için de tabi ki doğru 
kadroyla yoluna devam etmek ge-
rekir. Bizim de YAPKİM’de yapmış 

olduğumuz ilk iş bu oldu. Öncelik-
le kadrolardaki eksikleri belirle-
dik ve bu yönde doğru olduğuna 
inandığımız kişilerle istihdam sağ-
ladık. Artık yapı kimyasallarının 
tüm alanlarında azimli çalışanları-
mızla boy göstereceğiz. 

YAPKİM Yeni Ürünleriyle 

Sektöre Damgasını 
Vuracak!

YAPKİM Genel Müdürü Adnan Akbaş, İşletme Müdürü Yusuf  Yurdagül, Kalite 
Kontrol ve Ar-Ge Müdürü Süheyla Bol, Satış Müdürü Ömer Faruk Can, İhracat ve 
İthalat Danışmanı Ömür Abit ile yaptığımız söyleşide YAPKİM’in Ar-Ge’sini, ürün 
kalitesini, ihracatını, üretim kapasitesini ve satış stratejilerini konuştuk. 2017’ye 
yeni ürünlerle bomba gibi bir giriş yapacaklarını kaydeden YAPKİM yöneticileri, 
kaliteye ve üretime verdikleri değeri her fırsatta dile getirdi. Söyleşiyle eş zamanlı 
gerçekleşen laboratuvar teknisyeni eğitimi hakkında bilgi veren yöneticiler, bu tip 
eğitimlerin yılsonuna kadar devam edeceği bilgisini paylaştı.  
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Sizden Türkiye’deki katkı mad-
delerini değerlendirmenizi rica 
edeceğim. Genel düşüncelerinizi 
paylaşır mısınız?
Adnan Akbaş: Katkı hammad-
delerini ne yazık ki Türkiye’de 
üretemiyoruz, bu konuda yurt 
dışına bağımlıyız.  Türkiye’de son 
dönemde yaşanan tatsızlıklar 
dolayısıyla 2016’nın sonunu kötü 
geçirdik ama 2017’den umutlu-
yuz. Ürünlerimizin yüksek kalite-
sinden ödün vermeden üretim-
lerimize devam edeceğiz. Yeni 
sezonda sektöre yeni bir ekiple 
dinamik olarak gireceğiz.

Ömür Hanım sohbetimize bi-
raz da sizinle devam etmek is-
tiyorum. Ürünlerin kalitesine 
değinmişken özellikle beton 
katkılarını ve bunun üzerinden 
de YAPKİM’in ihracatını konuşa-
lım…
Ömür Abit: Türkiye şuan Avru-
pa’daki en büyük hazır beton 
üreticisi konumunda bulunuyor. 
Buna paralel olarak Türkiye’nin 
Avrupa’da beton katkı üretiminde 
lider konumda olduğunu söyle-
mekte fayda var. 

Beton teknolojisini yönlendiren 

aslında katkı teknolojisidir. Yani 
kimyasallar sayesinde betona 
ekstra özellikler kazandırabiliyo-
ruz. Bu gün, inşaat teknolojisin-
deki gelişme, betona verilen bu 
özellikler sayesinde meydana 
gelmiştir. Çok yüksek beton daya-
nımı, uzun beton döküm süreleri, 
su altına beton dökümü ve kendi-
liğinden yerleşen beton teknolo-
jisi gibi atılımlarla, beton teknolo-
jisi şuan çok ileri bir konumdadır. 
Türkiye’de de inşaat sektörünün 
dinamikliği beton dökümünü ve 
dolayısıyla katkı tüketimini artır-
mıştır. Katkının teknik faydaları-
nın yanı sıra ekonomiye de kat-
kısı büyüktür. Çünkü istediğiniz 
betonu daha ekonomik şekilde 
kimyasal katkılarla oluşturabil-
mektesiniz.  

Diğer yandan YAPKİM, 2017 de 
Türkiye’deki pazar payını arttır-
manın yanı sıra,ihracata ağırlık 
vermeyi hedeflemektedir. Şuan 
zaten belli ülkelerle çalışıyoruz 
fakat ihracat yaptığımız ülke sayı-
sını ve ihracat miktarını arttırma-
yı planlıyoruz.

Süheyla Hanım, sizden biraz   
YAPKİM’in Ar-Ge yapısından bah-

setmenizi isteyeceğim. Sonrasın-
da da ürün kalitenizden ve belge-
lendirmelerden bahsedelim. 
Süheyla Bol: Toz, likit ve beton 
grubunun testlerinin yapıldığı la-
boratuvarlar olmak üzere, kendi 
bünyemizde üç ayrı laboratuva-
rımız bulunmaktadır. Ürün grubu 
olarak taleplere ve ihtiyaçlara ce-
vap verebileceğimiz çeşitliliğe sa-
hibiz. Seramik yapıştırıcıları, derz 
dolguları, mantolama için sıvalar, 
yapıştırıcılar, epoksi esaslı zemin 
kaplamaları, beton katkıları, çift 
bileşenli su yalıtım malzemeleri 
ve daha fazlasına uzanan ürün 
gruplarının tüm ihtiyaçlarını kar-
şılayacak Ar-Ge yapılanmasına 
sahibiz. Laboratuvarlarımız, yeni 
ürün çalışmaları, optimizasyon 
çalışmaları ve hammadde dene-
meleri yapılabilecek durumda. Bu 
nokta da biraz da şanslıyız, çünkü 
laboratuvarlarımız çok kaliteli ci-
hazlarla donanmış durumda. 

YAPKİM olarak kaliteye ve Ar-
Ge’ye çok önem veriyoruz. Kalite-
li ürün üretirken, girdi test plan-
ları, kalite kontrol test planları ve 
nihai ürün test planları şeklinde 
ilerleyen birçok test planlama-
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larıyla bu işlemleri yapıyoruz. 
Birçok ürün grubumuzda TSE ve 
CE belgelendirmelerimiz mevcut. 
Bunun haricinde üniversitelere 
ve özel kurumlara yaptırdığımız 
testlerimiz var. Yani doğru ürün-
lerle ve doğru performansla hiz-
met etmek için büyük özen gös-
teriyoruz. 

“Ürün grubuna katacağımız yak-
laşık 30 yeni ürünümüz olacak”

Peki, 2017’de yeni Ar-Ge yatırım-
larınız olacak mı?
Süheyla Bol: Her zaman yeni ya-
tırımlar mutlaka olacak. Şuan için 
düşündüğümüz ve yeni ilave ede-
ceğimiz ürün gruplarımız var. Tabi 
bu hem kendi hedeflerimizle hem 
de piyasanın bizi yönlendirmesiyle 
ortaya çıkan bir şey. Ürün grubuna 
katacağımız yaklaşık 30 yeni ürü-
nümüz olacak. Daha çok mantola-
ma ürünleri üzerinde yoğunlaşa-
cağız. Belgelendirme süreçlerimizi 
de başlattık, ETICS belgelendirme-
si ve TS EN 13499 belgelendirme-
lerimiz olacak.  Önümüzdeki altı 
ay içerisinde de tüm grupları ta-
mamlamış olacağız.

Ar-Ge’nizde diğer firmalara hiz-
met veriyor musunuz?
Süheyla Bol: Şuan laboratuvar 
olarak dışarıya verdiğimiz bir hiz-
met yok fakat buna açığız. Aslın-
da akredite bir laboratuvar olup 
diğer firmalara hizmet verebil-
mek her Ar-Ge laboratuvarının 
hayalidir. Bundan önemli olan ise, 
akredite olmanız sizin aslında ne 
kadar güvenilir olduğunuzu da 
gösterir ki biz de YAPKİM ola-
rak bunu yapabilecek kapasite-
ye sahibiz. 

Laboratuvar kapasitesinden 
bahsetmişken, Yusuf Bey ile 
üretim YAPKİM’in üretim ka-
pasitesinden bahsedelim, belki 
sevkiyatlara da değinebiliriz. 

Yusuf Yurdagül: YAPKİM ola-
rak, toz, sıvı, likit ve reçine ol-
mak üzere dört grupta üretimi-
miz var. Toz tarafında iki adet 
dolum hattımız ve bunun yanı 
sıra 21 tane de hammadde si-
lomuz bulunuyor. Çift hattın 
avantajı da, gri ve beyazı aynı 
anda üreterek zaman kaybı ya-

şamadan, verimli bir üretim yap-
mamızı sağlamasıdır. İki hattın 
toplamı bir vardiyada 400-450 
ton arasında değişiyor. Ayrıca, 4 
tane de sevkiyat rampamız bu-
lunmaktadır. Taleplere hızlıca 
yanıt verecek şekilde yapılandığı-
mızı söyleyebilirim. 

Diğer yandan şunu da eklemekte 
fayda var, YAPKİM olarak özel bir 
üretim hattına da sahibiz. Burada 
5 kiloluk Kraft torbalarda üretim 
yapıyoruz ve bu da Türkiye’deki 
birçok tesiste mevcut olmayan 
bir üretim hattıdır. Tabi daha bir-
çok yenilik ve yapılanmamız var. 
Bunları da ilerleyen zamanlarda 
paylaşacağız.  

Peki, üretimin tamamını pazara 
sunabiliyor musunuz?
Yusuf Yurdagül: Kapasitemiz 
yüzde 30’larda seyrediyor. Yani 
yüzde 70’lik bir boşluğumuzun 
olduğunu söylemek mümkün. 
Tabi bu noktada 2017 hedefimiz,  
2016’da yapılan tonajın üç katına 
çıkmaktır.

Ömer Bey, Siz YAPKİM’in satış 
tarafında duruyorsunuz. Bu an-
lamda satış tarafındaki 2017 ön-
görülerinizden ve planlarınızdan 
bahseder misiniz?
Ömer Faruk Can: Kapasiteyi ar-
tırmak adına yapmış olduğumuz 
bir takım hamlelerimiz var. 2017 
ile birlikte nihai tüketicinin ek-
siklerini tespit edip, onların da 
ihtiyaçlarını karşılamak adına 
yapılanmalarımıza başladık. Yani 

ana hedefimiz sadece bayi kanalı 
değil, aynı zamanda tüketicinin 
de ihtiyaçlarını karşılayabilecek 
ürünlerin üretimini yapmak. Ay-
rıca, YAPKİM tarihi eser koruma 
ve restorasyon alanında faaliyet 
gösterecek.  Bu da satış ağımızın 
güçlenmesinde önemli rol oyna-
yacak unsurlardan biri. 

Diğer yandan, YAPKİM olarak sa-
tış noktasında henüz istediğimiz 
konumda değiliz. Bunun için de 
fuarlar, reklamlar ve oluşabilecek 
diğer aksiyonlar bizim için çok 
önemli. Bu fırsatları da çok iyi de-
ğerlendirmeyi amaçlıyoruz. 

Peki, pazarlama stratejileriniz 
arasında, usta eğitimleri de yer 
alıyor mu?
Ömer Faruk Can: Kesinlikle! Hatta 
şuan YAPKİM laboratuvarlarında, 
Türkiye Hazır Beton Birliği’nin ve 
Katkı Üreticileri Birliği’nin organi-
zasyonu ile YAPKİM eğitimcileri 
tarafından, yaklaşık 25 laboratu-
var teknisyenine eğitim veriliyor. 
Bu eğitimler bölgeler anlamda 
yapılmaya devam edilecek ve yıl 
içinde sponsorluk yapacağımız 
daha farklı organizasyonlar da 
olacak. Burada da ana stratejimiz, 
bayilerimizin satış elemanlarını 
ve üst yönetimini bilgilendirmek. 
Kendi içimizdeki eğitimlere ge-
lecek olursak, zaten sürekli de-
vam eden bir bilgi akışına sahibiz. 
Daha kaliteli ve güvenilir ürünler 
üretmek için de bu aksiyonlara 
devam edeceğiz.  
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Yapılarınız İçin Güvenli Koruma;

Bostik’ten 

ONDULİKİT

Çevre Dostu Ürünler

Su yalıtımı konusunda akla gelen ilk marka Onduline 
Avrasya’nın yeni su yalıtım ürünü ONDULİKİT 
yapılarınız için güvenli bir koruma sağlıyor.

Bostik, çevre dostu ürünleriyle su yalıtım sistemlerinde yeni nesil çözümler sunmaya 
devam ediyor. Bostik’in 2016 yılında portföyüne aldığı BoscoPur GreenSeal Poliüretan su 
yalıtım sistem ürünleri, uygulayıcılara ve projelere birçok avantaj sağlıyor.  

Toprak temaslı yapılarda 
nemden, sızan sulardan, 
basınçsız sulardan, su biri-

kintilerinden dolayı oluşabilecek 
sorunların yalıtımında kullanılan 
ONDULİKİT, çatlak köprüleme 
özelliği ve yüksek elastikiyete 
sahip yapısı ile su sızdırmazlığını 
devamlı kılıyor. 

Çevre dostu olma özelliğiyle 
ön plana çıkıyor
Tek komponentli ve çift kompo-
nentli olarak iki ayrı tipte pazara 

sunulan ONDULİKİT, zeminlerde, 
temellerde, balkonlarda, teras-
larda, yeraltı otoparklarında ve 
perde duvarların yalıtımında ku-
sursuzca uygulanabiliyor. Ürün, 
yoğun kıvamı sayesinde yatay-
da ve düşeyde akma yapmadan 
mala ve/veya fırça ile yapılarınız-

da rahatlıkla kullanılabiliyor. Ha-
valandırma, aydınlatma menfez-
leri gibi detay çözümlerinde de 
kolaylık sağlayan ürün, zaman-
dan ve işçilikten tasarruf sağlıyor 
ve ek yeri olmayan sürekli bir ya-
lıtım tabakası meydana getiriyor.

Onduline Avrasya’nın bu yeni 
ürünü, solvent içermiyor ve çevre 
dostu olma özelliğiyle ön plana 
çıkıyor.

EFP (Eco Friendly Polyurethane) teknolojisi 
ile üretilmiş, solvent içermeyen, kullanıma 
hazır, UV dayanımlı, yekpare bir poliüretan 

su yalıtım sistemi BoscoPur GreenSeal’in uygu-
lamalarda kazandırdığı en büyük avantajlardan 
biri, astarsız uygulama imkanı sağlaması. Hem ek 
astar maliyetini ortadan kaldıran, hem de işçilik 
ve zamandan tasarruf edilmesini destekleyen bu 
ürün, beton, şap, bitüm, asfalt, metal, pvc, epdm 
vb. her türlü yüzeye direkt uygulanabiliyor. Yük-
sek elastikiyete (>%500) ve 1 mm’ye kadar çatlak 
köprüleme özelliğine sahip olan ürün,  balkon, 
teras, ıslak hacimler gibi su yalıtım ihtiyacı olan 
tüm detaylarda, büyük projelerden, en küçük uy-
gulamalara kadar tamir, tadilat işlerine kolaylıkla 
ve güvenle kullanılabiliyor.
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Kimyaya Dayanan İnovatif Çözümlerin Adresi;

BASF BASF olarak, dünyanın lider 

kimya şirketi konumunda 

olduklarının altını çizen BASF 

Türkiye ve Orta Asya Su 

Yalıtımı ve Mastikler Segment 

Müdürü Harun Mercan, 

ekonomik başarılarının yanı sıra 

çevresel ve sosyal sorumluluk 

larının bilincinde olduklarına 

dikkat çekiyor. Türkiye’de 135 

yıldan fazla geçmişe sahip olan 

BASF’nin faaliyet alanındaki 

sektörlerden desteğini 

esirgemediğini vurgulayan 

Mercan, ülke ekonomisine 

olan desteklerine de aynı 

şekilde devam edeceklerinin 

bilgisini paylaşıyor ve ekliyor: 

“Sürdürülebilir bir gelecek 

için kimya 

yaratıyoruz.”

“BASF’de sürdürülebilir bir gelecek için kim-
ya yaratıyoruz” mottosuyla sektörde varlığı-
nızı sürdürüyorsunuz. Bu cümlenin altında 
yatan anlamı okuyucularımızla paylaşır mı-
sınız? 
BASF olarak, dünyanın lider kimya şirketi 
konumundayız. Bu pozisyonumuzu korumak 
için de çalışmalarımıza her geçen gün daha 
detaylı şekilde devam ediyoruz. Stratejimize 
paralel şekilde, yenilikçi ve müşteri odaklı 
yetkinliklerimizi geliştirmeye yönelik çalış-
malar yapıyoruz. Ekonomik başarının yanı 
sıra çevresel ve sosyal sorumluluklarımız 
olduğunun da bilincindeyiz. Bu yüzden top-
lumun gelecekteki ihtiyaçlarına cevap ve-
rebilmek için de kimyaya dayanan inovatif 
çözümlerin belirlenmesinde önemli rol ala-

cağız. Bu doğrultuda da şirket stra-
tejimizi “Sürdürülebilir bir gelecek 
için kimya yaratıyoruz” şeklinde 
tanımladık. 

Birçok endüstriyel sektöre kimya-
sal ürün sağlıyorsunuz. Bu da ülke 
ekonomisine verdiğiniz desteğin en 
büyük göstergesi… Bu anlamda BASF Tür-
kiye desek?
Türkiye’de 135 yıldan fazla bir geçmişe sa-
hibiz. BASF olarak kimyasallar, plastikler 
ve deri kimyasalları, dispersiyonlar ve pig-
mentler, bakım kimyasalları, özel kimya-
sallar ve bitki koruma gibi birçok alanda fa-
aliyette bulunuyoruz. Ürünlerimiz elektrik, 
elektronik, otomotiv, inşaat, deri, deterjan, 

BASF Türkiye ve Orta Asya Su Yalıtımı ve Mastikler Segment 
Müdürü Harun Mercan
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temizlik, ilaç ve kozmetik, hayvan 
yemi, tarım ve gıda gibi sektör-
lerde kullanılıyor.   BASF Türkiye 
olarak, bahsettiğimiz ürün ağında 
da görüldüğü üzere sektörlere ve 
ülke ekonomisine olan desteği-
mize aynı şekilde devam edece-
ğiz.

Mastikler ve yapıştırıcılar hak-
kında sizden bilgi alabilir miyiz? 
Bu bağlamda ürün gamınız hak-
kında da konuşmak isterim… 
Yapı Kimyasalları bölümü olarak 
birçok farklı segmentte ürünler 
ve çözümler sunmaktayız. Bun-
lardan bir tanesi de mastikler 
segmentidir. Mastikler ve yapıştı-
rıcılar özellikle perakende de son 
müşteriye ulaşmak için oldukça 
önemli ürünlerdir. Projelerdeki 
üstün başarımızı perakende de 
sağlamak amacıyla 2016 yılı iti-
bariyle bazı çalışmalar başlata-
rak ürün gamımızı da bu yönde 
genişletmeye başladık. Şu anda 
portföyümüzde Polisülfit Esaslı 
Mastikler, Poliüretan/Bitüm Po-
liüretan Esaslı Mastikler, Hibrid 
Polimer Esaslı Mastikler, Poliürea 
Esaslı Mastikler ve silikonlar bu-
lunmaktadır.  Diğer yandan her 
geçen gün farklı teknolojilere ait 
çalışmalarımız da devam etmek-
tedir. 

“Sadece malzeme satışı yapmı-

yoruz, aynı zamanda en uygun 
çözümü teknik destek ile birlikte 
sunuyoruz”

Mevcuttaki ve gelecekteki ih-
tiyaçları karşılamak anlamında 
müşterilerinizi nasıl destekliyor-
sunuz?
Tüm BASF birimlerinde olduğu 
gibi yapı kimyasalları bölümünde 
de yer alan tüm çalışanlar teknik 
altyapıya sahip donanımlı kişiler-
dir. Çalışmalarımızda benimsedi-
ğimiz doğru çözüm, doğru malze-
me ve doğru uygulamadır. Teknik 
detaylara göre bizlerin uygun 
gördüğü sistemler, ilgili konuda 
uzman olan uygulayıcı bayileri-
miz tarafından yapılmaktadır.  Bu 
bağlamda müşterilerimize sade-
ce malzeme satışı yapmıyoruz, 
aynı zamanda en uygun çözümü 
teknik destek ile birlikte sunuyo-
ruz. Gelecekte de bu yapımız aynı 
şekilde devam edecek. 

İstenmeyen suların, nemin ve 
çevresel atıkların sızmasına karşı 
binaları koruyan en büyük etken 
su yalıtımı. Bu noktada su yalıtı-
mının önemini bir de sizden din-
leyelim.

Yapıların ömrünü ve dayanıklılı-
ğını etkileyen en önemli tehlike-
lerin başında su gelmektedir. Ya-
pılara sızan sular; yapıların gövde 

ve taşıyıcı kısımlarındaki donatı-
ları korozyona uğratarak yük ta-
şıma kapasitelerinin düşmesine 
neden olur. Yapıların taşıyıcı sis-
temlerinde bozulmalara yol aça-
rak deprem esnasında çatlakların 
ve kırılmaların oluşmasına neden 
olur. Ayrıca yapıların su alması, 
küf, mantar ve çiçeklenme gibi 
organizmaların üremesine neden 
olarak insan sağlığına zarar ver-
mektedir. Özellikle Türkiye gibi 
önemli fay hatlarının yer aldığı 
bir deprem ülkesinde su yalıtımı 
zorunlu hale getirilmelidir. 

Son olarak eklemek istediğiniz 
farklı bir detay var mı?
BASF, yeniliklere açık yapısıyla 
her zaman sektörde öncü bir ku-
ruluş olmuştur. Bundan sonrada 
aynı anlayış ve hızla yoluna de-
vam edecektir. 
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Kalekim’den Her Yapıya Özel İdeal Çözüm: 

‘1054 Technoflex’

Kalekim’in her türlü kaplama 
malzemesinde güvenle uy-
gulanmak üzere geliştirdiği 

çimento esaslı yapıştırma harcı 1054 
Technoflex, tüketici ve profesyonel-
lerin en çok tercih ettiği vazgeçil-
mez ürünler arasında yer alıyor.

Yüksek yapışma gücüne sahip olan 
1054 Technoflex, S1 sınıfı esneklik 
özelliği sayesinde ani ısı değişimleri 
nedeniyle oluşan yüzey gerilimle-
rine dayanıklı yapısıyla öne çıkıyor. 
Uygulama sırasında kolay taraklana-
bilen ve uzun çalışma süresine sahip 
olan 1054 Technoflex, düşey yüzey 
uygulamalarında kayma direnci sa-
yesinde güvenle kullanılıyor. 

Kalekim’in, geniş bir uygulama 
alanı için sunduğu yüksek perfor-
manslı 1054 Technoflex; iç ve dış 
mekanlarda, seramik, doğal taş, 
traverten, dekoratif tuğla, granit, 
porselen seramik, klinker, kotto 
gibi kaplama malzemelerinin be-
ton, sıva, şap gibi yüzeyler üzerine 
uygulanmasında, ideal bir yapıştır-
ma harcı olarak kullanılıyor.

Kalekim, yüksek performanslı esnek yapıştırma harcı ‘1054 Technoflex’ 
ile her türlü yapı ve mekan için mükemmel çözümler sunuyor.

Mardav Yalıtım ve Multiplan Bayileri Berlin Seyahatinde 

Temelden Çatıya kadar su 
yalıtımında kesin çözüm-
ler sunan Multiplan, bu yıl 

ki satış faaliyetleri kapsamında 
Berlin-Leipzig turu düzenledi. 

Programın ilk iki günü şehri 
gezip turistik mekanlarda vakit 
geçiren katılımcılar, programın 
üçüncü gününde dünyanın sa-
yılı statlarından biri olan Berlin 
Olimpiyat Stadında Hertha Ber-
lin & Bayern Münih maçını sey-
rederek, atılan gollerle heyecan-
lı ve coşkulu bir akşam geçirdi. 
Katılımcılar, yoğun iş hayatından 
uzaklaşarak keyifli bir seyahat 
yapma fırsatı bulmuş oldu. 

Keyifli Vakit Geçirdi
Mardav Yalıtım ve Multiplan,  bayileri ile Berlin’de bir araya geldi. 20 bayi ve çalışanın 
katılımıyla gerçekleşen gezide, katılımcılar şehrin tarihi ve turistik yerlerini beraber gezme 
fırsatı yakaladı.
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“Ürünlerimizin geliştirilmesinde 

kaynakların kullanımına 
önem veriyoruz”

Dünya üzerinde bulunduğu 
ülkelerde devamlı 
olarak yatırım yaparak 
büyüdüklerini söyleyen 
ParexGroup Satış ve 
Pazarlama Direktörü Cenk 
Bilgin, genel olarak büyüme 
stratejilerini, çalışmaya 
başladıkları ülkelerdeki 
lokal markaları bünyelerine 
katarak sağladıklarının 
altını çiziyor. Yapı 
kimyasalları pazarında 
rakiplerine kıyasla daha 
fazla öne çıkmalarını 
müşterileriyle kurdukları 
güçlü diyaloglara bağlayan 
Bilgin, “ParexGroup olarak 
büyümenin, sahada 
kurduğumuz sıcak ilişkiden 
geçtiğine inanıyoruz.” diyor. 

İnşaat endüstrisi için özel 
kuru-karışım çözümlerinde 
lider bir tedarikçi olan Pa-

rexGroup, sürekli olarak başarılı 
ve güçlü bir büyümeye sahip ol-
masını neye borçlu?
ParexGroup, dünya üzerinde 
bulunduğu ülkelerde devamlı 
olarak yatırım yaparak büyüyor. 
Bulunduğumuz ülkelerin dina-
miklerini çok iyi analiz ederek 
hangi yönde yatırım yapmamız 
gerektiğini belirliyoruz ve bu 
yönde çalışmalarımızı şekillen-
diriyoruz. Şirketimiz içerisinde 
her ülke birbiriyle bağlantı ha-
linde yani networkümüz çok iyi 
çalışıyor ve bu durum süreçleri-

mizi daha iyi yönetmemizi 
sağlıyor. 

Her ülkenin kendini geliş-
tirebilmesi için esnek bir 
yönetim anlayışına sahip 
olması gerektiğine inandı-
ğımız için,  ParexGroup ola-
rak merkezci yönetimi ter-
cih etmiyoruz. Bu konunun 
da büyümemize katkısının 
büyük olduğunu düşünü-
yorum. 

21 ülkede yapı kimyasal-
ları alanında üretim, satış 
ve ihracat yapan Amerikan 
CVC Capital Partners şirke-
tine bağlı olan ParexGroup, 

ParexGroup Satış ve Pazarlama Direktörü Cenk Bilgin
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bu anlamda kaliteli ve orta çap-
taki şirketlerin kendiyle enteg-
rasyonunu nasıl sağladı?

ParexGroup, genel olarak büyü-
me stratejisini çalışmaya başla-
dığı ülkelerdeki lokal markaları 
bünyesine katarak sağlamıştır. 
Grubumuz içerisinde çok değer-
li markalarımız bulunmakta ve 
satın alınan firmalardaki yapıyı 
genel olarak bozmadan yola de-
vam etmeye çalışıyoruz. Fakat 
mevcut yapının genel merkezi-
mize adaptasyonunu sağlıyoruz. 
Satın aldığımız firmalardaki yapı-
yı bozmadığımız için CVC Capital 
Partners’ın yatırım gücünü kulla-
narak pazardaki yerimizi daha da 
kuvvetlendiriyoruz ve yapımızı 
büyütebiliyoruz.

Peki, yapı kimyasalları pazarında 
rakiplerinize kıyasla daha fazla 
öne çıkmanızı buna mı bağlıyor-
sunuz? Sizce bu bağlamda sahip 
olduğunuz avantajlar neler? 
ParexGroup’un en büyük özelliği 
müşteriyle olan sağlam diyalo-
ğudur. Bu özelliğimizi her ülkede 
korumayı başarıyoruz. Çünkü biz 
ParexGroup olarak büyümenin, 
sahada kurduğumuz sıcak ilişki-
den geçtiğine inanıyoruz. Diğer 
taraftan ürünlerimizin kalite-
si, yenilikçi olması ve projelere 
yönelik butik çalışmamız bizim 
daha fazla aranılan marka olma-
mızı sağlıyor. 

ParexGroup olarak önem ver-
diğimiz diğer bir konuda insan 
kaynağımızdır. Şirketlerimizde 
çalışan tüm arkadaşlarımız Pa-
rexGroup’un belirlemiş olduğu 
ilke ve anlayışla çalışır. Sürekli 

kendini geliştiren takım arkadaş-
ları ile çalışmamız büyümemizin 
en önemli parçasıdır.

İlklerin öncüsü ParexGroup, de-
vamlı olarak kendini geliştiren 
Ar-Ge’si sayesinde yeni ürünler 
ve sistemler üzerinde çalışmaya 
devam ediyor!

2006 yılında tozsuz kuru-karışım 
teknolojisini piyasaya süren ilk 
firma olarak, tozsuz kuru-karı-
şım hakkında paylaşacaklarınız 
nelerdir? Tabi bir de çimentosuz 
toz teknolojisinin öncülüğünü 
yaptınız… 
ParexGroup olarak her zaman ilk-
lerin öncüsü olduk. Bu yönümüz 
şirketimizin en önemli özelliğidir. 
Ar-Ge’miz devamlı olarak kendi-
ni geliştirmekte, yeni ürünler ve 
sistemler üzerinde çalışmaktadır. 
Her yıl pazara sunduğumuz çok 
çeşitli inovatif ürünlerimiz bulu-
nuyor. İşçi sağlığı, güvenliği ve 
çevre bizim için vazgeçilmez ko-
nulardır. Bu durum bizim bu yön-
de ürünler geliştirmemizi sağlı-
yor. Her ürünümüz kullanıcıların 
sağlığını tehdit etmeyecek şekil-
de formüle edilir. Diğer taraftan 
çevreye duyarlı yeşilci ürünlerin 
üretimine dünya üzerinde hız 
verdik. Hiçbir fabrikamızda insan 
sağlığını ve çevreyi tehdit edecek 
ürünler üretilmemektedir. 
Tüm bunların ışığında 
tozsuz kuru-karışım tek-
nolojisini geliştirdik ve 
pazara sunduk.

Ürünlerimizin geliştiril-
mesinde kaynakların kul-
lanımına önem veriyoruz. 
Yıllarca süren Ar-Ge çalış-

malarından sonra bu tip ilklerin 
öncüsü olarak yenilikçi ürünler 
geliştiriyoruz. Ürünlerimiz, pazara 
sunulduğu günden bugüne pro-
fesyoneller tarafından vazgeçil-
mez hale gelmiştir.

Sürdürülebilir gelişim girişimle-
rinde müşterilerinizi bilgilendir-
mek adına ne gibi faaliyetlerde 
bulunuyorsunuz? Bu konuyu 
özellikle çevre ve kullanıcı dostu 
olan ürünleriniz üzerinden ko-
nuşmak isterim.

Aslında sohbetimizdeki tüm an-
lattıklarım, çevre ve kullanıcı 
dostu ürünlerin gelişimine ver-
diğimiz önemi göstermektedir. 
Tüm ülkelerdeki fabrikalarımız 
çevre ve kullanıcı dostu ürünler 
geliştirmek için çalışmaktadır. 
Fabrikalarımızın hiçbirinde sol-
ventli ve VOC değeri yüksek olan 
ürünler üretilmemektedir. Fab-
rikalarımızdaki atıklarımız çok 
kontrollü bir şekilde sürece dâhil 
edilmektedir. Üretilen ürünle-
rimizin birçoğu yeşil belgesine 
(çevre dostu) sahiptir. ParexG-
roup olarak sadece ürünlerimi-
zin çevreci olmasına değil aynı 
zamanda üretimde, kullanılan 
ambalajda ve atık yönetiminde 
de çevreye önem veriyoruz. Geri 
dönüşümlü ambalaj kullanmaya 
özen gösteriyoruz. Önümüzdeki 
yıllarda bu konuyu daha fazla ge-
liştirebilmek için bütçeden daha 
fazla pay ayırmak da planlarımıza 
dâhil. 
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Karkim, Yapı Kimyasallarına Eklediği Yeni Ürünleriyle;

Ürün Gamını 200’ün 
Üzerine Çıkardı!

Karkim’in 2017’de teknik ürün gamında artış olduğunu söyleyen 

Karkim Pazarlama Müdürü Ahmet Çağdaş Bayraktar, “Zemin 

kaplamaları kısmına epoksi esaslı 6 ürün, su yalıtımında poliüretan 

ürünlerden 4 adet ve yine su yalıtımı kristalize beton katkısı 

ürünlerinden 2 adet olmak üzere toplamda 12 adet ürün ile ürün 

gamımızı genişlettik.” diyor. Eklenen yeni ürünler hakkında 

kısaca bilgi veren Karkim Pazarlama Müdürü Bayraktar, 

yeni ürünlerin tümünde AB standardı olan CE sertifikaları 

olduğu notunu düşüyor. Karkim’in, güçlü bir grup 

iştiraki olan Kar Group’un bünyesinde bulunmanın 

verdiği güçle, sektörde sağlam adımlar attığını da 

kaydeden Bayraktar, 2017’de ciddi yatırımlar ve 

beklentiler içerisinde olduklarının altını çiziyor. 

Ürün bazında değerlendi-
recek olursak yeni yıla 
hızlı giren firmalar ara-

sında Karkim’in de olduğunu 
söyleyebiliriz değil mi? Bu nok-
tada ürün gamınıza eklediğiniz 
yeni ürünlerden bahseder misi-
niz?
Evet, kesinlikle böyle düşüne-
biliriz. 2017’de Karkim’in teknik 
ürünler kısmındaki ürünlerin-
de artış olduğunu söylemekten 
mutluluk duyarım. Ürün gamı-
mıza eklediğimiz ürünleri sınıf-

landıracak olursak zemin kap-
lamaları kısmına epoksi esaslı 6 
ürün, su yalıtımında poliüretan 
ürünlerden 4 adet ve yine su 
yalıtımı kristalize beton katkısı 
ürünlerinden 2 adet olmak üzere 
toplamda 12 adet ürün ile ürün 
gamımızı genişlettik.

Bu ürünler hakkında teknik de-
tay alabilir miyiz? Bir de sertifi-
kaları hakkında neler söylersi-
niz?
Eklenen yeni ürünler hakkında 

Karkim Pazarlama 

Müdürü Ahmet 

Çağdaş Bayraktar
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kısaca bilgi vermek gerekirse ze-
min kaplamaları grubunda çimen-
to esaslı ürünlerin yanına artık 
epoksi eseaslı Karfloor EP-101 saf 
astar, Karfloor EP-102 dolgulu as-
tar, Karfloor EP-103 nem bariyeri, 
Karfloor SL-216 self kaplama (ral 
renkleri), Karfloor LP-335 mekanik 
dayanımlı son kat boya ve Karfloor 
OP-336 tekstürlü kaplama malze-
mesini ekledik. Bu arada şu bilgiyi 
de ayrıyeten vermeliyim; epoksi 
esaslı ürünlerimiz solvent içerme-
mektedir. Diğer yandan su yalıtı-
mı tarafında ise poliüretan asaslı 
ürünler Karpol Astar poliüretan 
astar, Karpol B1 tek bileşenli UV 
dayanımlı, Karpol B2 çift bileşenli 
yüksek elastikiyetli, Karpol; şeffaf 
UV dayanımlı şeffaf Kristalize be-
ton katkılarında ise KarwisoCrete 
C toz kristalize, KarwisoCrete L 
likit kristalize ürünleri portföyü-
müze girmiştir. Yeni ürünlerimizin 
hepsinde AB standardı olan CE 
sertifikaları mevcuttur.

Pazardaki kaliteli ürün üretimin-
den tutun rekabet artışına kadar 
yapı kimyasalları pazarını değer-
lendirmenizi istesek, aktaracak-
larınız hangi yönde olur?
Yapı Kimyasalları üretim pazarı gün 
geçtikçe büyümekte olup talep-
ler aynı oranda büyümemektedir. 
Arzın talepten fazla olması sebebi 
ile rekabet ortamı oluşturmakta-
dır. Rekabette başarılı olabilmenin 
başlıca kuralı ise, yeni ürünler ve 
yeni üretim teknikleri konusunda 

çalışmalara ağırlık vermektir. Bana 
göre yenilikçi ve teknolojiyi mak-
simum düzeyde kullanan firmalar 
mutlaka başarılı olacaktır. Karkim 
olarak bu doğrultuda çalışıyoruz ve 
hızlı bir şekilde ilerliyoruz. 

Sizlerin de bildiği üzere son 10 
yılda yapı kimyasalları alanında 
teknolojik yeterlilik olsun, üre-
tim kalitesi ya da taleplerdeki 
artış olsun, ciddi bir değişim göz-
lendi.  Siz bu değişimi nasıl yo-
rumluyorsunuz?
Son on yıldaki teknolojik yeni-
likleri düşündüğümüz takdirde 
muazzam seviyede hızlı bir iler-
leme sağlandığını görmekteyiz. 
İnşaat sektörü de bu değişimden 
payına düşeni fazlasıyla almış 
bulunmaktadır. Değişen ve geli-
şen sektör ihtiyaçları doğrultu-
sunda yapı kimyasalları da kendi 
içerisinde bir değişime uğramış-
tır. Artık kalite kontrolleri daha 
kolay ve ulaşılabilir hale gelmiş 
durumda olup ve yine bu geliş-
meler ile daha kaliteli ürünler 
tüketicinin arzına sunulmuştur. 
Bu değişim ışığında dünyanın 
herhangi bir noktasında yeni ge-
liştirilen bir ürünü, üretildikten 
kısa zaman içerisinde ülkemizde 
üretilebilecek duruma geldik. Bu 
arada şunu eklemekte fayda var; 
ülkemizdeki inşaat sektörünün 
bu ilerlemesi ile birlikte, yakın 
zamanda yapı kimyasalları ala-
nında dünyada söz sahibi olan 
ülkeler arasında olacağız.    

Peki, konuştuklarımızdan hare-
ketle Karkim’in şuan sektördeki 

konumu hakkında bizlerle neler 
paylaşırsınız?
Karkim yapı kimyasalları, güçlü 
bir grup iştiraki olan Kar Group’un 
bünyesinde bulunmanın verdiği 
güç ile birlikte sektörde sağlam 
adımlar atmaktadır. 

Karkim yapı kimyasalları ürün 
gamına eklemiş olduğumuz yeni 
ürünlerimiz ile beraber 200’ü aş-
kın ürünümüz bulunmaktadır. 
Ürünlerimizde çeşitli kalite serti-
fikaları ( TSE-TSEK-CE-ETAG)  bu-
lunmaktadır.  Hali hazırda üretim 
tesislerimizin saatlik üretim kapa-
sitesi 130 tondur. Vermiş olduğum 
detaylardan anlaşılacağı üzere 
ciddi yatırımlar, beklentiler içeri-
sindeyiz ve sektörde söz sahibi fir-
maların arasında yer almaktayız. 

Bu anlamda Karkim’in 2017 he-
deflerinden de bahsetmeden 
geçmeyelim derim… 2017’den 
beklentileriniz neler? Kendinize 
nasıl bir yol haritası belirlediniz?
2017’de büyüyen yeni hedef-
lerimizle çalışmalarımıza tüm 
hızıyla devam ediyoruz. Yeni 
eklenen ürünlerle birlikte belir-
lediğimiz yeni hedeflerin başarılı 
geri dönüşleri, bizi hedeflerimi-
zin üzerinde bir yılın beklediğini 
gösteriyor. Bu yıl, üretime gir-
mesini planladığımız Elazığ 
OSB’deki yapı kimyasalları fab-
rikamızın üretime başlaması ile 
beraber Doğu, Güney Doğu Ana-
dolu, Doğu Karadeniz Bölgesinde 
nakliye avantajını da kullanarak 
marka bilinirliğimizi ve pazar pa-
yımızı arttırmayı planlamaktayız. 
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Bahar aylarının yaklaşması ile 
birlikte İstanbul’a en yakın 
noktalardaki müstakil villala-

ra yönelen yatırımcılar primlenme 
oranı en yüksek bölgelerden biri 
olan Silivri’yi tercih ediyor. 

2017 Şubat ayı itibariyle Starlife 
Silivri projesinin satışları hızla de-
vam ediyor.  Büyüklükleri 300’le 
440 metrekare arasında değişen 
villaların tapuları hemen teslim 
ediliyor. 80 dönüm üzerine inşa 
edilen villaların 600 ile 1350 met-
rekare arası bağımsız bahçeleri 
bulunuyor. Starlife Silivri projesi, 
420 metrekarelik büyük havuzu, 
50 metrekarelik çocuk havuzuyla 
da dikkat çekiyor. Villaların içinde, 
standart olarak sauna yer alıyor. 
Ayrıca, “full teslim” seçeneğinde 
salonda LG 106 cm plazma TV ve 
mutfak için de 51 cm LCD TV he-
diye ediliyor. Toplam olarak 90 
adet villanın mevcut olduğu Say 
Yapı Starlife Silivri projesindeki 
konutların A tipinde olanları 440 

metrekare, B tipinde olanları 350 
metrekare ve C tipinde olanları 
ise 300 metrekare alana sahip. 

Starlife Silivri Projesi’nde 
satışlar sürüyor

Starlife Silivri, modern mimari-
si, ferah yaşam alanları, bakımlı 
peyzajı, geniş müstakil bahçeleri, 
3 farklı villa alternatifi, her villa-
ya özel otoparkı, 24 saat güvenlik 
hizmeti, spor ve sosyal olanakla-
rıyla size ve ailenize kaliteli yaşa-
mın anahtarını sunuyor. Silivri’nin 
en konforlu ve ayrıcalıklı yaşam 
alanı Starlife Silivri villaları için 

banka kredisi kullanılabiliyor, an-

cak önce tutarın yüzde 25’i peşi-

nat olarak ödeniyor, kalan kısım 

120 aya kadar vadelendiriliyor.

Geniş yüzme havuzu, güneşlen-

me terası, tenis kortları, basket-

bol sahası, son teknolojiye sahip 

aletlerle donatılmış açık ve kapalı 

fitness salonları, Türk hamamı, sa-

una, Spa alanı, cafe, lounge ve ço-

cuk oyun parkına sahip sosyal ve 

spor merkezi ile Star Life’da hayal 

ettiğiniz yaşama kavuşabilirsiniz.

Yaz-kış ikamete müsait, doğayla iç içe bahçeli villaların adresi Silivri’de  Say Yapı  
tarafından inşa edilen Starlife Silivri Projesi’ne baharın gelişi ile birlikte “kazançlı 
yatırım” cemresi düştü. 

Hayal Ettiğiniz Yaşamın Anahtarı;

Starlife Silivri
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Sur Yapı’nın Maltepe’de inşası-
na başladığı Yeşilmavi projesi, 
yalnızca ev sahibi olmak iste-

yenlerin yaşamlarına değil, bulun-
duğu bölgenin geleceğine de de-
ğer katacak. İstanbul’un on büyük 
ilçesinden biri olan Maltepe’nin sa-
hip olduğu Marmara Denizi ve Ada-
lar manzarası, markalı projelerin de 
bölgeye olan ilgisini her geçen gün 
artırıyor. 50 bin 18 metrekare inşaat 
alanına sahip projede toplam 268 
daire ve ticari alan yer alıyor. 

Yeşilmavi Maltepe’de 15 farklı 
daire tipi mevcut

Projenin önünde yer alan pa-
noramik deniz manzarası, arka-
sında yer alan orman manzarası 
ve muhteşem günbatımı ile Sur 
Yapı Yeşilmavi, yüksek standart-
larla dolu bir yaşam sunuyor. 19 
katlı 4 bloğun yer aldığı projede 
63 metrekare ile 527 metrekare 
arasında değişen 15 farklı daire 
tipi bulunuyor. Dubleks ve geniş 
teraslı dairelerin ön plana çıktığı 
Yeşilmavi’de 1+1, 2+1, 3+1, 4+1 daire 

tipleri konforlu yaşam alanları su-
nuyor. Her zevke uygun daireler 
arasında özellikle üst katlarda yer 
alan geniş teraslı, deniz ve orman 
manzaralı daireler dikkat çekiyor. 
Site içi sosyal yaşamı destekleyen 
açık ve kapalı sosyal alanlarda, 
yarı olimpik açık yüzme havuzu 
ve açık çocuk havuzu, 2 adet ka-
palı yüzme havuzu, açık ve kapalı 
spor alanları, çocuk oyun alanları, 
trekking yolu, dinlenme locaları, 
fitness alanı ve hobi odası yer alı-

yor. Ayrıca projede yatılı misafirle-
rin ağırlanabileceği konuk evleri 
ile destek birimler de yer alıyor.

Sur Yapı’nın yeni projesi Yeşilma-
vi, Kayışdağı Ormanı’nın eteğin-
de bulunuyor. Yer aldığı konum 
nedeniyle değerli bir lokasyonda 
yükselen proje, sahil yoluna, Bos-
tancı - Adalar iskelesine 10 dakika 
ve Bağdat Caddesi’ne 5 dakika 
mesafede yer alıyor. Yeşilmavi, 
kolay ulaşım yönüyle büyük avan-
tajlar sağlıyor.

Sur Yapı, Yeşilmavi Projesiyle Maltepe’nin 

Değerine Değer 
Katmaya Hazırlanıyor

Sur Yapı, “Manzarası Mavi, Havası Yeşil” sloganıyla satışa çıkardığı Yeşilmavi 
projesinde tertemiz orman havasıyla adalar manzarasını birleştirdi. Yeşilmavi 
Maltepe, ferah daireleri, sosyal tesisleri, yeşil alanları, deniz manzarası, çam 
kokularının yayıldığı orman havası sayesinde sakinlerine huzurlu ve modern bir 
yaşam alanı vaat ediyor.
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Kurulduğu 2004 yılından 
itibaren dünyanın önde 
gelen şirketlerinin tem-

silciliğini yürüten ve kendi mar-
kasıyla yurt dışında imal ettirdiği 
ürünleri Türkiye piyasasına sunan 
Decovita Seramik, ithalatçı kimli-
ğinden üretici konumuna geçiş 
yaptı.

İlk etapta yıllık dört milyon met-
rekare yer ve duvar seramiği üret-
meyi hedeflediklerini söyleyen 
Decovita Seramik Kurucu Ortağı 
Ercan Uyan, “İki yıl içinde 10 mil-
yon metrekare üretim yapmayı 
planlıyoruz. Bu süreçte, hem ha-
lihazırda tüm Türkiye’ye yayılmış 
olan bayi ağımızı genişleteceğiz 
hem de yurt dışı pazarına giriş 
yapacağız.” dedi. Sırlı porselen 
seramiklerin görünüm açısından 
doğal taştan ayırt edilemediğini 

söyleyen Decovita Seramik Kuru-
cu Ortağı Ercan Uyan, ürünlerin 
kalite ve kullanım açısından ise 
çok daha avantajlı olduğunu şu 
sözlerle ifade etti: “Orijinal mer-
merin belirli bir kapasitesi var, 
temini çok daha zor. Üstelik çizil-
me, kırılma gibi problemlerle çok 
daha sık karşılaşılıyor. Biz fabrika-
mızda, 76 ülkeden çıkarılan 1861 
çeşit doğal taşın özgün desenini, 
seramiğin üzerine basıyoruz. Bu 
işlemin ardından uyguladığımız 
özel sır tekniği ile ürüne üç bo-
yutlu doğal taş görünümü kazan-
dırırken dayanıklılığını da artırı-
yoruz.”

“Kentsel dönüşüm sürecinin hız 
kazanmasıyla birlikte seramik 
ihtiyacı arttı”
İlk etapta hedefledikleri dört mil-
yon metrekare duvar ve yer se-

ramiği üretimini, iki yıl içinde 10 
milyon metrekareye çıkarmak is-
tediklerini söyleyen Uyan, “Özel-
likle inşaatın lokomotif sektör ha-
line gelmesi ve kentsel dönüşüm 
sürecinin hız kazanmasıyla birlik-
te seramik ihtiyacı arttı. Türkiye, 
dünyanın önde gelen seramik 
üreticilerinden biri haline geldi. 
Biz de sektördeki tecrübemizi ar-
tık üretime aktarmamız gerekti-
ğine karar verdik. Bozüyük’te 162 
bin metrekare arsa üzerine 45 bin 
metrekarelik kapalı alanda, 40 
milyon Euro yatırımla fabrikamızı 
kurduk. Önümüzdeki süreçte ek 
yatırımlarla üretim kapasitemi-
zi artırmayı hedefliyoruz” dedi. 
Uyan, bu artışla birlikte, haliha-
zırda tüm Türkiye’ye yayılan bayi 
ağlarını genişleteceklerini ve yurt 
dışı pazarına da açılacaklarını 
sözlerine ekledi.  

Doğal taş desenlerini 

özel tekniklerle sırlı 

porselen seramiklerin 

üzerine basarak kaliteli 

ve şık ürünler sunan 

Decovita Seramik, son 

teknolojiyle kurulan 

fabrikasıyla birlikte 

üretici konumuna geçti. 

Decovita Seramik Yeni Yatırımıyla 

Üretici Pozisyonuna Geçti

Decovita Seramik Kurucu Ortağı Ercan Uyan
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Yağmur suyunun geri kaza-
nımına büyük önem veren 
ACO, geliştirdiği Rain4me 

ürünü sayesinde yağmur suyu-
nun geri kazanılmasını amaçlıyor. 
ACO Rain4me yağmur suyu topla-
ma sistemi, yağmur suyunun top-
lanması, depolanması ve uygun 
yerlerde kullanılmasını sağlıyor.

ACO Rain4me yağmur suyu top-
lama sistemi, direkt besleme ve 
sulama sistemi olmak üzere iki 
farklı uygulamada kullanılabili-
yor. Direkt besleme sistemi, şebe-

ke suyunun kullanımının zorunlu 
olmadığı ev içi uygulamalarda 
uygulanırken, sulama sistemi ise 
araç yıkama ve bahçe sulamada 
kullanılabiliyor. Bu sayede bir 
hanenin ortalama su ihtiyacının 
yarısına kadarının karşılanmasına 
olanak veren sistem, çatı inişle-
rinden gelen suyu ön filtreleme 
sonrası 25 yıl garantili tanklarına 
alarak, pompa vasıtası ile besle-
me yapıyor.

Su tasarrufuna yardımcı oluyor
Çatıdan toplanan yağmur sula-

rının, tuvalet rezervuarlarında, 
araba yıkamada veya bahçe su-
lamada kullanılmasına olanak 
sağlayan sistem, su tüketimini 
azaltarak tasarruf edilmesini 
amaçlıyor. Şehir şebekesinin yü-
künü azaltarak kaynakları daha 
verimli kullanmaya katkıda bulu-
nan sistem, değerli su kaynakları-
nın korunmasına yardımcı oluyor. 
Ayrıca ACO Rain4me, kanalizas-
yon yükünü azaltarak aşırı hava 
olaylarının yol açtığı su baskınla-
rının oluşumunu da engelliyor.

Yağmur Suyunu 

Rain4me ile Geri Kazanın

Su yönetimindeki 
uzmanlığı ile kalitesinden 
ödün vermeden 
müşterilerine yenilikçi 
çözümler sunan ACO, 
geliştirdiği Rain4me 
ürünü sayesinde yağmur 
suyunun yeniden 
kullanılmasına olanak 
sağlıyor.  
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Yenilikçi ürünleri ile ORKA® 
Banyo, tüm Türkiye’de 
300’den fazla satış nokta-

sında 1 milyondan fazla evde ve 
44 ülkede banyolara stil kazandı-
rıyor. Classicline Collection ürün 
sınıfında bulunan ORKA® İKON 
seramik lavabosu, boy dolabı ve 
üst modülde yer alan dekoratif 
ahşap üzeri kabartmalı ekolojik 
aynası ve şıklığını tamamlayan 
ayaklarındaki zarif kıvrımlar ile 

geleceğin banyosunu sunuyor.

Kapaklarda yer alan Kündekâri 
deseni ile geçmişin izini banyo-
lara getiren İKON, bas-aç sistemi 
ile bütünlüğü bozmadan modern 
bir banyo ortamı vadediyor. Ürün, 
tercihe göre Altın veya Gümüş 
Yaldız kabartma ya da Beyaz Lake 
olmak üzere üç renk alternatifin-
de ve 85 cm ve 105 cm ölçülerin-
de satışa sunuluyor. 

Yuvarlak Formların Nostaljik Motifler ile Buluşması;

DemirDöküm MaxiCondense Yoğuşmalı Kazan, 

ORKA® İKON
Selçuklu’dan günümüze Kündekâri sanatının motiflerini 
ustalıkla işleyen ORKA® İKON beyazın saflığını ve 
yalınlığını modernizmin etkisinde banyolara getiriyor.

Ergonomik tasarımının yanı sıra ko-
lay kullanımıyla da ön plana çıkan 
MaxiCondense, üstün özellikleri ile 

yüksek enerji tasarrufu ve yüzde 109 enerji 
verimliliği sağlıyor. Kaskad uygulamalarda 
daha az sayıda cihazla istenilen kapasitede 
çalışma imkânı sağlayan MaxiCondense, 
hem sistem maliyetini azaltıyor, hem de 
yer tasarrufu sağlıyor. Özel tasarımlı, pre-
miks yanma teknolojili yoğuşmalı eşan-
jörü sayesinde maksimum verime ulaşa-
rak ısı kaybının önüne geçen ürün, temiz 
yanma ve düşük emisyon değerleriyle de 
çevre dostu. 

Ürettiği her yeni üründe tüketici beklen-
tilerinin ötesinde ürün geliştiren Demir-
Döküm’ün MaxiCondense ürün gamına 
katılan yeni duvar tipi yoğuşmalı kaza-

nın diğer özellikleri ise şöyle;

•	 128 kW kapasiteli modellerde 1280 
kW’a kadar kaskad imkânı

•	 25 kW’a kadar modülasyon imkânı
•	 Master ve slave cihazlar kullanılarak 

kaskad olarak çalışabilme
•	 Master cihaz üzerindeki kontrol pa-

nosu ile boyler ve 2 ısıtma devresi-
nin kontrolü

•	 6 bar işletme basıncı
•	 Uzaktan kumanda ile kontrol edile-

bilme
•	 LCD Ekran 
•	 Ergonomik Boyut
•	 Fonksiyonel, kolay anlaşılır menü
•	 Panel üzerinden sistem durum de-

ğerlendirme bilgilerine erişim

Kullanıcılara Yüksek Teknolojili 
Çözüm Sunuyor
DemirDöküm, merkezi ısıtmada yüksek kapasite ihtiyacını yenilikçi teknolojiye sahip 
MaxiCondense duvar tipi yoğuşmalı kazan modelleri ile karşılıyor. Sahip olduğu ileri 
teknolojilerle bireysel konut veya işletmelerde maksimum sıcaklık, verimlilik, konfor ve 
minimum enerji tüketimi vadeden MaxiCondense, 128 kW kapasiteli modeliyle verimlilik 
çıtasını yükseltiyor.
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Mimari Etkinlik Merkezi 
tarafından düzenlenen 
Mimari ve Tasarım Zir-

vesi, 14 – 15 Nisan 2017‘de Haliç 
Kongre Merkezi’nde gerçekleşti-
rilecek. Katılımcılar arasında; And 
ve Adaptation gibi mobilya tasa-
rımlarıyla tanınan, Casa Milan’ın iç 
mekan tasarımına imza atan Fabio 
Novembre, Red Dot Best of the 
Best ödülü sahibi, Güneş Şişesi, 
Hope avizesi gibi tasarımların ar-
dındaki isim Gomez Paz, Kingsize 
Architects ve Crea International’ın 
kurucu üyelerinden olan, heye-
can verici iç mekan tasarımlarıy-
la bilinen Maurizio Favetta, ses 
sisteminden ‘kendin yap’ akımına 

her alanda yenilikçi işler çıkaran, 
Recession Design kurucularından 
Nicola Golfari, Hello Wood’un ku-
rucu ortağı ve küratörü, sosyal mi-
mari alanındaki çalışmalarıyla bili-
nen Reflekt Studio kurucusı Péter 
Pozsár gibi isimler yer alıyor.

Ayrıca, kesinleşen konuşmacılar 
arasında Alexis Şanal, Enrico Via-
nello, Holger Kehne’nin yanı sıra, 
Yard. Doç. Dr. Ayhan Enşici, Burak 
Özmenekşe, Büşra Al, Deniz Karaşa-
hin, Erdem Şeker, Gökhan Avcıoğlu, 
Gökhan Aydoğdu, Hakan Demirel, 
Hayriye Sözen, Melike Altınışık, 
Nevzat Sayın, Saffet Kaya Bekiroğ-
lu, Özlem Yalın, Şafak Çak, Şule Koç, 

Tamer Nakışçı da bulunuyor.

15 bine yakın ziyaretçi 
öngörülüyor

“Mimari tasarım sürecinde disip-
linler arası etkileşim” temasıyla 
düzenlenen etkinliğin çerçevesi, 
“Malzeme” kavramı üzerinden be-
lirlenecek. Zirve katılımcılara, mi-
marlık mesleğinin taşıdığı işlevsel 
ve estetik özellikler bağlamında, en-
düstri ürünleri, mühendislik, güzel 
sanatlar, felsefe ve sosyoloji olmak 
üzere pek çok disiplinle ilişkilerin 
güçlendirilmesine yönelik zengin 
bir program sunacak. 2 gün sürecek 
zirveye mimarlar, tasarımcılar ve 
diğer yaratıcı endüstri profesyonel-
lerinden oluşan 15 bine yakın ziya-
retçinin gelmesi öngörülüyor.

Dünyaca Ünlü Tasarımcılar 

Mimari Tasarım Zirvesi’nde 
Bir Araya Geliyor
Mimari ve Tasarım Zirvesi’nde konuşmacılar belli olmaya başladı. 14 – 15 Nisan’da İstanbul’da 
gerçekleştirilecek zirvede söz alacaklar arasında Fabio Novembre, Gomez Paz, Maurizio Favetta, 
Nicola Golfari ve Péter Pozsár gibi yaratıcı işleriyle çığır açan, dünyaca ünlü isimler bulunuyor. 
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AGID ve sektör temsilcileri-
nin katılımıyla gerçekleş-
tirilen akşam yemeğinde 

satın almayı duyuran UBM, bun-
dan böyle her yıl eylül ayında tüm 
sektörü bir araya getirecek. Tür-
kiye’nin aydınlatma fuarlarının 
IstanbulLight markasına taşınma-
sıyla sektörün daha da güçlenece-
ğini belirten İstanbulLight Marka 
Direktörü Engin Er; bu birleşme-
nin hedef ülkelere yönelik ihraca-
tın da önünü açacağını söyledi.

Bu yıl sektör fuarlarını tek çatı 

altında toplayacak olan İstanbul-
Light ile ilgili konuşan İstanbul-
Light Marka Direktörü Engin Er; 
“UBM olarak Marmara Fuarcılık’ın 
2007’den bu yana düzenlediği 
Led&Lighting fuarını satın alarak 
sektörün heyecanla beklediği bir-
leşmeyi bu yıl hayata geçiriyoruz. 
Bu birleşme ile İstanbulLight; iç 
ve dış pazarlarda sektörün önünü 
açan ve yeni pazarlar ile iş bağ-
lantıları oluşturan daha kapsamlı 
bir platform olacak. Türkiye’nin 
aydınlatma sektöründeki potan-
siyelini tam anlamıyla dünyaya 

tanıtacak olmaktan memnuniyet 
duyuyoruz.” diye konuştu. 

Hedef; aydınlatma sektöründe 
bölgesel güç olmak

Sektörün önemli isimlerinin bir 
araya geldiği geleneksel AGİD 
yemeğinde birleşmeyi duyuran 
AGİD Yönetim Kurulu Başka-
nı Fahir Gök; “Hedeflerimizden 
biri de Türkiye genelinde aydın-
latma fuarlarını tek çatı altında 
toplayarak; üretici ve ürünleri 
dünyaya ve ülkemizde kapsamlı 
bir şekilde tanıtmak. Sektörün 
ihtiyacı olan bu gelişmeyi UBM, 
AGİD ve ATMK’nın da desteği 
ile İstanbulLight markası altında 
gerçekleşecek. Sektördeki bu 
güçlü oluşumun, hem bölgesel 
hem ulusal anlamda önemli bir 
gelişme olacağına inanıyoruz.” 
ifadelerini kullandı.

“Life is LIGHT” mottosu ve yeni-
lenen içeriği ile aydınlatma dün-
yasındaki en son inovasyon ve 
teknolojilerin yer alacağı Istan-
bulLight, Aydınlatma Türk Milli 
Komitesi (ATMK) ve Aydınlatma 
Gereçleri İmalatçıları Derne-
ği (AGİD) iş birliği ile 21-24 Eylül 
2017 tarihinde İstanbul Fuar Mer-
kezi’nde gerçekleştirilecek.

Aydınlatma Sektörü 

Tek Çatı Altında Birleşti
Dünyanın en büyük fuar organizatörlerinden UBM, Marmara Fuarcılık’ın 2007’den beri 
düzenlediği Led&Lighting fuarını satın alarak Türkiye aydınlatma sektörünü İstanbulLight 
Uluslararası Aydınlatma&Elektrik Malzemeleri Fuar ve Kongresi çatısı altında birleştiriyor.
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Çevre Dostu Teknoloji
İzmir büyüklüğünde

bir ormanın tüketebileceği
kadar CO2 tasarruf ettik

 
Sürdürülebilir Enerji
Üretimi  

Düşük Emisyon Değerleri 
CO2 emisyonlarımızı

1,5 milyon ton azalttık

12.000 GWh
Yenilenebilir enerji
ürettik

800.000 kişiye doğa dostu
ısıtma, sıcak su ve soğutma

 
 

Büyüyen Bir Topluluk
  

Yenilenebilir Enerji Kullanımı ile Tüm İhtiyaçlarınız Bir Arada;
Isıtma + Kullanım Suyu + Soğutma
Yüksek Enerji Tasarrufu ve
Çevreye Saygılı Duruş :
Daikin Altherma Isı Pompası 10 Yaşında !

Yenilenebilir Enerji Kullanımı ile Tüm İhtiyaçlarınız Bir Arada;
Isıtma + Kullanım Suyu + Soğutma

yaşın
da

*2015 yılı satıs verilerine göre HVAC sektöründe cirosal bazda dünyanın en büyük firmasıdır.
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